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PAŠCIEŅAS “KANTES”
Pilnībā veltīt sevi dārz-

nieka darbam ventspilnieks 
Nils Taube nolēmis, jau 
būdams vīra un ģimenes 
apgādnieka kārtā. Tas noti-
cis “juku” laikos, brūkošās 
padomju sistēmas apstāk-
ļos, kad ar  valsts uzņēmu-
mā “Ventspils koks” šoferē-
jot nopelnīto vairs nav bijis 
iespējams kaut cik normāli  
izdzīvot. 

 “Uz to laiku manai mātei 
Maijai jau bija daudzu gadu 
pieredze stādu, dēstu, ziedu 
un dārzeņu audzēšanā savā 
privātmājā Kuldīgas ielā 

un pārdošanā “kundēm” 
vecpilsētas tirgū, kur kon-
kurentu tikpat kā nebi-
ja. To viņa mums, ģime-
nes vīriešiem, nedaudz pie-
palīdzot, ar apbrīnas cie-
nīgu neatlaidību un entu-
ziasmu paspēja no dzelz-
ceļa kasieres darba brīvajā 
laikā. Pūliņi atmaksājās un 
notes reizē mamma ar nau-
diņu varēja izpalīdzēt arī 
manai  un brāļa Ģirta ģime-
nei. Nešaubos, ka viņa to 
darīja nesavtīgas mīlestības 
vārdā, bet kantes manai 

Ir darbi, kurus no brīva prāta 
nekad neuzņemsies darīt 
savā būtībā ļauni cilvēki. 
Viens no tādiem, neapšau-
bāmi, ir jau svētajos tek-
stos aprakstītais dārznieka 
amats. Ne velti Dārznieka 
lomu cilvēku savstarpējo 
attiecību kopšanā – pēc Bī-
beles, brīžiem arī nesaudzīgā 
– jau no aizlaikiem uzņemas 
pats Dievs. Arī folklorā un 
literatūrā vīnogulāju un  
krāšņumaugu aprūpētājs 
parasti ir gaišais tēls, darbam pakārtojot un reizēm 
pat upurējot savu personīgo dzīvi. 
Stādu un puķu audzētavas “Sarmas 7” īpašnieks un 
dārznieks Nils Taube ar smaidu atzīst, ka filozo-
fiskām pārdomām par savu misiju šai dzīvē viņam 
atliek  pavisam maz laika, jo katru dienu ir jāveic 
simtiem un tūkstošiem praktisku darbu. To gan 
viņš piedzīvojis, ka augi ar ražu un ziediem atalgo 
tikai tos, kas pret viņiem izturas cieņpilni un ar 
mīlestību, tādā kārtā – protams, protams! – pozitīvu 
veidojot arī pašu darba darītāju. Un ir gandarīts, ka 
viņam mūžā to atkal un atkal izdodas pieredzēt.

"Noord Natie" attīsta jaunu biznesa nišu – piesaista 
Ventspilij kruīza kuģus

 turpinājums 2. lpp.

K 
ruīza bizness Ventspilī līdz šim bijis neaktīvs, jo nav neviena institūcija vai uzņē-
mums, kas nodarbotos ar kruīza līniju piesaisti un iesaistīto pušu koordinēšanu, lai 
līnijas veiksmīgi darbotos Ventspilī. Dažu kruīzu organizatoru kuģi nesenā pagātnē 
gan apstājušies vietā netālu no Ventspils mola, taču ņemot vērā, ka tā nav pilnīgi 
piemērota šāda veida kuģu pietauvošanai un pasažieru apkalpošanai, NNVT pirms 

pāris gadiem uzsāka jaunu iniciatīvu kruīza kuģu piesaistē.
“Jau pirms diviem gadiem kļuvām par pilntiesīgiem asociācijas Cruise Europe bied-

riem, kas nodrošinājis pilnvērtīgu informācijas apriti un iespē-
jas sevi reklamēt gan tematiskajos medijos, gan izstādēs,” 

Ventspils ostā jau šīs nedēļas nogalē ienāks pirmais no SIA “Noord Natie 
Ventspils Terminals” (NNVT) piesaistītajiem kruīza kuģiem. NNVT uzsver, 
ka kruīzu biznesa kā jaunā produkta attīstīšana veicinās tūrisma attīstību 
pilsētā un reģionā, sekmēs pienesumu ekonomiskās attīstības jomā un 
papaaugstinās  NNVT termināla un pilsētas atpazīstamību plašākā mērogā. 

K 
opš 2005.gada, 
kad Saeima 
p i e ņ ē m a 
Elektroenerģijas 
tirgus likumu, 

līdz ar kuru radās OIK sistē-
ma, Ekonomikas ministrija 
parakstījusi 1036 atļaujas 
saražotās elektroenerģijas 
pārdošanai obligātā iepir-
kuma ietvaros. Tiesa, dau-
dzas no tām gadu gaitā 
anulētas, ja uzņēmums nav 
pildījis atļaujas saņemša-
nas nosacījumus. Daudzas 
no šīm atļaujām parakstījis 
tagadējais vides un reģio-
nālās attīstības ministrs, 
tolaik vēl EM valsts sekre-
tārs Kaspars Gerhards (NA). 
Tas pats Gerhards, kurš 
pērn, sākoties OIK skandā-
lam, kurš šo greizo sistē-
mu arī sašķobīja, atzina, 
ka obligātā iepirkuma kom-
ponente, kas iedzīvotāju 
elektrības rēķinos aizņem 
trešo daļu, “nav tā parei-
zākā pieeja, un nav parei-
zi, ka valsts šādas apgrū-
tinošas saistības savulaik 
uzņēmās”. Daudzas atļau-

Kā izkļūsim 
no OIK lamatām?
Vai jums patīk, ja kāds nekaunīgi lien jūsu maciņā un 
pieprasa samaksu par pakalpojumu, kuru jūs neesat 
saņēmis. Taču tieši tā noticis ar OIK – obligātās iepir-
kuma komponentes maksājumu. Pēc savas būtības 
OIK ir nodoklis, kura nomaksa ir obligāta ikvienam 
Latvijas elektrības patērētājam, tātad – arī ikvienam 
ventspilniekam. Katrs no mums, norēķinoties par 
elektroenerģiju, maksā arī par atjaunojamajiem 
energoresursiem un tā dēvēto koģenerāciju. Gan 
valsts prezidents, gan valdības vadītājs gan ekono-
mikas ministrs atzinuši, ka OIK ieviešana bijusi liela 
“makroekonomiska kļūda”. Tikai kā no šīs kļūdas 
tagad tikt vaļā tā, lai Latvija netiktu ierauta neskai-
tāmos dārgos tiesas procesos?

jas būdams EM valsts sek-
retāra amatā parakstījis 
Juris Pūce (“Attīstībai/Par!), 
kurš tagad zināms kā viens 
no lielākajiem OIK sistēmas 
kritizētājiem. 

J.Pūce OIK lietas skaid-
rošanai speciāli sasauktā 
preses konferencē skaidro-
ja, ka, lai arī OIK sistēmu 
ieviesa Aigara Kalvīša valdī-
bas laikā 2005.gadā, visas 
lielākās ķibeles šai sakarā 
sākās 2008.gadā, kad “Ivara 
Godmaņa valdība, kurā eko-
nomikas ministrs bija K. 
Gerhards, bet valsts sekre-
tārs Anrijs Matīss, izveido-
ja grozījumus minētajā liku-
mā, kas paredzēja ievēroja-
mu atbalstu tām koģenerā-
cijas stacijām, kuru jauda ir 
virs 20 MW, tādā veidā īpaši 
atbalstot Rīgas TEC stacijas, 
kā arī biomasas un biogāzes 
stacijām ar jaudu virs 1 MW. 
Šis lēmums Latviju iegrū-
da vislielākajās finansiālajās 
saistībās.”

Un tomēr iespējams, ka 

Politiķu, kuriem pieder daļas uzņēmumos un kuri ir 
arī kapitālsabiedrību patiesā labuma guvēji, patlaban 
ir mazākumā. Lursoft apkopotā informācija liecina, ka 
kapitāldaļas uzņēmumos patlaban pieder 35 Saeimas 
deputātiem un Ministru kabineta ministriem. Kopumā 
politiķi ir 48 uzņēmumu dalībnieki, no tiem visaktīvāk 
uzņēmējdarbībā iesaistījies Zaļo un Zemnieku savienības 
(ZZS) frakcijas deputāts Valdis Kalnozols, esot dalībnieks 
sešos uzņēmumos. ZZS Saeimas frakcijas deputātiem 
pieder 20 uzņēmumi, savukārt 12 – Saskaņas frakcijas 
deputātiem.

Cik sekmīgi ir Saeimas deputātiem 
piederošie uzņēmumi? Pelnošāko 
uzņēmumu galvgalī – ZZS deputāti

L 
ursoft veicis pētījumu, 
vērtējot 12.Saeimā 
ievēlētos deputātus 
un ministrus, apska-
tot, kuri spējuši šo 

amatu apvienot ar iesaisti 
uzņēmējdarbībā.

«Trīs opozīcijas deputā-
ti – Vladimirs Nikonovs, Jānis 
Tutins un Ivans Ribakovs – 
ir ne tikai kolēģi Saeimā, 
bet arī biznesa partneri. 
Nosauktajiem politiķiem kopī-
gi ar vēl trīs fiziskām perso-
nām pieder 2006.gadā reģis-
trētais SIA Saknes Plus, kura 
pamatdarbības veids ir žur-
nālu un periodisko izdevumu 
izdošana. Analizējot iesniegtos 
gada pārskatus, gan redzams, 
ka šo gadu laikā uzņēmums 
tā arī nav uzsācis vērā ņema-
mu saimniecisko darbību,» 
informē Lursoft pārstāve Indra 
Urtāne.

Pēc pētījuma datiem, 
Saeimas deputātiem un 
ministriem piederošie uzņē-
mumi pagājušajā gadā apgro-
zījuši 17,96 milj. erio, nopel-
nījuši 308,86 tūkstošus eiro, 
ar darba vietām nodrošinājuši 
336 darbiniekus, bet nodokļos 
valsts kopbudžetā samaksāju-
ši 3,05 miljonus eiro.

«Tiesa, ne visi uzņēmu-

mi izceļas ar augstiem rezul-
tātiem. Piemēram, diviem 
uzņēmumiem (Rihardam 
Kozlovskim daļēji piedero-
šais SIA BBF Consulting un 
Valdim Kalnozolam piedero-
šais SIA Kalnozols un partne-
ri) patlaban reģistrēts mak-
sātnespējas process, bet devi-
ņiem – aktīvi nodrošināju-
mi. Interesanti, ka no Valdim 
Kalnozolam piederošajiem 
sešiem uzņēmumiem tikai 
SIA Dizaina līnija patlaban nav 
reģistrēts neviens apgrūtinā-
jums, jo pārējiem uzņēmu-
miem ir apturēta saimnieciskā 
darbība, pasludināta darbības 
izbeigšana, reģistrēta maksāt-
nespēja vai arī nodrošināju-
mi,» stāsta Urtāne.

VISVAIRĀK APGROZA 
TIRDZNIECĪBAS 
UZŅĒMUMI

Saskaņas pārstāvei 
Jeļenai Lazarevai piedero-
šais SIA Iļģuciems, pateico-
ties apgrozījuma pieaugu-
mam par 8,74%, pērn apstei-
dzis iepriekšējā gada «depu-
tātu un ministru uzņēmēju» 
līderi, ZZS frakcijas deputāta 
Askolda Kļaviņa uzņēmumu 

Dārznieks Nils Taube 
paša audzētā  
krāšņuma vidū.
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“BIO-VENTA” saražo 
par 50% vairāk
SIA “Bio-Venta” šogad pirmajā pusgadā sara-
žojis par 50% vairāk biodīzeļdegvielas nekā 
gadu iepriekš. Ražotnes maksimālā ražoša-
nas jauda ir 100 000 tonnu biodīzeļdegvie-
las gadā. Strādājot ar pilnu jaudu, Bio-Venta 
varētu saražot 12% no Latvijā patērētās 
dīzeļdegvielas, kas pašlaik tiek importēta. 
Pērn uzņēmums strādāja ar 66,005 mlj. eiro 
apgrozījumu, kas ir par 18,6% vairāk nekā 
2016. gadā, savukārt uzņēmuma zaudējumi 
pieauga par 53,1% un bija 4,831 mlj. eiro.

Stiklos izvēlēts jauns 
bērnu nama vadītājs
Ventspils novada domes sēdē par bērnu 
nama “Stikli” vadītāju oficiāli plānots iecelt 
esošo pienākumu izpildītāju Arvi Anderšmitu, 
kurš šos pienākumus pilda kopš maija. 
Iepriekšējais direktors Guntis Lučins atkāpās 
no amata pēc tam, kad atklājās daudzi būtis-
ki pārkāpumi bērnunama darbībā. 

Notiks plašas civilās 
aizsardzības mācības
Ceturtdien, 23. augustā, plkst. 11 notiks pla-
šas civilās aizsardzības mācības. Tās notiks 
SIA “VARS” teritorijā Dzintaru ielā 66H, pie-
dalīsies arī Valsts ugunsdzēsības un glābša-
nas dienests. Praktisko mācību mērķis ir apzi-
nāt iekšējos un ārējos riskus un paredzēt civi-
lās aizsardzības pasākumus, lai novērstu vai 
samazinātu pastāvošos draudus darbiniekiem, 
iedzīvotājiem, īpašumiem un videi, kā arī pār-
baudīt mācību dalībnieku gatavību civilās aiz-
sardzības sistēmas ietvaros, kā arī pārbaudīt 
sadarbību starp iesaistītajām institūcijām.

Izsludina konkursu par labāko 
ēdināšanas uzņēmumu
Ventspils domes Tūristu informācijas centrs 
izsludina konkursu “Labākais ēdināšanas 
uzņēmums Ventspilī 2018”, kurā piedalās visi 
Ventspilī reģistrētie uzņēmumi, kas sniedz 
sabiedriskās ēdināšanas pakalpojumus. 
Konkursa dalībnieki tiks vērtēti sekojošās 
grupās: kafejnīcas (apkalpošana pie galdi-
ņiem) (I grupa); kafejnīcas (bez apkalpoša-
nas pie galdiņiem) (II grupa); ātrās ēdinā-
šanas uzņēmumi, bistro (III grupa); kafetē-
rijas (IV grupa). Dalībnieku vērtēšana notiks 
trīs kārtās un to veic konkursa vērtēšanas 
komisija. Tāpat Ventspils portālā publicētajā 
apmeklētāju anketā savu vērtējumu aicināti 
izteikt tiks ēdināšanas uzņēmumu apmeklē-
tāji. Konkursa norises laiks ir no 2018. gada 
augusta līdz uzvarētāju apbalvošanas pasā-
kumam 2018. gada decembrī.

Programmā Jauniešu garantija 
papilduzņemšana
Līdz 31. augustam Ventspils Tehnikumā 
notiek papildu uzņemšana “Jauniešu garanti-
ja” programmās 17 līdz 29 gadus veciem jau-
niešiem, kuri nestrādā. Ventspils Tehnikumā 
apgūstamas trīs profesijas:  lokmetinātājs 
metināšanā ar mehanizēto iekārtu aktī-
vās gāzes vidē (MAG);  rokas lokmetinātājs 
(MMA); pavāra palīgs. Jaunieši var būt vakar-
skolas skolēni, iegūt vidējo izglītību tālmācī-
bā vai studēt nepilna laika studiju program-
mās. Potenciālie audzēkņi var būt reģistrē-
jušies arī NVA kā darba meklētāji vai bez-
darbnieki un vienlaikus saņemt bezdarbnie-
ka pabalstu. Nepieciešama pamatizglītība, 
vidējā izglītība vai vidējā profesionālā izglītī-
ba, taču var būt iegūta arī augstākā izglītība.  
Mācību laikā sekmīgie jaunieši saņem stipen-
diju no 70 līdz 115 eiro mēnesī.

VENTSPILĪ
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Tur zilonis vai lauva ir
“Kā jaunu lapu vaļā šķir, tā zilonis vai lauva ir.”
(no populāras bērnu dziesmiņas)

• • •

Ī 
stu vētru mūspusē ir sacēlis kāds pavisam neliels rakstiņš 
portālā “pietiek.com” – tajā teikts, ka Korupcijas novērša-
nas un apkarošanas birojs (KNAB) ir sācis pārbaudi saistībā 
ar “sociālajos tīklos no jauna aktualizētiem attēliem, kuros 
redzams Ventspils pilsētas izpilddirektors Aldis Ābele ar šau-

jamieroci rokās, pozējot pie nogalinātu eksotisku dzīvnieku līķiem.” 
Rakstiņš papildināts ar visnotaļ “iespaidīgiem” foto – supermed-
nieks pie beigta ziloņa un nogalināta leoparda. Tā teikt, lūk, kā es 
varu...

Protams, protams, KNAB, visticamāk, skaitīs naudu, cik tādas zilo-
ņu vai leopardu medības izmaksā, un kur izpilddirektors tām ņēmis 
naudu. Taču, zinot pelnīšanas apjomus pilsētas varas gaiteņos, ar 
tādu pat ticamību var apgalvot, ka gan jau mūsu pilsētas amatvīriem 
“nieka” pārdesmit tūkstoši par nobendēto zvēru ir godīgi nopelnīti 
un amatvīram pieejami. Tā kā vismaz šajā ziņā – atkal pieņēmuma 
formā – varēsim uzzināt, ka te viss ir tīri un kārtībā.

Pavisam cita aina gan paveras, pavērtējot pašas publicētās fotog-
rāfijas. Tiesa gan, problēma ir vairāk morāli ētiska, nekā likumis-
ka. Jo viens ir nomedīt stirnu buku biezajos Puzes mežos, pēc tam 
to mednieku starpā godprātīgi sadalot desās, cepešos un kotletēs, 
pavisam kas cits – šādi tikai “trofeju” dēļ šaut nost ziloņus vai leo-
pardus, kuri, starp citu, pat pārtikā izmantojami nav. Tik vien kā jau-
kais nogalināšanas prieks. Kuru var uzskatāmi demonstrēt publiskai 
apskatei pieejamās bildēs. Un tās jau vairs nav medības, bet gan 
prasta slepkavošana.

Nē, nē – nav vērts moralizēt par aizsargājamām sugām, par to, 
ka tajā pašā Āfrikā vieni izmisīgi cīnās par ziloņu, leopardu, degun-
radžu un citu sugu izdzīvošanu, bet citi tikmēr tīrā prieka pēc šīs 
pašas sugas izšauj... Jo to taču pieļauj kādas konkrētas Namībijas, 
Botsvānas, Zimbabves vai Mozambikas likumdošana. Spriežot pēc 

fotogrāfijās redzamā, no šādas moralizēšanas tāpat izpilddirekto-
ram ne silts, ne auksts. Nu, patīk man šaut ziloņus! Un ko jūs man 
padarīsiet...

Pirms pāris gadiem vairākas augstas ES valstu amatpersonas bija 
spiestas atkāpties no saviem amatiem, jo sabiedrībā milzīgu sašutu-
mu izraisīja līdzīgs gadījums – puiši, tā teikt, bija pamērījušies ar šau-
jamajiem un nomedīto zvēru bildītēm. Eļļu ugunī bija pielējis arī tas, 
ka viens no “varoņiem”, kas pozējis uz nomedīta, principā aizsargā-
jama dzīvnieka fona, neilgi pirms tam ar kvēlu runu bija uzstājies 
kādā dabas aizsardzības konferencē par sugu daudzveidības sagla-
bāšanu, palepojoties ar savas valsts (vai saviem?) sasniegumiem 
šajā jomā... Šajā ziņā gan nav dzirdētas Ābeles kunga atklāsmes, 
taču nav iemesla šaubīties, ka arī viņš principā ir par dabas aizsar-
dzību, sugu daudzveidību un saglabāšanu. Jautāsiet, bet kā tad tas 
zilonis un leopards? Ko jūs, tas taču ir legāli nobendēts – ar licenci.

Te gan der atcerēties, ka tikai pirms dažiem desmitiem gadu 
bagātie, vienkārši turīgie vai tikai piedzīvojumus alkstošie “baltie 
ļaudis” no pārtikušās Eiropas nabadzīgajā Āfrikā varēja šaut visu, 
kas kustas. Tāpat vien – sava prieka pēc. Dēļ ragiem, ilkņiem, gal-
vām, kas piekarinātas pie sienas “medību namiņā”. Un romantis-
kie stāsti par “dabas un cilvēka vienlīdzīgo pretstāvi” patiesībā tāds 
mīts vien ir: interesanti, kādas procentuāli varētu būt, piemēram, 
žirafes izredzes palikt dzīvai pret kārtīgu “stroķi” ar optisko tēmek-
li, caur kuru no puskilometra var mušai acī trāpīt pat īpaši netre-
nējoties. Toreizējie pilnīgi legālie “balto ļaužu” izpriecu izbraucieni 
Āfrikā, Austrālijā, Tasmānijā, Dienvidamerikā ir maksājuši dabai ar 
daudzām “izšautām” sugām. Un nav pat jāmeklē tik tālu – arī pie 
mums tādu piemēru pietiktu... Nabadzīgās Āfrikas valstis arī tagad 
itin dāsni izsniedz “licences” ziloņu, leopardu un citu aizsargājamu 
zvēru medībām – galu galā nauda taču nesmird. Un kas tur tas vēl 
viens prieka pēc nobeigtais zilonis vai leopards uz kopējā fona? Gan 
jau visādi dabas fondi kaut ko izdomās, un pavisam bez šaujama-
jiem lopiņiem nepaliksim...

Bet jautājums amatvīram paliek: vai tas bija tā vērts? Ielaist lodi 
pierē zilonim? Un cik daudzus tūkstošus būtu vērts samaksāt, lai 
nobeigtu kādu no beidzamajiem Amūras tīģeriem vai melnajiem 
degunradžiem? Gan jau, ka cena ir arī tiem... 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Latvijas ostās 2018.gada septiņos mēnešos visvairāk pārkrautas beramkravas – 
20,585 miljoni tonnu, kas ir par 1,1% vairāk nekā gadu iepriekš, ziņo aģentūra LETA. 
Tostarp pārkrauto ogļu daudzums bija 11,185 miljoni tonnu, kas ir par 3,6% mazāk, 
ķīmisko beramkravu – 1,549 miljoni tonnu, kas ir par 6,8% mazāk, bet koksnes šķel-
da pārkrauta 872,9 tūkstošu tonnu apmērā, kas ir pieaugums par 1,8%.

"Noord Natie" attīsta jaunu biznesa nišu – 
piesaista Ventspilij kruīza kuģus
stāsta NNVT Komercnodaļas vadītājs Artis 
Šenkevics.  Terminālis kopā ar sadarbības 
partneriem veicis pārrunas un iedrošinājis 
pasaulē labi atpazīstamu kruīzu kuģu ope-
ratorus savās kartēs iezīmēt arī Ventspils 
ostu, izmantot prāmju termināļa izcilo ģeo-
grāfisko novietojumu,  NNVT infrastruktū-
ras priekšrocības šāda veida kuģu apkal-
pošanas nodrošināšanai, kā arī kompānijas 
līdzšinējo bagāto pieredzi pasažieru apkal-
pošanas jomā. Katru gadu tūristu plūsmas 
apjoms, kas dodas uz Zviedriju vai iero-
das no tās ar prāmi, ievērojami pārsniedz 
130 000.

“Līnijas savus maršrutus un apmeklēja-

mās ostas plāno vismaz 2 – 3 gadus uz priek-
šu. Ieguldītā darba rezultātā laineru kapteiņi 
nu jau ir izvēlējušies tieši mūsu terminālu, 
kam ir būtiskas iemaņas pasažieru apkalpo-
šanā. Papildus arī piestātņu parametri, infra-
struktūra ir piemērota kuģiem ar līdz pat 
240 metru garumu un ar 14.2 metru iegri-
mi. Ārzemju tūristi apmeklēs pilsētas apska-
tes objektus, dosies ārpus tās skatīt jūras 
stāvkrastus un Eiropas platāko ūdenskritumu 
Kuldīgā. Savā kalendārā esam iezīmējuši  8 
šāda veida kuģu ienākšanu Ventspilī,” norā-
da A.Šenkevics.

Pirmais Ventspils ostā ienāks vācu popu-
lārākās kruīzu kompānijas “Phoenix Reisen” 
kuģis “AMADEA”. Tā peldējums pa Ventas 
kanālu būs vērojams šī gada 18.augustā īsi 

 turpinājums no 1. lpp. pirms pusdienu laika, savu trapu uz terminā-
la laukuma nolaižot plkst.12:00. 

Jau divas dienas vēlāk, 20.augustā “Noble 
Caledonia” sūta savu mazo un savdabīgo 
“SERENISSIMA”, kas plāno ienākt ostā agrāk 
rītā ap 8.00.

“Saldais ēdiens” mūs sagaida 24.augus-
tā pirms plkst. 9.00, kad NNVT  piestāt-
nē ienāks piecu zvaigžņu viesnīca uz ūdens 
- “SEABOURN OVATION”. Kuģis ir pavisam 
jauns, sācis kuģot tikai šī gada maijā un 
uz Ventspili tas atvedīs 600 pasažierus no 
Lielbritānijas. 

NNVT aicina visus interesentus sagaidīt 
skaistos kuģus un baudīt to lēno un cēlo 
gaitu pa Ventas upi garām visai ostas pro-
menādei. 

Ventspils ostā kravu apgrozījums par 
14,7% mazāks nekā pērn

Lejamkravas Latvijas ostās šogad septiņos 
mēnešos pārkrautas 9,436 miljonu tonnu 
apmērā, kas ir par 15,7% mazāk nekā gadu 
iepriekš. Lielāko daļu pārkrauto lejamkravu 
veido naftas produkti – 8,619 miljoni tonnu, 
kas ir kritums par 19,6%.
Savukārt ģenerālkravas Latvijas ostās sep-
tiņos mēnešos pārkrautas 7,815 miljonu 
tonnu apmērā, kas ir par 17,6% vairāk nekā 
2017.gada attiecīgajā periodā. Tostarp kravas 
konteineros pārkrautas 2,82 miljonu tonnu 
apmērā, kas ir par 8,4% vairāk, kokmate-
riāli – 2,625 miljonu tonnu apmērā, kas ir 
par 34,8% vairāk, bet “roll on/roll off” kra-

vas – 2,046 miljoni tonnu, kas ir pieaugums 
par 14,9%.
Līderpozīcijā pārkrauto kravu apmēra ziņā 
šogad septiņos mēnešos joprojām bija 
Rīgas osta, kurā pārkrāva 20,884 miljonus 
tonnu, kas ir par 4,5% vairāk nekā 2017.
gada attiecīgajā periodā. Seko Ventspils osta, 
kurā kravu apgrozījums veidoja 11,58 mil-
jonus tonnu, kas ir par 14,7% mazāk, bet 
trešajā vietā ir Liepājas osta ar 4,411 miljo-
niem tonnu, kas ir par 20% vairāk nekā gadu 
iepriekš.
No mazajām Latvijas ostām lielākais 
kravu apgrozījums septiņos mēnešos bija 

Skultes ostā – 554,2 tūkstoši tonnu, kas ir 
par 9,7% vairāk nekā gadu iepriekš, seko 
Mērsraga osta ar 269,5 tūkstošiem tonnu, 
kas ir par 1,5% vairāk, un Salacgrīvas osta ar 
224,1 tūkstoti tonnu, kas ir par 48,4% vairāk.
Kopumā mazajās Latvijas ostās šogad septi-
ņos mēnešos pārkrāva 1,099 miljonus tonnu 
kravu, kas ir par 14,7% vairāk nekā pagājušā 
gada septiņos mēnešos. 
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KĀPĒC IR TIK GRŪTI ATRAST 
VID ĢENERĀLDIREKTORU?

Latvijas Valsts ieņēmumu dienests dibināts 
1993.gadā, un finanšu ministru pakļautībā 
jau 25 gadus pārrauga nodokļu un to mak-
sātāju uzskaiti. Kā atzīst pati Dace Pelēkā, 
Latvijas VID ir struktūrvienībām bagāta iestā-
de ar daudzām funkcijām. Taču kopš šī gada 
10.marta, kad mūžībā negaidīti devās VID 
ģenerāldirektore Ilze Cīrule, dienesta vadītāja 
krēsls joprojām ir vakants.

Dace Pelēkā atzīst, ka iepriekšējā VID 
ģenerāldirektore Ilze Cīrule, no uzņēmēj-
darbības vides ienākot dienestā ar jaunām 
idejām, toreiz izraisīja darbiniekiem «mazu 
šoka terapiju». Proti, atsevišķos jautāju-
mos, kur šķita, «nē, te nekas nevar sanākt», 
viņa sniedza risinājumus, kas iepriekš neti-
ka izskatīti.

«Ilgus gadus strādājot valsts pārvaldē, bija 
nepieciešamība palūkoties uz vairākiem jau-
tājumiem no pilnīgi cita skatpunkta. Pašlaik, 
kad VID nav ģenerāldirektora, mēs turpi-
nām to, ko bijām sākuši Ilzes Cīrules vadības 
laikā, tā kā nospraustie darbi ir gana izaicino-
ši un izpildāmi ilgtermiņā.» Viņa piebilst, ka 
VID pēdējā pusgada laikā nevienu brīdi nav 
apstājies savā darbībā un attīstībā.

Uz jautājumu, vai kādam ir izdevīgi die-
nestu tik ilgi atstāt bez vadītāja, pienākumu 
izpildītāja atbild noliedzoši. «Finanšu minis-
tre Dana Reizniece-Ozola ir norādījusi, ka 
līdz vēlēšanām konkursu labāk nerīkot. Es 
tam piekrītu, jo ir skaidrs, ka priekšvēlēšanu 
laikā ir liela iespēja, ka kandidāti, pašiem to 
negribot, var kļūt par kādas partijas kampa-
ņas sastāvdaļu.»

Dace Pelēkā gan uzsver: «Nevar noliegt 
līdera nepieciešamību tik lielā iestādē kā 
VID. Vadītāja loma darbinieku motivēšanā 
ir ārkārtīgi liela. Darbinieki šajā amatā grib 
redzēt cilvēku, aiz kura būtu motivācija iet, 
strādāt un mainīties.»

VAI UN KĀ VID TIEK GALĀ AR 
NEGODPRĀTĪGIEM DARBINIEKIEM?

Dace Pelēkā uzsver, ka VID darbinieku dek-
larācijas tiek pārbaudītas ļoti rūpīgi. Tās tiek 
skatītas prioritārā kārtībā – pirms citu valsts 
amatpersonu deklarācijām. «Mūsu uzdevums 
ir operatīvi identificēt jebkuru signālu, kas 
varētu liecināt par kaut ko aizdomīgu amat-
personu deklarācijās. Mums ir īpaša pār-
valde, kas iekšējās drošības kontekstā pēta 
visas iespējami aizdomīgās VID ierēdņu dek-
larācijas. Diemžēl ir bijuši atsevišķi gadījumi, 
kad esam konstatējuši – mūsu darbinieki nav 
bijuši godprātīgi, un tad ir pieņemts lēmums 
par viņu atstādināšanu no amata. Šādi gadī-
jumi ir bijuši. Ar tiem attiecīgi arī esam vēr-
sušies KNAB,» atzīst Pelēkā

Par medijos izskanējušiem gadījumiem, 
kuros VID darbinieki atspoguļoti kā «pusmil-
jonāri», jo to deklarācijās parādījušās apjo-
mīgas summas, Pelēkā saka: «Arī VID darbi-
nieki mēdz kļūdīties, aizpildot deklarācijas. 
Pēdējos mēnešos publiskotajos sociālo tīklu 
ierakstos ir pausts ārkārtīgi daudz puspatie-
sību, ko mēs esam centušies vismaz sākot-
nēji atspēkot, bet neviens mūs nav gribējis 
sadzirdēt. Tas cilvēks absolūti nav miljonārs, 
viņš deklarācijā nejauši pierakstījis klāt, pie-
mēram, vienu nulli. Vēlreiz izpētot konkrē-
tā darbinieka konta izrakstu, dažādus darī-
jumu pamatojošos dokumentus, var redzēt, 
ka bijusi neuzmanības kļūda amatpersonas 
deklarācijā.»

Pelēkā: VID ģenerāldirektora amatā 
jābūt cilvēkam, «aiz kura iet un strādāt» 
Vai Valsts ieņēmumu dienestam (VID) var uzticēties? Vai kādam ir izdevīgi, 
ka VID joprojām nav vadītāja? Vai cilvēki redz jēgu samaksātajiem nodok-
ļiem un kāpēc jārūpējas arī par VID darbiniekiem? Par to BNN intervijā ar 
pašreizējo VID ģenerāldirektores pienākumu izpildītāju Daci Pelēko.

VAI VID NEVARĒTU STRĀDĀT 
«VIENKĀRŠĀK»?

«Ir jārunā par to, cik vienkārši vai sarež-
ģīti ir nodokļu un grāmatvedības likumi. Jo 
sarežģītāk likuma normas ir uzrakstītas un jo 
sarežģītākas ir prasības no valsts puses, kas 
jāizpilda uzņēmējam vai iedzīvotājam, jo lie-
lāks resurss ir jāiegulda arī VID – vispirms šīs 
normas ir jāsaprot, tad jāuzraksta tām skaid-
rojošie materiāli.»

Ģenerāldirektores pienākumu izpildītā-
ja stāsta, ka viens veids, kā optimizēt VID 
darbu, ir procesu pārskatīšana – jāatrod darbi, 
ko informācijas sistēmas var izdarīt cilvē-
ku vietā. Otra lieta – dienests sniedz daudz 
priekšlikumu gan Finanšu ministrijai, gan 
Ekonomikas ministrijai. «Ja uzņēmējam, pie-
mēram, grāmatvedības atskaišu veikšana, 
būs vienkāršāka, tad arī varēs samazināt VID 
resursus.»

Pelēkā min piemēru, kā Igaunijā tiek 
ietaupīti darba resursi: «Pakalpojumu snie-
dzējs aizsūta informāciju nodokļu adminis-
trācijai, un VID jau zina – cilvēks ir šo pakal-
pojumu saņēmis. Atmaksas procesā netiek 
iesaistīts iedzīvotājs.»

Viņa arī piedāvā veidu, kā mazināt birokrā-
tijas slogu mazajiem uzņēmējiem – tiem, kas 
maksā Iedzīvotāju ienākuma nodokli (IIN), – 
zemnieku saimniecībām, saimnieciskās dar-
bības veicējiem: «Tas, uz ko mēs vienmēr 
esam likuši uzsvaru – atbrīvot mazos saim-
nieciskās darbības veicējus no grāmatvedības 
kārtošanas prasībām un no dažādu nodok-
ļu deklarāciju pildīšanas, maksimāli pārejot 
uz konstantiem maksājumiem – kaut kam 
līdzīgam patenta maksai, kur mazais uzņē-
mējs samaksā konkrēto maksājumu un strā-
dā mierīgi. Tad VID, redzot, ka no uzņēmēja 
valsts naudu ir saņēmusi, vairs viņu netrau-
cē. Es tomēr gribu teikt, ka mūsu uzņēmēji 
Latvijā nodokļus maksā labprātīgi.»

«Salīdzinot ar citu valstu nodokļu adminis-
trācijām, Latvijā VID ir bezgala daudz funk-
ciju,» saka Pelēkā. «Mūs bieži vien salīdzi-
na ar Igaunijas nodokļu administrāciju, kurā 
ir uz pusi vai vēl mazāk nodarbināto, bet 
tas, par ko nerunā, ir struktūras. VID ir sava 
personālvadības pārvalde, savs IT departa-
ments, kā arī grāmatveži kā jebkurai iestā-
dei. Igaunijā visas šīs apkalpojošās funkcijas 
ir ārpus nodokļu administrācijas – tās nav VID 
sastāvā. Tāpat kaimiņos ir stipri mazāk mui-
tas darbinieku, jo igauņiem robeža ir īsāka 
nekā Latvijai,» skaidro Pelēkā.

«Salīdzinot ar Lietuvas kolēģiem, ir lietas, 
ar ko kaimiņvalstīs nodokļu administrācijas 
nenodarbojas.» Viņa skaidro, ka Latvijas VID 
uzrauga sabiedriskā labuma organizācijas – 
tātad piešķir biedrībām sabiedriskā labuma 
organizācijas statusu un uzrauga šo organi-
zāciju darbību. Citās nodokļu administrācijās 
to nedara. Pelēkā piebilst, ka VID Latvijā ir 

speciāla struktūrvienība – Noziedzīgi iegūtu 
līdzekļu legalizācijas novēršanas pārvalde. 
Kaimiņvalstīs šādas pārvaldes nav.

VAI IR IESPĒJAMS UZŅĒMĒJIEM 
DRAUDZĪGS VID?

Lai gan VID īpaši netiek asociēts ar mīlētā-
ko iestādi iedzīvotāju vidū, tomēr, kā norāda 
Pelēkā, pēdējos gados dienests spējis uzla-
bot uzticības rādītājus. Ja 2016.gadā die-
nestam uzticējās vien 33% iedzīvotāju, tad 
2017.gadā sasniegti jau 60%. Proti, vairāk 
nekā puse VID klientu novērtējuši dienesta 
darbību kā pozitīvu.

Ģenerāldirektores pienākumu izpildītāja 
atzīmē, ka viena mēraukla tam, vai VID strā-
dā labi vai slikti, ir paši nodokļu ieņēmumi 
valsts budžetā – vai ieņēmumu plāns tiek 
izpildīts. Tātad, kā VID spēj nodrošināt savu 
vistiešāko funkciju – nodokļu administrēšanu.

Kopbudžeta ieņēmumi 2018.gada pirma-
jā pusgadā ir 4,65 miljardi eiro, kas nodroši-
nāja ieņēmumu plāna izpildi 101,4% apmē-
rā. Salīdzinot ar 2017.gada attiecīgo periodu, 
ieņēmumi palielinājušies par 0,47 miljar-
diem eiro jeb 11,1%, liecina VID apkopotā 
informācija.

Pelēkā atzīmē, ka nodokļu administrēša-
nas darbības pamatā vislielākais darbs ir kon-
sultatīvais darbs. «Te varam arī runāt par uzti-
cību – vai nodokļu konsultanta sniegtās atbil-
des ir atbilstošas likumam, vai tās ir vienādas 
visos iespējamos gadījumos.»

«Galu galā ir jārunā par vislielāko uzticē-
šanos no iedzīvotāju un uzņēmēju puses – 
uzticēšanos pašai valstij. Vai cilvēki saredz 
labumu sev no tā, ka valstij samaksājuši 
nodokļus – vai tie tiek iztērēti lietderīgi, jēg-
pilni?» runājot par to, kāpēc cilvēki uzticas 
vai neuzticas Valsts ieņēmumu dienestam, 
saka Pelēkā.

KAD ESAM PARŪPĒJUŠIES PAR 
SAVIEM CILVĒKIEM, VIŅI VAIRS 
NEKAUTRĒJAS PATEIKT, 
KA STRĀDĀ VID

«Mēs vienmēr esam teikuši, ka nodokļus 
visi maksā brīvprātīgi. Ne jau VID iekasē, bet 
gan uzņēmēji samaksā nodokļus. Bet vienal-
ga represīvā funkcija VID saglabājas,» skaid-

ro Pelēkā.
Runājot par to, kā dienestam uzlabot dar-

bību, viņa stāsta, ka daudz tiek runāts par 
procesu digitalizāciju. «Tas, ko mēs mācām 
saviem darbiniekiem ir, nevis paņemt veco 
procesu un no papīra pārlikt to elektroniskā 
vidē, bet, digitalizējot procesu, paskatīties, 
vai lietas varētu darīt citādi. Kad 2016.gada 
beigās tika sākta darbību pārskatīšana, no 
darbinieku puses bija pretestība, jo daudziem 
šķita, ka «nu pārskatīs to, ko es daru».»

VID ģenerāldirektora pienākumu izpildītā-
ja stāsta, ka nodokļu administrācijās izskata 
dažādus robotu risinājumus klientu apkalpo-
šanā un konsultēšanā. Tāpat tiek izvērtētas 
darbības, kuras klienti var izdarīt tā sauca-
majos pašapkalpošanās portālos. Pelēkā gan 
atzīst, ka tas rada darbiniekiem zināma veida 
satraukumu – «tātad mēs atkal būsim lieki». 
«Tas, ko mēs stāstām saviem darbiniekiem: 
«Nē, tu nebūsi lieks, jo ir jābūt kādam, kurš 
robotam iemāca šīs lietas. Ir jābūt kādam, 
kas sagatavo atbildes, kuras robots varēs 
sniegt klientam. Tie ir darbi, kuriem vajadzī-
gi pavisam citas kvalitātes darbinieki. Tātad 
tu pats augsi. Tu vairs nestrādāsi rutīnas 
darbu, bet būsi jau pavisam citā līmenī, arī 
ar citu atalgojumu, jo tavs darbs būs augstāk 
novērtēts.»»

Pelēkā atzīst, ka nav viegli pārliecināt dar-
biniekus par vēlamajām izmaiņām. «Nevar 
šodien uztaisīt sapulci, izstāstīt un uz pusga-
du likties mierā, jo visi ir sapratuši, kas no 
viņiem tiek gaidīts. Tas, ko es no savas piere-
dzes esmu sapratusi, ir, ka, ja sanāksmē ir 25 
cilvēki, tad, aizejot no tās projām, informā-
ciju dzirdējuši visi, sadzirdējuši, iespējams, 
tikai pieci. Ja izdodas «noķert» tos piecus, tad 
viņi var kļūt par vēstnešiem, kas ideju attīsta 
tālāk, izstāstot to saviem padotajiem.»

«Viena lieta, kas mūsu [2017.–2019.
gada] stratēģijā ir pieminēta un ko nedrīk-
stam aizmirst, ir darbinieki. Tanī mirklī, kad 
darbinieki ir apmierināti ar darbu, kad viņi 
saprot, kādas ir iestādes vērtības, ko no viņa 
sagaida iestādes vadītājs, ko no viņa sagaida 
klients, tanī brīdī darbinieks strādā tā, lai arī 
klientam ir labi.» 

Elizabete Mežule www.bnn.lv

Galu galā ir jārunā par vislielāko uzticēšanos no 
iedzīvotāju un uzņēmēju puses – uzticēšanos 
pašai valstij. Vai cilvēki saredz labumu sev no tā, 
ka valstij samaksājuši nodokļus?
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“Ātro kredītu” biznesu 
ierobežos vēl ciešāk
Savācot deputātu kvorumu, Saeimas 
Tautsaimniecības, agrārās, vides un 
reģionālās politikas komisijā otrajā lasī-
jumā atbalstīti grozījumi Patērētāju tiesī-
bu aizsardzības likumā, kas paredz stin-
grākus ierobežojumus nebanku kredītde-
vējiem. Grozījumi var pamatīgi iedragāt 
“ātro kredītu” biznesu. Tie paredz radikā-
lu procentu maksājumu samazinājumu, 
pietuvinot to Latvijā noteiktiem banku 
kredītu maksājumu procentu griestiem. 

Lielos projektus neapdraud 
finanšu trūkums
Šajā Eiropas Savienības (ES) fondu plāno-
šanas periodā no 2014.gada līdz 2020.
gadam četru lielo projektu – dzelzce-
ļa tīkla elektrifikācijas, Rīgas tramva-
ja infrastruktūras, Stradiņa slimnīcas un 
Inčukalna sērskābā gudrona dīķa – īste-
nošana nav apdraudēta, teikts Finanšu 
ministrijas ziņojumā par ES struktūrfondu 
un Kohēzijas fonda investīciju ieviešanas 
statusu. Pašreizējā ES fondu plānošanas 
periodā kopumā uzsākti projekti par 2,9 
mljrd. eiro, kas ir 65% no šajā periodā 
pieejamajiem 4,4 mljrd. eiro.

Diaspora bažīga par 
Saeimas vēlēšanām
Ārzemēs mītošo Latvijas diasporu satrauc 
gaidāmās Saeimas vēlēšanas, jo tās 
varētu nozīmēt ļoti lielas politiskas pār-
maiņas Latvijā, tā intervijā aģentūrai 
LETA atzīst Pasaules Brīvo latviešu apvie-
nības (PBLA) valdes priekšsēde Kristīne 
Saulīte. Diasporā vērojams satraukums, 
jo pašreizējā valsts iekārta nesper pietie-
kami lielus soļus demokrātiskā sabiedrī-
bas attīstības virzienā un joprojām netiek 
galā ar korupciju, kā arī tērē daudz laika 
un enerģijas birokrātijas būvēšanai.

Būs konkurss Lancmaņa 
pēcteča meklējumos
Kultūras ministrija aicina pretendentus 
pieteikties atklātā konkursā uz Rundāles 
pils muzeja direktora amatu. Ilggadējais 
pils direktors Imants Lancmanis nolēma 
2018. gada nogalē doties pensijā. Muzeja 
direktora amatam izvirzītās prasības ir 
augstākā akadēmiskā vai otrā līmeņa pro-
fesionālā augstākā izglītība humanitāra-
jās vai sociālajās zinātnēs, pēdējo septiņu 
gadu laikā iegūta vismaz divu gadu darba 
pieredze vadošā amatā, teicamas latvie-
šu valodas un labas vismaz divu svešva-
lodu, tai skaitā angļu valodas, zināšanas. 
Kandidātam jābūt labām zināšanām un 
izpratnei par muzeju darbību un funkci-
jām, labām sadarbības un komunikācijas 
prasmēm, kā arī labām darba organizāci-
jas un vadības prasmēm. Pretendenti pie-
teikumus var iesniegt līdz 14. septembrim.

Darba nelaimēs  
bojā gājuši 20 cilvēki
Šā gada nepilnos astoņos mēnešos nelai-
mes gadījumos darba vietā miruši jau 
20 cilvēki, no kuriem vairāki strādājuši 
būvniecības nozarē. Pērn visa gada laikā 
darba vietās miris 21 cilvēks. 

Aptur vērienīgu 
pPVNizkrāpēju tīklu
Šī gada augustā Valsts ieņēmumu die-
nesta Nodokļu un muitas policijas amat-
personas apturēja noziedzīgu pievieno-
tās vērtības nodokļa izkrāpšanas shēmu, 
kurā bija iesaistīti septiņi reāli strādājoši 
un vismaz 50 fiktīvi uzņēmumi. Valsts 
budžetam nodarīto zaudējumu apjoms ir 
aptuveni 2 mlj. eiro. Lietas izmeklēšanā 
viena persona ir apcietināta.

LATVIJĀ

SIA Gandrs. Aktīvās atpūtas preču tirgotājs SIA 
Gandrs kopš 2010.gada palielinājis apgrozīju-
mu, 2016.gadā tam sasniedzot 4,02 milj. eiro, 
savukārt pagājušais gads uzņēmumam nesis 
apgrozījuma kritumu. Lursoft pieejamais SIA 
Gandrs gada pārskats rāda, ka aizvadītajā gadā 
tirgotājs apgrozījis 3,84 miljonus eiro jeb par 
4,49% mazāk nekā 2016.gadā.

«Saskaņas frakcijai piederošās Jeļenas 
Lazarevas būvmateriālu tirdzniecības uzņē-
mums SIA Iļģuciems 2017.gadā apgrozījis 4,03 
miljonus eiro, pēc nodokļu nomaksas nopel-
not 68,77 tūkstošus eiro. VID pieejamā amat-
personu deklarācija rāda, ka pērn politiķe divi-
dendēs no SIA Iļģuciems saņēmusi 56,06 tūk-
stošus eiro un vēl 7,06 tūkstošus eiro algā par 
uzņēmuma finanšu direktores amata pildīša-
nu. Jānorāda, ka Jeļena Lazareva apstiprinā-
ta par Saeimas deputāti 2017.gada 13.jūlijā 
pēc Andreja Elksniņa ievēlēšanas Daugavpils 
domē,» komentē Lursoft pārstāve Urtāne.

SIA Iļģuciems dibināts 1991.gadā un 
Lazarevai pieder 51,43% uzņēmuma daļu. 
Atlikušās daļas pieder politiķes mātei, tēvam 
un vīram. Lursoft pieejamā informācija rāda, ka 
aizvadītajā gadā uzņēmums ar darba vietām 
nodrošinājis 31 darbinieku un VID administrē-
tajos nodokļos samaksājis 871,41 tūkstošus 
eiro, tostarp 111,36 tūkstošus eiro lielas valsts 
sociālās apdrošināšanas obligātās iemaksas 
un 75,09 tūkstošus eiro – iedzīvotāju ienāku-
ma nodokli.

PELNOŠĀKO UZŅĒMUMU GALVGALĪ –  
ZZS FRAKCIJAS DEPUTĀTIEM  
PIEDEROŠIE UZŅĒMUMI

No deputātiem piederošajiem uzņēmumiem 
pērn vispelnošākais bijis SIA Līvānu mājas 
un logi, kur ZZS frakcijas deputātam Jānim 
Klaužam pieder 38% kapitāldaļu. Uzņēmuma 
līdzīpašnieki ir Aleksandrs Surgunts (38%) un 
Olga Mihejeva (24%). SIA Līvānu mājas un 
logi apgrozījums, salīdzinot ar 2016.gadu, pērn 
palielinājies par 25,09%, sasniedzot 926,90 

Cik sekmīgi ir Saeimas deputātiem piederošie uzņēmumi? 
Pelnošāko uzņēmumu galvgalī – ZZS deputāti

tūkstošus eiro, savukārt peļņa augusi par 
76,41%, pēc nodokļu nomaksas veidojot 93,60 
tūkstošus eiro, kas deputātam nesis 30,40 
tūkstošus eiro lielas dividendes. Kā norādīts 
iesniegtajā gada pārskatā, kokapstrādes uzņē-
muma SIA Līvānu mājas un logi apgrozījuma 
pieaugumu pagājušajā gadā radījusi pārdoto 
preču apjoma palielināšanās, kā arī produktu 
izgatavošana ar augstāku sarežģītības pakāpi, 
stāsta Lursoft pārstāve.

TOP UZŅĒMUMI, KUROS DAĻAS  
PIEDER SAEIMAS DEPUTĀTIEM  
VAI MINISTRIEM

Pelnošāko uzņēmumu līderpozīcijās ir ZZS 
frakcijai piederoši uzņēmumi, jo, kā parāda 
Lursoft pētījuma dati, vēl bez Jāņa Klauža 
SIA Līvānu mājas un logi, starp pelnošāka-
jiem uzņēmumiem 2017.gadā izvirzījušies arī 
Augustam Brigmanim piederošā Brigmaņa 
zemnieku saimniecība Priedule un SIA 
Piebalgas alus, kurā 38% kapitāldaļas pieder 
zemkopības ministram Jānim Dūklavam.

Brigmanim piederošā zemnieku saimniecība 
Priedule 2017.gadā apgrozījusi 478,70 tūksto-
šus eiro, no kuriem 75,3% nodrošinājusi grau-
daugu realizācija, bet 24,7% – rapša sēklas rea-
lizācija. Saimniecība saņēmusi arī 117,39 tūk-
stošus eiro lielas subsīdijas augkopībā, kā arī 
subsīdijas tehnikas iegādei no nākamo perio-
du ieņēmumiem 24,33 tūkstošu eiro apmērā. 
Saimniecība finanšu gadu noslēgusi ar 82,95 

tūkstošu eiro peļņu, liecina apko-
potie dati.

SIA Piebalgas alus ir pelnošā-
kais no zemkopības ministram 
Jānim Dūklavam piederošajiem 
uzņēmumiem. Uzņēmums, kurā 
ministram pieder 38% kapitāl-
daļu, bet vēl 13% – Cēsu rajona 
Jaunpiebalgas pagasta zemnie-
ku saimniecībai Kalna-Brici, kura 
īpašniece ir Dūklava sieva, 2017.
gadā palielinājis apgrozījumu līdz 
3,62 miljoniem eiro, pēc nodok-
ļu nomaksas nopelnot 72,68 tūk-

stošus eiro. Uzņēmums pagājušajā gadā sara-
žojis 3 056 576 litrus alus, kas ir par 32 597 
litriem mazāk nekā gadu iepriekš. Neskatoties 
uz uzņēmuma līdzīpašnieka augsto amatu un 
ietekmi likumu pieņemšanā, SIA Piebalgas 
alus iesniegtajā gada pārskatā pie būtiskāka-
jiem uzņēmējdarbības riskiem minētas biežās 
izmaiņas nodokļu un saimniecisko darbību reg-
lamentējošajā likumdošanā, stāsta Lursoft pār-
stāve Urtāne.

Viņa atzīmē, ka pozīcijā esošo deputātu un 
ministru uzņēmumi, neskatoties uz kopējā 
apgrozījuma kritumu salīdzinājumā ar 2016.
gadu, pērn strādājuši ar peļņas pieaugumu par 
19,21% (uzņēmumu kopējā peļņa 2017.gadā 
pēc nodokļu nomaksas bijusi 342,03 tūkst. 
eiro). Tikmēr Saeimas opozīcijas deputātiem 
piederošie uzņēmumi aizvadīto gadu noslē-
guši ar 33,17 tūkst. eiro lieliem zaudējumiem. 
Tiesa, salīdzinot ar 2016.gadu, pērn tie sama-
zinājušies teju piecas reizes. Vēl gadu iepriekš, 
proti, 2015.gadā, opozīcijas deputātu uzņēmu-
mi guvuši 275,99 tūkst. eiro peļņu, kamēr pozī-
cijā esošajiem politiķiem piederošie uzņēmumi 
attiecīgo gadu noslēguši ar 187,49 tūkst. eiro 
zaudējumiem.

* Pētījums sagatavots, balstoties uz 
vispārpieejamu informāciju, kas iegū-

ta no LR Uzņēmumu reģistra, kā arī no 
Centrālās vēlēšanu komisijas, Valsts ieņē-

mumu dienesta un LR Saeimas mājas 
lapās publicētās informācijas. 

Š. g. 8. oktobrī Rīgā, Dailes teātrī plkst. 11.00 4. maija Deklarācijas klubs un Tautas frontes muzeja sabiedriskā padome 
rīko konferenci par godu LTF dibināšanas 30. gadadienai. Transports nodrošināts. Tos bijušos LTF biedrus, kuri vēlētos 
piedalīties, lūdz zvanīt un pieteikties Ventspils Muzejā, tālr. 63607035 vai pa mobilo tālruni 29666529, Stellai Lindenbergai.

visprecīzāk to, kādēļ Latvija tik braši iesēdās 
peļķē ar OIK, 2017. gadā LTV raidījumā “Tieša 
runa” pateica ekspremjers un kādreizējais eko-
nomikas ministrs Aigars Kalvītis. Pēc viņa teik-
ta galvenā vaina ir Latvijas “pirmrindnieces 
sindroms”. Ja reiz Eiropa saka, ka 2020.gadā 
40% enerģijas jābūt saražotai no atjaunoja-
miem resursiem, tad mēs piepūšam vaigus, 
un sakām – būs! Taču Latvijai noteiktie mērķi 
zaļās enerģijas patēriņā ir otri augstākie Eiropas 
Savienībā tūlīt aiz Zviedrijas! 

Taču atgriezīsimies pie amatpersonu atbildī-
bas. Juris Pūce stāsta, ka laikā, kad ekonomi-
kas ministra krēslā bija Artis Kampars (V), viņš 
nācis klajā ar priekšlikumu pārtraukt nekontro-
lētu OIK atļauju izsniegšanu bez konkursa. Bijuši 
pat sagatavoti attiecīgi MK noteikumi, taču 
zemkopības ministrs Jānis Dūklavs (ZZS), kurš 
tobrīd organizējis divus grantu projektu kon-
kursus biogāzes stacijām, tam devis pamatīgu 
pretsparu. Minētos grozījumus tomēr pieņēma, 
tie stājās spēkā pusotru mēnesi vēlāk, kā pare-
dzēts, bet šajā laikā desmitiem dabasgāzes sta-
ciju paguva vēl ielēkt   “aizejošajā vilcienā” un 
saņemt atļaujas bez konkursa. Tas, savukārt, 
palielināja jau tā lielo šāda veida komersan-
tiem izmaksājamās naudas apjomu.

Kā izkļūsim no OIK lamatām?
 turpinājums no 1. lpp.

Kāda ir šīs politiskās bezatbildības bilance? 
Pirmkārt, pēc domnīcas “Certus” aprēķiniem 
šis “slēptais nodoklis” visu laiku turpina pie-
augt, un pumpē laukā arvien vairāk naudas no 
Latvijas iedzīvotāju kabatām. 2009. gadā tas bija 
1,1 eirocents par kWh, 2010. gadā – 1,7 eiro-
centi, savukārt 2017. gadā – jau 2,7 eirocen-

ti. Savukārt Enerģijas publiskā tirgotāja snieg-
tā informācija liecina, ka laika posmā no 2007. 
līdz 2017.gadam obligātā iepirkuma ietvaros 
komersantiem kopumā izmaksāti 2,4 miljardi 
eiro. No kurienes tie radās? No mūsu elektrī-
bas rēķiniem! Turklāt šajos rēķinos ieskatoties 
redzam, ka patērētās elektrības cena veido 
tikai vienu trešdaļu no maksājuma. Lauvas 
tiesu apēd pārvades/sadales izmaksas, un tam 
visam klāt vēl OIK. 

Šobrīd valdībai ir jāizšķiras ko īsti ar OIK sis-
tēmu iesākt. Turklāt jācer, ka tie nebūs nepār-
domāti lēmumi priekšvēlēšanu populisma gai-
sotnē. Pagaidām valdības darba grupas eksper-
ti rosina OIK sistēmu atcelt trīs gadu laikā, 
ieviešot subsidētās elektroenerģijas nodokli, 
reformējot jaudas maksājumus un ieviešot 
“zaļos sertifikātus” vai tirgus cenas efektivitā-
tes modeli. Vārdu sakot, OIK vietā būs SEN un 
visi būs laimīgi…. Taču Latvijas Darba devēju 
konfederācija jau paguvusi pabrīdināt, ka ES 
ziņojums par OIK likvidēšanu tā arī nesniedz 
priekšstatu par elektrības cenas mazināšanos 
gala patērētājiem. Būtībā šis arī ir visbūtiskā-
kais jautājums, jo nevienam vairs nav noslē-
pums, ka tieši elektroenerģijas augsto cenu 
dēļ Latvijas uzņēmēji, salīdzinot ar mūsu kai-
miņvalstu darba devējiem, krietni vien zaudē 
konkurences sfērā, un mūsu tautsaimniecības 
izaugsmi tas nudien neveicina. 



Nr.  31 (74)  2018.  gada 17.  augus ts Aktuāli  /  5

Ir noslēgusies topošās Ventspils Mūzikas vidusskolas ēkas konstrukcijas izbūve un 
tā kā darbi norit pēc plāna, paredzams, ka objekts ekspluatācijā tiks nodots laikā – 
2019.gada pirmajā ceturksnī. Tomēr ir daži jautājumi, kurus, pirms svinīgās lentīšu 
griešanas Ventspils mūzikas skolas atklāšanā, gribētos noskaidrot. 

Katru gadu svētceļnieki no visas Latvijas, 
arī no Ventspils, dodas svētceļojumā uz 
Aglonu, lai piedalītos Vissvētākās Jauna-
vas Marijas debesīs uzņemšanas svētkos. 
Šie ir gada lielākie katoļu svētki un 
Aglonā pulcē tūkstošiem un vēl tūksto-
šiem katoļu un citu konfesiju ticīgo gan 
no Latvijas, gan citām valstīm.

Futbola kluba “Ventspils” rezultatīvākais spēlētājs Nigērijas futbolists Adeleki Akinjemi atgriezies komandā un paziņojis – viņš nekad neesmu teicis, ka Ventspils klubs 
viņam draudējis. Konflikts ir izsmelts, taču pirms vairāk kā nedēļas, kad Akinjemi bez brīdinājuma pameta komandu, tas Latvijas futbola sabiedrībā sacēla pamatīgu vētru. 
Tagad nigēriešu sportists atkal ir Ventspils kluba rīcībā. “Viss ir kārtībā un esmu priecīgs būt kopā ar komandu,” paziņoja Akinjemi, kurš pirmdien aizvadīja pilnu maču virslī-
gas spēlē pret Liepāja/Mogo, kuru, pateicoties Anastasija Mordatenko vārtu guvumam, ventspilnieki uzvarēja ar 1:0.

Daži jautājumi par Ventspils Mūzikas vidusskolas ēkas būvniecību

J aunās ēkas kopējā platība būs 6883 
kvadrātmetri, bet tajā esošajā  kon-
certzālē paredzētas 600 sēdvie-
tas.76% telpu būs skolas vajadzībām, 
bet 24% – komerciālo un nekomerciālo 

koncertzāles funkciju īstenošanai. Kopējās 
objekta izmaksas ir 31 miljons eiro. 

Ventspilnieks.lv jau rakstīja, ka, saskaņā 
ar mūsu lasītāju sniegto informāciju, minē-
tā objekta būvniecībā nodarbinātie strādnie-
ki samaksu par padarīto saņemot ne vien 
oficiālā veidā pēc visu nodokļu nomaksas, 
bet arī aploksnēs. Turklāt alga par padarī-
to darbu mēdzot ievērojami aizkavēties, un 
daudzi strādnieki, protestējot pret šādu kār-
tību, neejot uz darbu, līdz bosi tomēr atrodot 

par vajadzīgu norēķināties. Ventspilniekiem 
ir tiesības zināt, vai par šī grandiozā objek-
ta būvniecību celtniekiem tiešām tiek mak-
sāts aploksnēs, un ja tā, tad kurš šādu lietu 
ir pieļāvis, un kura amatpersona uz to “pie-
vērusi acis”.

Jo īpaši svarīgi tas ir tādēļ, ka lauvas tiesu 
no Ventspils mūzikas skolai atvēlētā finansē-
juma veido Eiropas Savienības fondu un valsts 
finansējums. Proti, Ventspilij mūzikas skolas 
celtniecībai savulaik izdevās piesaistīt 15 mil-
jonus eiro no finansējuma, kas domāts sil-
tumnīcas efekta gāzu emisiju samazināšanai, 
un izskanēja pat aizdomas, ka  VARAM 2015.
gadā izsludinātais konkurss “Emisijas kvotu 
izsolīšanas instrumenta finansēto projektu 

atklātais konkurss “Siltumnīcefekta gāzu emi-
siju samazināšana – zema enerģijas patēriņa 
ēkai” valdības īpašās labvēlības dēļ ticis radīts 
tādēļ vien, lai Ventspils pašvaldība tiktu pie 
jau minētajiem 15 miljoniem.  Arī Valsts kon-
trole pirms gada atzina, ka piešķirot Ventspils 
mūzikas skolai siltumnīcas efekta mazinā-
šanai paredzētos līdzekļus, patiesībā mērķis, 
kam šī nauda domāta – oglekļa dioksīda emi-
sijas samazinājums – netiks sasniegts. 

Ventspils mūzikas skolas projekta finansē-
jums nenāk no emisiju naudas vien. 10 mil-
joni eiro saņemti no kultūrizglītības iestādēm 
piešķirtā struktūrfondu finansējuma, vēl pus-
otrs miljonu no tā dēvētajām deputātu kvo-
tām. Ventspils pašvaldība pati šajā objektā 
ieguldījusi salīdzinoši nelielus līdzekļus. 

Interesants ir arī jautājums, kādēļ Ventspils 
mūzikas skolas izmaksas – jau minētais 31 
miljons eiro, daudz neatpaliek no Liepājas 
“Lielā dzintara” izmaksām  – tas kopā izmak-

sāja 38 miljonus. Daudzfunkcionālājā “Lielā 
dzintara” astoņstāvu kompleksā ir zāle ar 
vairāk nekā 1000 sēdvietām, kā arī simfo-
niskā orķestra mājvieta un arī mūzikas skola. 
2013. gadā ekspluatācijā nodotās Latgales 
vēstniecības “Gors” kompleksa būvniecībai 
savulaik tika izlietoti nedaudz virs 18 mil-
joniem eiro, kopējā ēkas platība ir 11 166 
kvadrātmetri, tās daudzfunkcionālā centra 
Lielajā zālē paredzētas sēdvietas līdz 1000 
skatītājiem, savukārt Mazajā zālē līdz 250 
skatītājiem. 2014. gadā ekspluatācijā nodo-
tās Vidzemes reģionālās koncertzāles “Cēsis” 
būvniecības izmaksas bija nepilni 14 miljo-
ni eiro, un tās apmeklētāju rīcībā ir akus-
tiskā koncertzāle ar 800 skatītāju vietām, 
kamerzāle, ērģeļu zāle, kino zāle un izstā-
žu zāle. Vidzemes koncertzāles ēkā ir māj-
vieta gan Cēsu amatiermākslas kolektīviem 
un Vidzemes kamerorķestrim, tā arī Alfrēda 
Kalniņa Cēsu mūzikas vidusskolai. 

15. augusts – Vissvētākās Jaunavas Marijas debesīs uzņemšanas svētki

A 
glonas Vissvētākās Jaunavas 
Marijas debesīs uzņemšanas 
Romas katoļu bazilika ir nozī-
mīgs Latvijas katoļu reliģiskais 
centrs un pasaules nozīmes svēt-

vieta. Šeit glabājas arī slavenā 17. gadsimtā 
darinātā svētbilde “Aglonas Brīnumdarītāja 
Dievmāte”, ko atsedz tikai reliģisku svētku 
laikā. Īpaši svētsvinīgs notikums kā Aglonas, 
tā arī visas Latvijas kristiešu dzīvē bija 1993.
gada septembris ar pāvesta Jāņa Pāvila II 
vizīti, jo tas bija pirmais gadījums, kad mūsu 
zemi apmeklēja katoliskās baznīcas lielā-
kā autoritāte, un tas bija laiks, kad Latvija 
tikko bija sākusi savu brīvības ceļu. Toreiz 
pirmo reizi Aglonas Dievmātes brīnumda-
rītājas svētbilde tika noņemta no troņa un 
iznesta procesijā sakrālajā laukumā. Pāvests 
Jānis Pāvils II Aglonas Dievmātei uzdāvināja 
savu Rožukroni, bet bazilikai – biķeri, kurš ir 
klātesošs visos svētku dievkalpojumos.

Aglonas vārds ir cieši saistīts ar ziņoju-
miem par Dievmātes parādīšanos. Saskaņā ar 
tradicionālo nostāstu, 1698. gada 15. augus-
tā Jaunava Marija parādījusies Annai, jaunai 
latgaliešu kalponei no Viškovas muižas. 

Anna skaitījusi vakara lūgšanu, kad meitenei 
starp divām priedēm parādījusies Svētā Jaunava 
Marija. Dievmāte turējusi Jēzu labajā rokā. Tas 
noticis uz maza pakalna starp tagadējo baznī-

cu un veco kapsētu. Šo pakalnu latgaļi sena-
jos laikos izmantojuši par upurēšanas vietu. Arī 
Aglonas klostera dibinātājs Viļņas dominikāņu 
klostera priors tēvs Remigijs Mosakovskis, kurš 
Aglonā ieradās 1698.gadā, esot redzējis vīziju: 
baltu baznīcu ar augstām smailēm. 

Aglonas Dievmātes svētglezna jau no paša 
sākuma bijusi pazīstama kā brīnumdarītā-
ja. Tā esot precīza Trāķu pilsētas Dievmātes 
gleznas kopija, kuru Bizantijas imperators 
Emanuils II 1384. gadā dāvājis lielkņazam 
Vitautam, kad Lietuva kļuva par kristīga kara-
ļa pārvaldītu valsti. Tomēr ir arī uzskats, ka 
Aglonā atrodoties Trāķu Dievmātes gleznas 
oriģināls.

Stāstījumi par brīnumiem, kas saistīti ar 
svētnīcu, sākās jau īsi pēc tās uzcelšanas. 
Tiklīdz Aglonas slava izplatījās, cilvēki dažā-
du iemeslu dēļ sāka meklēt Jaunavas Marijas 
aizbildniecību, dodoties uz šo dominikāņu 
baznīcu. Gājuši visi, kuri smagi slimoja vai 
kurus bija piemeklējusi nelaime. Aglonas 
Dievmātes palīdzību meklēja arī augsta 

ranga personas, kam ārsti vairs nedeva cerī-
bu atveseļoties. Gadu gaitā daudzi vājinieki 
tikuši izārstēti, un pēc atpestīšanas no slimī-
bas  daudzi no viņiem baznīcā atstājuši savas 
izdziedināšanas liecības un pateicības izpaus-
mes. Šīs piemiņas zīmes vai votas tagad 
izvietotas Aglonas Dievmātes gleznas malās. 
Aglonā ir simtiem votu dažādos veidos,  for-
mās un vērtībās. Īpašs pateicības apliecinā-
jums bijis ar zeltu un dārgakmeņiem rotāts 
kronis, ko 18. gs. sākumā anonīmi dāvinā-
jusi sieviete, kura, pateicoties aizlūgumiem 
Aglonas Dievmātei, bija atveseļojusies pēc 
ilgstošas slimības. Kronis bija izstādīts baznī-
cā līdz 1812. gadam, pēc tam tas tika ziedots 
baznīcai Odrovnā. Agrāk dominikāņi uzskai-
tījuši daudzos brīnumus un izdziedināšanas, 
kas notikušas, pateicoties Aglonas Dievmātes 
aizbildniecībai, taču juku laikos šie dokumen-
ti kopā ar daudziem citiem gājuši zudumā. 
Tomēr dažas liecības par Aglonas brīnumiem 
saglabājušās 1922.-1940. gada latviešu kato-
ļu žurnālos. Tā, piemēram, saglabājies stāts 

par ugunsgrēku, kurš drau-
dējis iznīcināt Aglonas baz-
nīcu un ciemu. Mūki, sapul-
cējušies Aglonas Dievmātes 
gleznas priekšā, ar dziļu 
paļāvību sākuši dziedāt litā-
niju, un uguns briesmas 
baznīcu un tai tuvumā eso-
šās mājas neskāris. Ir arī 
liecība par kādu zemnieku 
Kristaps Mateisānu, kurš no 
Spīku ciema pāri Cirīša eze-
ram bija vedis bērnu kristīt. 
Braucot pāri ezeram, sacē-
lusies liela auka, viļņi sāku-
ši laivu briesmīgi svaidīt, un 

zemnieks, nodarbināts pie laivas vadīšanas, 
nepamanījis, kā bērns iekritis ezerā. To redzē-
dams, viņš izbailēs sācis skaļā balsī piesaukt 
Aglonas Dievmāti palīgā. Un tanī pašā brīdī 
kaut kādā neizprotamā veidā bērns atradies 
krasta tuvumā, tā ka uz krasta esošie cilvē-
ki to dzīvu un veselu dabūjuši no ezera ārā.

Arī prāvests Andrejs Aglonietis savu-
laik apliecinājis, ka uz viņa galda esot ne 
viena vien vēsts par brīnumainiem noti-
kumiem. Piemēram, kādas kundzes vēstī-
jums, kura astoņus gadus gājusi svētceļoju-
mā uz Aglonu, un beidzot tikusi pie mazdēla. 
Kundzes meita bijusi neauglīga.

Latvija ir viena no retajām valstī, kuru 25 
gadu laikā Romas pāvests apmeklēs div-
reiz. Jānis Pāvils II Latvijā bija ieradies 1993. 
gada 8. – 10. septembrī, un ik gadu no 8. līdz 
10. septembrim katoļu baznīca svin atceres 
dievkalpojumus par godu šim notikumam. 
Viņa Svētības pāvesta Franciska vizīte Latvijā 
notiks šā gada 24. septembrī. 

FK “Ventspils” atkal kārtība.  Adeleki Akinjemi atgriezies komandā

S 
kandāls ap Akinjemi pazušanu sākās 
7.augustā, kad Ventspils klubs vērsās 
pie Valsts policijas, lai ziņotu par fut-
bolista bezvēsts pazušanu. Savukārt 
policijas ieskatā nebija pamata 

uzskatīt, ka notikusi nelaime, jo tās rīcībā bija 
informācija, ka ar sportistu izdevies sazināties 
sociālajos tīklos.

Tikmēr eļļu ugunij pielēja Adebajo Adiguna, 
kurš pēc paša teiktā esot Akinjemi aģents, 
paziņojums, ka viņa pārraudzībā esošo futbo-
listu ventspilnieki spieduši parakstīt jaunu līgu-
mu, viņš nobijies un tāpēc paslēpies.

Nesnauda arī FK Ventspils. Pēc kluba teiktā 
pie komandas pēdējo desmit dienu laikā vēr-
sušies vairāki cilvēki, kas pēc kluba pārstāvju 

domām esot krimināls grupējums. “Šie cilvē-
ki cenšas piespiest klubu veikt nepieņemamus 
līguma nosacījumus, kas saistīti ar tā termiņu 
un pārejas summu. (..) Pretējā gadījumā viņi 
ir atteikušies futbolistu atgriezt mūsu koman-
dā. Zinot, ka Akinjemi šobrīd “Ventspils” sastā-
vā demonstrē atzīstamu sniegumu, esam pār-
liecināti, ka futbolists ir nozagts ar mērķi iegūt 
finansiālu labumu.”

Viss atrisinājās šo pirmdien, kad Akinjemi 
atgriezās komandā, atvainojās pārējiem spē-
lētājiem un apsolīja, vairs šādas lietas neatkār-
tosies. “Ja mūsu starpā nav konfliktu, man nav 
iemeslu šādi rīkoties. Dažreiz gadās starpgadī-
jumi, bet šobrīd viss ir kārtībā.”

Patiesais skandāla iemesls laikam gan ir 

zināms vien pašiem tā dalībniekiem. Tomēr, 
iespējams, savu lomu nospēlēja arī tas, ka 
par talantīgo nigēriešu sportistu interesējas 
arī citi klubi. Sportaziņas.com, atsaucoties uz 
Turcijas portālu “Gunebakis”, ziņoja, ka par 
Akinjemi interesi izrādot aptuveni 15 dažādi 
Eiropas futbola klubi. 19 gadus veco uzbru-
cēju savās rindās vēloties redzēt tādi pazīsta-
mi klubi kā Belgradas “Crvena Zvezda”, turku 
“Trabzonspor”, kā arī Čehijas vienība Prāgas 
“Dukla” un beļģu “Waasland-Beveren”. Turklāt 
Akinjemi vērtība futbola tirgū šobrīd sasniegusi 
pusotru miljonu eiro. 

Jāatzīmē gan, ka ziņas par dažādu sportistu 
nolaupīšanu pasaules medijos parādās laiku pa 
laikam. Tiesa, parasti šādas lietas notiek izpir-

kuma dēļ vai arī valstīs ar izteikti kriminogēnu 
vidi. Tā, piemēram, 2016.gadā mediji ziņo-
ja, ka Meksikā, atgriežoties mājās pēc ballī-
tes, nolaupīts Meksikas izlases futbolists Alans 
Pulido.  Meklēšanā iesaistījās lieli federālie un 
štata policijas spēki, un diennakts laikā sportis-
tu atrada un atbrīvoja.

Savukārt īsi pirms Riodežaneiro Olimpiskajām 
spēlēm policijas formās tērpti cilvēki nolaupī-
ja Jaunzēlandes džiu džitsu čempionu Džeisonu 
Lī. “Policisti” apturēja sportista auto, norādīja, ka 
ārzemnieks bez pases nedrīkst vadīt automašī-
nu, par nearestēšanu pieprasīja 2000 Brazīlijas 
reālus (ap 555 eiro), un tad, piedraudot ar ieroci, 
aizveda līdz tuvējam bankomātam kur sportists 
prasīto “izpirkumu arī bija spiests samaksāt. 
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vīrieša pašcieņai šādas “piešprices” tomēr rīvēja. Kā būtu, ja 
es pats pamēģinātu šādi pelnīt? Darbs taču principā zināms, 
mātes ierādīts un priekšā pateikts” personīgās dzīves lielo pār-
maiņu s  jausmas tagad atceras Nils. No gadu attāluma secinot, 
ka lēmums “no dzelžiem” nogriezties iešanai “pa puķu ceļu” 
bijis visnotaļ pareizs. Jo aizvedis pie sirdsdarba.                  

ĢIMENES LEĢENDA PAR SALĀTU GROZU
“Pēc vecāku stāstītā, mūsu ģimene uz Ventspili pārcēlu-

sies no Stendes, kad man bijis tikai gads. Uz nomaksu nopir-
kuši māju ar nedaudz zemes Kuldīgas ielā, taču algas ne vien 
mātei, bet arī tēvam Ilmāram, lauksaimniecības tehnikuma 
pasniedzējam – ar triju lielvalstu armiju gūstā sabeigtu veselī-
bu – bijušas visai pieticīgas. Līdz ar mani un vecāko brāli Ģirtu 
auguši arī ģimenes tēriņi un kādudien mamma budžeta papil-
dināšanai sasparojusies doties uz tirgu ar pašizaudzēto salātu 
grozu. Ienākums bijis 10 rubļu, kas toreiz līdzinājies vairāku 
dienu algai valsts  darbā,”Nils atstāsta atmiņā palikušo ģime-
nes leģendu. 

Pēc dēla vārdiem, par savā ziņā leģendāru var uzskatīt arī uz 
aizsaules dārziem jau aizceļojušo mammu. Viņas īpašīgums  jo 
spilgti izpaudies reizēs, kad vajadzējis nokārtot kādu ar puķu un 
stādu audzēšanu vai tirgošanu saistītu lietu. 

“Viņa ar aktrises cienīgu meistarību prata uzņemt kontak-
tus un vienoties ar jebkuru klientu un kolēģi, lai pirkšanas vai 
toreiz populārā bartera ceļā iegūtu sev vajadzīgās sēklas vai 
dēstus, bet paredzamo pieprasījumu tirgū mamma gandrīz 
nemaldīgi noteica pēc intuīcijas, “Nils ar nožēlu atzīst, ka ne 
visas šīs iemaņas un dzīves gudrības novērtējis un no mātes 
pārņēmis, vēlāk tās nācies pašam mācīties no jauna.  

NO SKOLAS LEPNI, AR “ZAPOROŽEC”
 “Tas tāpēc, ka manos puikas gados vienaudžu vidū valdīja 

uzskats – vīriešiem piestāv krāmēties ar dzelžiem, motoriem 
un citu tehniku, ziedus audzē tikai skuķi vai “puķu Gustiņi”. Pat 
daudz vēlāk, jau pēc armijas, kad ar puķēm un dēstiem stā-
vēju tirgū un ieraudzīju tuvojamies kādu bijušo klases biedre-
ni, gribējās pamest leti un mukt uz netālo Ventmalu. Mammai 
starp daudziem citiem talantiem droši vien bija arī psihologa 
dotības un iesākumā viņa mani,  laikam taču pašapziņas stip-
rināšanai, ar labu preci nosūtīja uz tirgu, kur es dažās stundās 
nopelnīju  40  latu. It kā ikdienas sīkums, bet sajūta – baigi 
foršā! Skolas laikā klusībā lepojos, ka vecāki mani pēc stundām 
vai sporta nometnes reizēm mājup aizvizināja ar automašīnu, 
kas bija pirkta par “puķu naudu”.  Tas nekas, ka vāģis saucās 
“Zaporožec”, jo tikai trim no klases biedru vecākiem vispār 
bija braucamie ar jumtu virs galvas,” Nils bērnības un jaunības 
notikumus atsauc atmiņā, ilustrējot “padomju mucā”augušo 
ļautiņu nozombēto domāšanu, jo vara toreiz lika privāto biz-
nesu uzskatīt par ideoloģiski kaitīgu un sociālistisko saimnie-
košanu graujošu. 

Jau atjaunotās brīvvalsts laikā, apmeklējot Poliju, Zviedriju, 
Holandi, Vāciju, Spāniju, dārzkopis sapratis, ka tur ziedu un 
stādu audzēšana pārdošanai kopš seniem laikiem ir godājams 
un ienesīgs darbs, kurā tiek pielietotas vismodernākās tehno-
loģijas un agronomiskie atklājumi. 

 “MIČURINS” AR NAUDAS ĀDERI  
“Sadarbojoties ar Rietumeiropas firmām, tagad daudzi jau-

ninājumi nonāk arī pie mums. Piemēram, “Sarmas 7” jau vai-
rākus gadus stādus neieaudzē no sēklām, bet pasūta Holandē 
un saņem stingri noteiktā laikā un komplektācijā. Tā ir liela 
atbildība un reizē firmas gods – piedāvāt katram klientam tieši 
to, kas un kad viņam vajadzīgs. Nedrīkstam pievilt – cilvēki 
pie mums brauc vairākus kilometrus, jo atrodamies pilsētas 
nomalē, bijušā “Mičurina” kolhoza, vēlākās kopsaimniecības 
“Draudzība” teritorijā.

Nils atceras lauku ļaužu stāstīto par to, kā kolhozu ēras plau-
kumā daudzi to vadītāji attapušies – labs “naudas pumpītis” 
var būt vairs neaizliegtā palīgražošana, un “Mičurins” par tādu 
izvēlējies attīstīt dārzeņu un puķu, it īpaši rožu,  audzēšanu 

kādreizējās Jāņa Vānes siltumnīcā un uz viņa zemes. Šis pirms-
kara laiku dārznieks produkciju vedis pat uz Rīgu.  Kolhoznieki 
sprieduši, ka sākuma noietam pietiks ar netālo Ventspili, bet 
vēlāk savus dārzeņus un ziedus piedāvās neaptverami plaša-
jā Krievijas tirgū. Tā arī noticis. Nils priecīgs, ka siltumnīcas gan 
pirmskara, gan kolhozu laikos būvētas ar prātu un pamatīgi – 
no mazbānīša sliedēm, no sveķu priedēm un pielabotas kalpo 
joprojām.  Pēc kolhozu norieta Vāne ieradies atgūt īpašumu, 
kādu laiku audzējis gurķus, tomātus, tulpes, zemenes un pat 
agros kartupeļus, taču agrāko panākumu straumē viņam vairs 
nav izdevies nokļūt.  

IESPĒJA PAŠIEM RADĪT SKAISTUMU 
“Šis jau padzīvojušais vīrs mani pirms kādiem divdesmit 

gadiem uzrunāja Ventspils tirgū, piedāvājot pārņemt viņa 
saimniecību. Laikam taču bija ievācis ziņas, ka strādāju nopiet-
ni. Aprunājos ar mammu un nolēmām, ka ir vērts riskēt. 
Kuldīgas ielā augi un arī mēs, to kopēji, mocījāmies šaurībā. 
Nākamajās “Sarmās 7 “ bija,  kur izvērsties divās 500 kvadrāt-
metrus plašās siltumnīcās, ārā bija platības mammas veidota-
jai ziemciešu kolekcijai, toreiz laikam visbagātīgākajai pilsētā. 
Pagāja tikai nedaudzi gadi, un arī tur kļuva par šauru. Nesen 
līdzās uz savas zemes uzcēlu vēl vienu tikpat lielu siltumnīcu, 
un izrādās, ka saspiestība atkal mācas virsū. Šķiet, risinājums 
būtu jaunu tehnoloģiju ieviešana, ja vien labvēlīgi savietosies 
daudzi pagaidām neprognozējami apstākļi, klientu pirktspējas 
kāpumu ieskaitot,” kā daudzi no dabas spēkiem darbā atkarī-
gi cilvēki, Nils ir nedaudz māņticīgs un par iecerēto runāt attu-
ras. To gan neslēpj, ka arī turpmāk jebkādā veidā, padomus 
ieskaitot, centīsies palīdzēt nevis skaistuma vienreizējiem lie-
totājiem, par kādiem viņš uzskataa griezto ziedu pircējus, bet 
tiem, kas pie viņa pērk sīku stādiņu, lai paši to izaudzētu par 
ziedošu puķi un priecātos visas vasaras garumā. Vai arī izlolotu 
savā dobē gurķu, kabaču, ķirbju un tomātu ražu, jo tiem pilnī-
gi noteikti ir cita, daudz labāka garša, nekā veikalā pirktajiem. 

PIEREDZES 
GRAUDI UN 
VELDZĒJUMS 
DVĒSELEI

“Prieks, ka 
Ventspils ļaužu turī-
ba aug, daudziem 
bijusi iespēja uzcelt 
jaunas mājas vai 
pārbūvēt no sen-
čiem mantotās. 
Neaizmirstot pie 
tam, ka modernās 
arhitektūras formas 
un elitārie būvma-
teriāli omulīgu un 
krāšņu dzīves vidi 
veido tikai kopā ar 
ziedošu dārzu, puķu 

Pa mātes iemīto “puķu ceļu”

Nils pamazām atradis savu vietu un stāju Ventspils puķu tirgū. Nils Spānijā ar meitu Andu Kristīni.Čaklā, visu zinošā “puķu meitene” Inese.

Nils pie savas nesen celtās siltumnīcas, kurā jau sāk kļūt par 
šauru. 

groziem, vīteņaugiem un košumkrūmiem, kādus mēs varam 
piedāvāt. Par ne mazāk cienījamiem klientiem uzskatām pen-
sionārus, kas pie mums gadu no gada pērk ne vien puķu, bet 
arī dārzeņu stādus, no kuru ražas gatavo krājumus ziemai gan 
sev, gan bērniem un mazbērniem. No viņiem parasti gūstam 
vērtīgu informāciju, kādas šķirnes der, vai, tieši otrādi, nav pie-
mērotas mūsu laika apstākļiem, ko noteikti ņemam vērā, plā-
nojot piedāvājumu nākamajai sezonai. Šie klientu pieredzes 
graudiņi, kopā salikti, ir zelta vērtē,” uzskata Nils un pastāsta, 
ka arī pats nav slinks pasmelties jaunas zināšanas speciālajā 
literatūrā, apmeklēt profesionāli izglītojošus  kursus un klātienē 
lūkot ārzemju kolēģu darbu. 

   “Diemžēl, ir grūti tam atlicināt laiku, jo bez manis stādau-
dzētavā strādā vēl tikai divas meitenes, Inese un Baiba. Man 
nepietiks daiļrunības, lai raksturotu viņu čaklumu un darba 
mīlestību! Šķiet, līdzīgi kā man, darbs ar ziediem un stādiem 
viņām ir sirdslieta, veldzējums dvēselei, jo materiālie apstākļi 
nevienu no viņām nespiež strādāt tik intensīvi un pašaizliedzī-
gi. Viņas prot un paveic visus vajadzīgos darbus laukā un sil-
tumnīcās, vienlaicīgi saglabājot pacietīgu un gaišu attieksmi 
visu apmeklētāju apkalpošanā, bet viņi ir, teiksim tā – ļoti dažā-
di,” Nils sakās apzinoties, ka meitenes ir pelnījušas labākus 
darba apstākļus un atlīdzību par uzcītību un cer, ka ar laiku tas 
piepildīsies. Pie tā, pavisam nopietni , tiek domāts un strādāts.

AR NEUZSPĒLĒTU PIETICĪBU 
Kā reālu, bet pagaidām attālu perspektīvu viņš vērtē pār-

maiņas personīgajos sadzīves un darba apstākļos. Kopš laulība 
pairusi, bet dēls un meita jau gandrīz pilnībā savā dzīvē, Nils 
mitinās nelielā kempinga tipa mājiņā līdzās siltumnīcām. Tā 
ir aprīkota ar siltumsūkni un arī citādi labiekārtota, taču sap-
nis par savu māju, kā jebkuram latviešu cilvēkam ar saknēm 
zemniecībā, arī viņam ir prātā. Bet tas, tāpat kā lepnas auto-
mašīnas pirkšana, tiek atliks realizēšanai “paredzamā nākotnē” 
– kad atbilstoši Eiropas standartiem un tehnoloģijām sakārto-
sies uzņēmējdarbība.  Viņš lūdz neuzskatīt to par tīši uzspēlētu 
pieticību, bet mātes ieaudzinātu noraidījumu augstprātīgai āriš-
ķībai. Apstiprinājumu šādas nostājas pareizumam viņš guvis, 
apmeklējot Rietumus. 

“Savulaik bija tāds gudrs kolhoza priekšsēdētājs Edgars 
Ģipsers, viņš pa jokam  mani brīdināja – dārznieks nekad par 
miljonāru nekļūs. Attiecībā uz mani viņam izrādījusies taisnība. 
Bet esmu Holandē ticies ar stādu un puķu audzētājiem, kas ir 
pat multimiljonāri. Tikai viņi, atšķirībā no ofšoros ar dolāriem 
uzpumpētajiem mūsu bāleliņiem, nedzīvo villās ar marmora 
kolonnām un nebrauc ar superdžipiem. Uzvedībā viņi neat-
šķiras no tautas vairākuma un vienmēr atrod laiku sarunai ar 
apmeklētāju, ”Nils uzskata, ka turībai jābūt tieši proporcionālai 
godīgi padarītajam  darbam. 

 “Tas gan nenozīmē, ka vajag sevi izdzīt līdz pilnīgam spēku 
izsīkumam, kā to reizēm nācies piedzīvot personīgi. Ir dienas, 
kad jūtos fiziski un garīgi tik izsmelts, ka bez piesēšanas nevaru 
no siltumnīcas aiziet pārdesmit metru  līdz savai mājiņai. Esmu 
nosolījies šai ziņā labo-
ties. Ceru, ka izdosies,”-
ne pārāk pārliecinoši 
saka Nils. Argumentējot, 
ka papildus darba rokas 
pagaidām nevar atļau-
ties, jo tas sadārdzinā-
tu produkciju. Bet stādus 
un puķes jebkurā gadīju-
mā nevar atstāt bez vel-
dzes un barības, tāpat kā 
klientus – bez dēstiem un 
ziedu krāšņuma. 

“Darbs dzen darbu. 
Skaistums rodas strādā-
jot. Dārznieka sūri saldā 
sūtība,” Nils nesūdzas, 
jo “smagumu līdzsvaro 
gandarījums”. 

Dienesta laikā padomju armijā 
Krievijas dienvidos. 
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Šīs nedēļas nogale gaidāma 
patiešām muzikāla, jo tā ritēs 
XIII Mūsdienu ritma mūzikas fes-
tivāla – meistarklases VENTSPILS 
GROOVE 2018 zīmē, kuru rīko 
Ventspils Mūzikas vidusskola ar 
Ventspils Kultūras centra atbal-
stu. Kā jau liecina pats vārds 
“meistarklase”, jau kopš festivā-
la sākuma 13.augustā priekšpus-
dienās notika praktiskas nodar-
bības pie dažādu instrumen-
tu pasniedzējiem, bet pēcpus-
dienās – audzēkņu muzicēšana 
ansambļu sastāvos. Meistarība 
tikusi gana slīpēta, un piektdien 
un sestdien ventspilniekus prie-
cēs festivāla dalībnieku koncerti.

17.augusts plkst. 19:00 
Rātslaukumā uzstāsies Kari 
Antila Band un Elza Rozentāle 
ar koncertprogrammu “Tribute 
to Nina Simone,” bet 18.augus-
tā Ventspils Rātslaukumā 
plkst.15.00 būs skatāms un 
klausāms meistarklašu audzēk-
ņu koncerts. Uzstāsies meis-
tarklašu dalībnieki – lielāko-
ties Latvijas mūzikas vidusskolu 
ritma mūzikas nodaļu studenti, 
apvienotais Ventspils Junior big-
bends. Savukārt septiņos vakarā 
Rātslaukumā skanēs Galā kon-
certs, kurā uzstāsies festivā-
la “Very Big Bigband” – apvie-
notais, paplašinātais bigbends 
un piedalīsies visi meistarklašu 
pasniedzēji.

Sestdien visi interesen-
ti varēs arī doties uz Ventspils 
Vecpilsētas tirdziņu, kurā notiks 
paplašināta tirdzniecība un tātad 
būs lieliska iespēja iegādāties 
pašu ventspilnieku un arī citu 
ražojumus.

Savukārt svētdien izklaide 
galvenokārt gaidīs mazos vents-
pilniekus. Bērniem par prieku 
Liepājas Ceļojošais leļļu teāt-
ris “Maska”  sarūpējis muzikā-
lu leļļu izrādi “Kliņķīša piedzī-
vojums vai, kā rūķis draugus 
atrada”. 

Pulksten 12:00 izrāde notiks 
Bērnu pilsētiņā, bet 15:00 – 
Bērnu parkā “Fantāzija”. Ieeja 
šajos pasākumos ir bez maksas.

Savukārt Sporta komplek-
sa “Pārventa” futbola laukumā 
plkst. 15:00 Latvijas jaunatnes 
futbola čempionāts U-13 vecu-
ma grupā FA Ventspils – JFC 
Skonto. Arī šajā pasākumā ieeja 
ir bez maksas.

Sestdien viesi laipni gaidīti arī 
Puzes pagasta svētkos. Svētki 
notiks īsti sportiskā garā, jo jau 
deviņos no rīta Ziru parkā sāk-
sies volejbola turnīrs, bet pie 
Užavas Tautas nama šajā pašā 
laikā aicināti pulcēties pasāku-
ma cikla “Soļo vesels pretim 
Latvijas simtgadei” pārgājiena 
“Sveicināti Jūrkalnes suiti” dalīb-
nieki. 

Patiesībā jau 19. gadsimta sešdesmitie 
gadi, no mūsu pilsētas garās vēstures 
skatupunkta raugoties, nemaz nav tik 
seni – nieka pusotra gadsimta. Taču cil-
vēka izjūtās laiks steidzas ātri; tiem, kuri 
dzimuši pēc 2000. gada, arī 20. gadsimts 
jau šķiet tāla pagātne. Tāpēc arī mūsu 
stāsts sākas ar vārdiem – reiz sensenos 
laikos...

1. Vai, jūsuprāt, sievietēm mīmika un 
žestu valoda ir izteiktāka nekā vīriešiem?
a) jā (1)
b) nē (3)
c) nezinu (0)

2. Ja jūsu sarunu partneris ik pa 
laikam novērš skatienu, jūsuprāt, 
tas liecina par:
a) negodīgumu (3)
b) nedrošību, pašpārliecības trūkumu (2)
c) nesavāktību (1)

3. Vai pēc ārējā izskata var atpazīt tipisku 
noziedznieku?
a) jā (0)
b) nē (3)
c) nezinu (1)

4. Jums radies iespaids, ka cilvēka teik-
tie vārdi neatbilst tiem “signāliem”, 

Lai arī laiku pa laikam debe-
sīs ducina pērkons, zibeņo 
un uzlīst ilgi gaidītais lietus, 
vasara turpinās! Sēņošanas 
un ogošanas cienītājiem 
labākā atpūta šajā laikā ir 
mežā, joprojām vasara priecē 
arī pludmales prieku un 
aktīvās atpūtas cienītājus, 
un šajā nedēļā ko skatīties 
un klausīties ir arī mūzikas 
draugiem.

Māksla saprast citus
kurus var pamanīt viņa mīmikā un žestos. 
Kam noticēsiet vairāk – vārdiem vai šiem 
“signāliem”?
a) vārdiem (0)
b) signāliem (4)
c) nesakritība izraisīs pret šo cilvēku lielas 
aizdomas (3)

5. Jūs vienatnē skatāties šausmu filmu. 
Kas ar jums notiek?
a) redzēto uztverat absolūti mierīgi (4)
b) reaģējat uz notiekošo ar katru ķermeņa 
šūniņu (0)
c) katras šausminošas epizodes laikā aizve-
rat acis (1)

6. Jūsuprāt, vairums jums raksturīgo žestu 
ir:
a) no kāda nošpikoti un iemācīti (2)
b) pārmantoti no paaudzes paaudzē (4)
c) dabas doti (6)

Saskaitiet iegūtos punktus, kas doti 
iekavās aiz atbilžu variantiem!
NO 0 LĪDZ 6 PUNKTIEM. Jums ir ļoti grūti 
pareizi novērtēt cilvēkus. Pacentieties 
apzināti fiksēt uzmanību uz apkārtējo 
cilvēku it kā nemanāmajiem žestiem, 
trenējiet savas novērošanas spējas.
NO 7 LĪDZ 14 PUNKTIEM. Jūs ar interesi 
vērojat citus cilvēkus, jo diezgan labi 
saprotat viņu mīmiku un žestus. Taču 
jums, visticamāk, ir nosliece dzirdēto 
uztvert burtiski. Jums jāpacenšas attīstīt 
intuīciju un vairāk jāpaļaujas uz izjūtām.
NO 15 LĪDZ 23 PUNKTIEM. Jums ir 
teicama intuīcija un novērošanas spējas. 
Taču jūs pārāk paļaujaties tieši uz šīm 
īpašībām, bet vārdiem piešķirat otršķirīgu 
nozīmi. Šī kļūda ir jālabo, jo jums ir 
lieliskas izredzes iemācīties novērtēt 
cilvēkus pēc viņu vārdiem un žestiem.

Tais sensenos laikos...
Statistikas datiem bagāts ieskats Ventspils pagātnē

P 
ar to, ka varam visnotaļ detalizēti 
uzzināt, kāda bija Ventspils pirms 
vairāk nekā 150 gadiem, jāpa-
teicas cariskās Krievijas armijas 
ģenerālštābam, kas pasūtīja deta-

lizētu Kurzemes guberņas aprakstu, domā-
jams, stratēģiskiem mērķiem. 

Šajā aprakstā Ventspils (Vindava) defi-
nēta kā neliela Kurzemes apriņķa pilsētiņa 
Ventas kreisajā krastā, kur tobrīd dzīvojuši 
4434 iedzīvotāji – „2175 vīrieši un 2259 sie-
vieši”. Kā redzams, iedzīvotāju skaits gaužām 
neliels, un ar vienkāršas aritmētiskas dar-
bības palīdzību noskaidrojams, ka 84 „sie-
viešiem” nācies palikt bez pāra. Uzskaitītie 
četrarpus tūkstoši (nepilni) apdzīvojuši 273 
namus, kas izvietojušies 38 ielās, no kurām 
daļa pavisam sīkas šķērsieliņas. Vēlreiz pie-
lietojot aritmētisku darbību, atklājas, ka vidē-
ji katrā mājā dzīvojuši 16,5 ventspilnieki. 
Taču dakstiņiem apjumtās dzīvojamās ēkas 
bija dažāda lieluma, vairākums celtas no 
koka; tālaika Ventspilī bijuši tikai 46 mūra 
nami. Līdz ar to pilsēta bija diezgan uguns-
nedroša. Lai kaut cik pasargātos no uguns-
grēkiem, vēl 18. gadsimtā pilsētas pašvaldī-
ba uz stingrāko aizliedza uzglabāt dzīvojamo 
namu bēniņos salmus un sienu, 2 reizes gadā 
vajadzēja tīrīt dūmeņus, ko drīkstēja veikt 
tikai valdes apstiprināts (tagad teiktu „serti-
ficēts”) skursteņslaucītājs. Diemžēl šie notei-
kumi visai bieži tika pārkāpti, jo tas raksturīgs 
cilvēka dabai. Tālaika Ventspils apbūves pla-
tība bija tikai 50 desetīnas (apmēram 50 ha; 
1 desetīna=1,09 ha), taču pavisam pilsētai 
piederēja 458 desetīnas, pārpalikušos vairāk 
nekā 400 hektāru aizņēma pilsētnieku dārzi, 
lauki, lopu ganības un siena pļavas – lūk, no 
kurienes siens un salmi, ko nedrīkstēja kraut 
bēniņos!

Var rasties jautājums – ar ko gan šie senie 
ventspilnieki, kuru vidū bija tikai neliels pro-
cents latviešu, nodarbojās un kā atpūtās laik-
metā, kad nebija ne TV un radio, ne interne-
ta. Vairākums – un te mēs runājam tikai par 
stipro dzimumu – diendienā strādāja un pel-
nīja maizi sev un savām ģimenēm. Pilsētā 

darbojās 114 amata meistari, kam piederēja 
darbnīcas, kur rāvās zeļļi un mācekļi: kalēji, 
sedlinieki, drēbnieki, kurpnieki, striķu vijē-
ji, maiznieki, miesnieki, u.tml. Sabiedrības 
smalkāko daļu, kas noteikti dzīvoja mūra 
namos, sastādīja 14 tirgotāji, no kuriem četri 
piederēja II ģildei (līdz I ģildei ventspilnieki 
„neaizvilka”). Aprakstā uzskaitītas 47 dažādu 
preču tirgotavas jeb veikali. Salīdzinājums ar 
mūsdienu lielveikaliem būtu visai nekorekts, 
tomēr ar tām pietika, lai neizlutinātais 19. 
gadsimta ventspilnieks varētu iegādāties dzī-
vei nepieciešamo. Un jāatceras, ka liela daļa 
pārtikas – piens, olas, gaļa, dārzeņi, augļi 
– tika iegūta pašu spēkiem; ne velti pilsēt-
niekiem piešķīra zemi laukiem un ganībām. 
Runājot par atpūtu vai izklaidēšanos, jāpie-
min 13 dzērienu tirgotavas un 13 traktieri, 
vienlaikus iebraucamās sētas, ko droši var 
dēvēt arī par krogiem. Negribētos gan apgal-
vot, ka pirms piecām paaudzēm dzīvojušie 
ventspilnieki atpūtas vietā mestos žūpībā. 
Iebraucamā vieta, traktieris, krodziņš – telpa, 
kur uzzināt jaunumus, patērzēt par politiku 
un cenām, stāstīt un klausīties jokus vai pat 
uzdziedāt.

Par ventspilnieku morālo stāju rūpējās ne 
vien pašvaldības kārtībnieki, bet arī baznī-
ca, jo praktiski visi iedzīvotāji piederēja pie 
kādas no četrām draudzēm, resp., tālaika 
Ventspilī atradās 4 dievnami: katoļu lūgšanu 
nams, pareizticīgo baznīca (pilī), ev. luteriskā 
baznīca un sinagoga. Vislepnākā, protams, 
bija luterāņu baznīca, uzcelta tikai pirms 25 
gadiem (1835).

Ventspils iedzīvotāju izglītības līmeni nodrošināja vis-
maz piecas skolas – 2 elementārskolas (pamatizglītī-
bai), apriņķa skola (jau augstāk), ebreju draudzes skola 
un 1–2 privātskolas. Vienu no tām, domātu labu ģime-
ņu meitenēm, aprakstījusi Anna Brigadere stāstā „Lūcija 
Dunker”. Vidējais skolēnu skaits varēja būt līdz 200 
gadā, kas, ņemot vērā iedzīvotāju kopskaitu, nemaz 
nav maz.

Kas attiecas uz veselības aprūpi, tad te nu gan varē-
tu vēlēties vairāk – tikai 2 ārsti un viens aptieķnieks! 
Vienīgā slimnīca, saukta par lazareti, atradusies tagadējā 
Saules ielā, vietā, kur tagad Ventspils tehnikuma vecā-
kās ēkas. Taču atzīmēts, ka ventspilnieki bijuši varen 
veselīgi labā klimata dēļ, pat ar tādām lipīgām sērgām 
kā tīfs un holera saslimuši tikai nedaudzi. Veselīgais kli-
mats izskaidrots ar jūras tuvumu; siltā laikā uz jūras pel-
dēm braukuši vasarnieki pat no citām guberņām un īrē-
juši vietējos „korteļus” uz mēnesi vai pat ilgāk.

Runājot par jūras tuvumu, nonākam pie ļoti svarīgā 
ostas jautājuma. Aprakstā, ko sastādījis akurātais pulk-
vedis Oranovskis, minēts, ka Ventspilī esot III klases 2. 
šķiras osta, taču „še varētu ierīkot vienu no labākajām 
Baltijas ostām”. Kā redzams, novērtējums diezgan zems, 
jo tolaik Ventas gultne bija pamatīgi aizsērējusi. Vecie 
hercogistes laika moli vairākkārt pārbūvēti un atjaunoti, 
īpaši 19. gs. pirmajos gadu desmitos, taču vētras un viļņi 
dienvidu molu izpostījuši. Jauno ostas un molu izbūves 
projektu apstiprināja 1852. gadā, paredzot šim nolūkam 
300 tūkstošus rubļu sudrabā, bet apraksta tapšanas laikā 
darbi, acīmredzot, vēl nebija sākti. Tomēr osta darbojās; 
tajā ienāca vidēji 80 kuģu gadā. Jāpiebilst, ka septiņi no 
tiem piederēja Ventspils tirgotājiem. Galvenās tālaika 
eksporta preces – kokmateriāli, lini, labība, bet ieveda 
galvenokārt sāli, siļķes, šad tad kādas luksuspreces – 
vīnu, rozīnes, riekstus, manufaktūras izstrādājumus. 
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A U N S
Ģimenes cilvēkiem brīvdienās paredzami kopīgi pasākumi ar 
radiniekiem, bet brīvajiem ļaudīm kāds interesants pavērsiens 

sirdslietās. Tāpat arī labs laiks nelielam ceļojumam vai izbraucienam pik-
nikā pie dabas. Nākamā nedēļa paies diezgan nemierīgi. Iespējami jauni 
izaicinājumi profesionālajā jomā.

V Ē R S I S
Brīvdienās kārtīgi atpūties un izballējies. No tikšanās ar drau-
giem vai kultūras pasākuma gūsi daudz prieka un smelsies 

pozitīvas enerģijas. Jaunā nedēļa nāks ar jauniem pienākumiem, bet var 
rasties iespējas pavairot ienākumus. Runā par algas paaugstinājumu vai 
lūkojies pēc cita darba.

D V Ī Ņ I
Var aktualizēties izglītības tēma. Esi gatavs mācīties kaut ko 
jaunu, apmeklēt semināru vai kursus. Tas noderēs darbā. Ja dar-

bosies ar iedvesmu, tas tiks pamanīts un novērtēts. Vajadzētu pievērst vai-
rāk uzmanības attiecību tēmai – ja kas sakrājies uz sirds, izrunājies ar mīļo-
to. Tas stiprinās kopā būšanu.

V Ē Z I S
Ieklausies, ko saka priekšā intuīcija. Prāts analizēs, bet pastāv 
iespējas kļūdīties. Toties sirds zinās, kā ir pareizāk. Jābūt mod-

ram finanšu jomā, jo var pavērties jaunas peļņas iespējas. Brīvdienās pie-
vērsies mājas darbiem, atsvaidzini interjeru, kā arī parūpējies par dabas 
velšu krājumiem ziemai.

L A U V A
Profesionālajā jomā paredzami atbildīgi pienākumi, bet svarīgi, 
lai tavs veikums tiek novērtēts. Ja pēc paveiktā nav gandarījuma 

sajūtas, varbūt ir vērts nomainīt darbavietu. Dienu steigā neatstāj novārtā 
sirdslietu tēmu. Šobrīd ir labs laiks, lai nostiprinātu attiecības un kopā darī-
tu lielas lietas. 

J A U N A V A
Brīvdienās būsi aizņemts ar mājas darbiem un ģimenes lietām. 
Varbūt kādam no radiņiem nepieciešams padoms vai praktiska 

palīdzība. Brīvajiem ļaudīm dzīve var uzdāvāt tikšanos ar cilvēku, kam būs 
nozīme turpmākajā dzīvē. Darba lietas radīs daudz emociju, taču nevajag 
ņemt visu tuvu pie sirds.

S V A R I
Gaume un stila izjūta ir tavi trumpji. Kurš gan vēl labāk spētu 
izdaiļot mājokli un piemeklēt stilīgus priekšmetus, kas izdai-

ļo apkārtējo vidi? Brīvdienas ir īsti piemērotas radošām izpausmēm. Kopā 
ar mīļoto cilvēku vari apmeklēt kultūras pasākumu. Darba nedēļa paņems 
daudz enerģijas.

S K O R P I O N S
Svarīga atmosfēra mājās un attiecības ar tuviniekiem. Lai sagla-
bātu harmoniju, vēlams vairāk laika pavadīt kopā. Ieplānojiet 

nedēļas nogalē „talkas dienu” un pēc tam visi kopā sarīkojiet ballīti. Darbā 
nemierīgs laiks – situācijas var strauji mainīties. Taču – viss notiek uz labu.

S T R Ē L N I E K S
Sekmīgs periods lietišķiem jautājumiem – vari risināt saru-
nas iestādēs, bankās vai ar komunālajiem dienestiem. Pratīsi 

pamatot viedokli un būsi citiem autoritāte. Ražīgs laiks, lai uzsāktu pelno-
šus ilgtermiņa pasākumus. Apdomā individuālo biznesa plānu. Attiecībās 
dzirkstoši piedzīvojumi.

M E Ž Ā Z I S
Piemērots laiks prezentācijām, sabiedriskām aktivitātēm un 
pasākumu apmeklējumam. Iespējams, satiksi cilvēkus, ar ko 

vēlāk izveidosies ražīga lietišķā sadarbība. Finanšu lietās rīkojies apdomīgi, 
iespējami palieli tēriņi par saimnieciskām vajadzībām. Privātā dzīve šobrīd 
paliks otrajā plānā.

Ū D E N S V Ī R S
Nedrīkst ļaut vaļu emocijām, tās var traucēt pieņemt pareizos 
lēmumus. Derētu uzklausīt kolēģu un ģimenes locekļu viedokļus, 

jo pats kādas nianses vari nepamanīt. Attiecību jomā jāgādā par saskaņu 
– jau kaut kas nav pa prātam, izrunājies. Vai ar otro pusīti aizbrauc nelie-
lā ceļojumā.

Z I V I S
Jāturas tālāk no strīdus situācijām – gan darbā, gan privāta-
jā dzīvē. Visi jautājumi risināmi mierīgi un ar apdomu. Darbā 

iespējami jauni izaicinājumi un pārmaiņas, kuras vari izmantot savā labā. 
Brīvdienās vēlams iziet sabiedrībā un satikties ar draugiem. Tā būs patīka-
ma laika pavadīšana.

HORO
SKO
PI   
17.-23.08, 2018.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

Zī
m

ēj
um

s:
 Z

em
gu

s

Divu kanibālu saruna: 
-Nekad neliec katlā studentu! 
-??? 
-Tie maitas peld pa virsu un 
vēl visus kartupeļus noēd!

Māsiņa ziņo ārstam:  
- Mēs zaudējām pacientu 
Krūmiņu.  
- Nomira?  
- Nē, izveseļojās!

Sarunājas divas pensionāres: “Es 
laikam māku hipnotizēt – atliek 
man iekāpt tramvajā, tā uzreiz 
kāds sēdošs jaunietis iemieg...”

Jaunbagātnieka dēls jautā tēvam:  
- Tēt, es gribu precēties!  
- Par agru dēliņ, par agru...  
- Kā par agru – man jau trīsdes-
mit gadu!?  
- Mēs taču sarunājām: precē-
sies, kad pabeigsi pamatskolu...

Advokāts: 
— Lūdz tiesu ņemt vērā, ka 
manam aizstāvamajam jau ir div-
padsmit sodāmības, tās visai ievē-
rojami mīkstina viņa vainu! 
Tiesnesis izbrīnīts: 
— Paskaidrojiet, kā to lai saprot? 
Advokāts: 
— Gribu teikt, ka tāds cilvēks jau 
vairs nav vienkārši noziedznieks! 
Tiesnesis: 
— Bet tādā gadījumā – kas? 
Advokāts: 
— Kaislīgs kolekcionārs, 
kas visu savu dzīvi ir veltī-
jis mīļotajai nodarbībai!

Sarunājas divas draudzenes: 
- Iedomājies, es esmu stāvoklī! 
-Tas ir lieliski...No kā? 
- Protams, ka no Pēterīša... 

- Viņš par to zina? 
- Protams. Es jau viņam pateicu. 
- Un ko viņš? 
- Kā īsts džentlmenis – viņš krita 
ceļos un lūdza man piedošanu.

Satiekas divi draugi: – Nu, kā tad 
iet? 
- Slikti. Aizdevu paziņam  
5000 eiro plastiskajai ope-
rācijai, un tagad vairs nezi-
nu kā viņš izskatās.

Ja cigarete cilvēka mūžu saīsina 
par 1 stundu. 
Izdzertā alkohola glāze par 2 stun-
dām. 
Tad darba diena par 8 stundām.

Psihopāts izbēg no psihiatriskās 
telpas. Skrien pa gaiteņiem, pēk-
šņi ierauga vīrieti. 
Pieskrien klāt un jautā: 
- Kas tu tāds esi?! 
Vīrietis: 
- Es esmu galvenais ārsts! 
Psihopāts: 
-Tici man, drīz tu tāds nebū-
si, pirms mani šurp atve-
da, es biju Staļins!

Atnāk dēls no skolas un saka 
saviem vecākiem: – Nezinu, 
ar ko jūs tā esat iepatiku-
šies manai skolotājai, bet 
viņa atkal grib jūs redzēt.

Vīrietis jautā bārmenim: 
- Kādas sastāvdaļas ir tajā kokteilī? 
- Cukurs, piens un rums. 
- Un kāda garša? 
- Lieliska! Cukurs ir spēks, 
piens-enerģija! 
- Bet rums? 
- Rums ir ideja, kur likt 
spēku un enerģiju!

Uz Roņu salu atbrauc jauns drau-
dzes mācītājs un nolemj iepazī-
ties ar katru personīgi, apmek-
lējot mājās. Nu, lūk. Klauvē pie 
zemnieka Urmasa durvīm, aiz 
kurām atskan Urmasa sievas 
balss: 
- Vai tas esi tu, mans Eņģeli? 
Mācītājs nedaudz apjūk, bet 
atbild: 
-Nē, bet es esmu no 
tās pašas firmas.

- Kad aiziešu pensijā, pirmās trīs 
nedēļas neko nedarīšu, tikai sēdē-
šu šūpuļkrēslā. 
- Un ko pēc tam? 
- Pēc tam sākšu šūpoties.

Zariņš tiek apsūdzēts Mersedesa 
zādzībā, bet pēc ilgas tiesāšanās 
tiesa viņu attaisno. Tās pašas die-
nas vakarā Zariņš ierodas pie ties-
neša un lūdz apcietināt advokātu, 
kas viņu aizstāvēja. 
- Kādēļ? Viņš taču panāca jūsu 
attaisnošanu. Par ko gan lai es 
viņu arestēju? 
- Jūsu Godība, man nebija nau-
das, lai samaksātu par viņa 
pakalpojumiem, tādēļ viņš kā 
kompensācijai paņēma manu 
mašīnu, ko es biju nozadzis.

Jāņtārpiņš: – Man šķiet, ir pie-
nācis laiks doties pie acu ārsta. 
Iedomājies, es vakar atzi-
nos mīlestībā izsmēķim!

Sarunājas divi draugi.  
- Vai tu vari uzminēt, cik monētu 
man ir kabatā?  
- Ja es uzminēšu, vai tu man vienu 
atdosi?  
- Ja tu uzminēsi, es atdo-
šu tev abas

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Lai arī tirdzniecības centriem un apbedīšanas birojiem bieži vien nekā kopīga nav, gadās arī izņēmumi. Viens 
no tādiem ir Rīgas pilsētas Vidzemes priekšpilsētas tiesā nonākusī lieta par preču zīmi “Akropolis”, kuru reģis-
trējis gan apbedīšanas birojs SIA “Loader”, gan Rīgā topošā tirdzniecības centra “Akropole” projekta realizētājs, 
tirdzniecības milzis UAB “Akropolis Group”.

• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. Deviņdesmitajos gados, pamazām ieviešot arī Latvijā preču zīmju aizsardzību, viens 
pēc otra radās uzņēmumi, kuru nosaukumi un pat piedāvātie produkti bija apbrīnojami līdzīgi pasaulē zinā-
miem zīmoliem. Uzņēmīgi ļautiņi bieži vien ņēmās tiesāties ar lielajiem zīmoliem un produktiem par “nosau-
kuma izmantošanu Latvijā”. Bizness šeit vienkāršs – ņemot vērā, ka lielajiem zīmoliem dažbrīd bija vienkāršāk 
vienoties ar “kaktu biznesmeņiem” par pāris vai pārdesmit tūkstošiem par tiesvedības izbeigšanu “zīmolu strī-
dā” nekā ilgstoši tiesāties, šāda veida uzņēmējdarbība zēla un plauka. Šķita, ka sistēma mums šobrīd sakār-
tojusies, un šāda puspelēka darbība vairs nav iespējama, izrādījies, ka ir taču veidi, kā joprojām cīnīties arī 
šajā “riska biznesa” frontē. Turklāt, kā zināms, apbedītāji un tirdzniecības centri mums būs vajadzīgi vienmēr...



ОВЕН
Семейным представителям знака предстоят совместные 
посиделки с родственниками, а свободным – повезет в сер-

дечных делах. Неплохое время для небольшого путешествия или пик-
ника. На следующей неделе что-то может пойти не так. Возможны 
новые предложения в профессиональной области.

ТЕЛЕЦ
В выходные хорошенько отдохните. От встречи с друзьями 
или посещения культурных мероприятий можете получить 

радость и позитивную энергию. Новая неделя принесет с собой новые 
предложения, возможны новые способы получения дохода. Обсудите 
возможность повышения зарплаты или ищите новую работу. 

БЛИЗНЕЦЫ
Может стать актуальной тема образования. Будьте готовы 
изучать что-то новое, посещайте семинары или курсы. Это 
пригодится в работе. Если будете работать с вдохновением, 

это обязательно оценят. Нужно больше внимания уделять взаимоотно-
шениям, если у вас тревожно на сердце, поговорите с любимым челове-
ком начистоту, что позволит укрепить ваши взаимоотношения.  

РАК
Прислушайтесь к своей интуиции. Вы будете стремиться все 
проанализировать, но именно сердце вам подскажет, как 

правильней. Вам нужно быть внимательными в сфере финансов, пото-
му что могут появиться новые источники получения доходов. Выходные 
посвятите домашним делам, обновите интерьер, вам стоит сделать 
запасы на зиму.

ЛЕВ
В профессиональной сфере вас ожидают ответственные 
обязанности, но важно, чтобы ваша работа была по досто-

инству оценена. Если вас не посещает чувство удовлетворенности, воз-
можно, стоит поменять место работы. За повседневными заботами не 
забывайте о взаимоотношениях. Сейчас очень хорошее время, чтобы 
укрепить их и вместе начать реализацию больших планов.

ДЕВА
Ваши выходные будут посвящены домашним делам и семей-
ным хлопотам. Возможно, кому-то из близких понадобит-

ся совет или помощь. Свободным представителям знака жизнь может 
подарить встречу с человеком, с которым что-то сложится в дальней-
шей жизни. События, происходящие на работе, могут вызвать у вас 
бурю эмоций, но не стоит все принимать близко к сердцу. 

ВЕСЫ
Вкус и чувство стиля – ваш конек. Кто как не вы может так 
украсить дом и найти стильные вещи? Выходные предназна-

чены именно для творческих дел. Вместе с любимым человеком може-
те посетить культурные мероприятия. Рабочая неделя потребует от вас 
много сил.

 
СКОРПИОН
Важна домашняя атмосфера и отношения с близкими вам 
людьми. Чтобы сохранить гармонию, желательно больше вре-

мени проводить вместе. В конце недели вместе займитесь домашни-
ми делами, а потом устройте праздник. На работе не самое спокойное 
время, но все, что произойдет, – к лучшему. 

 
СТРЕЛЕЦ
Удачный период для решения деловых вопросов, вы може-
те обратиться в банк или коммунальную службу. Вы сумее-

те обосновать свое мнение и будете для всех авторитетом. Подходящее 
время, чтобы начать проекты, которые принесут прибыль в долгосроч-
ной перспективе. Продумайте свой бизнес-план. В отношениях время 
бурных приключений.

 
КОЗЕРОГ
Подходящее время для презентаций, общественной актив-
ности и посещения мероприятий. Возможно, вы встрети-

те человека, с которым сложится успешное деловое сотрудничество. 
В финансовых вопросах поступайте обдуманно, возможны большие 
траты на хозяйственные нужды. Личная жизнь пока остается на вто-
ром плане.

ВОДОЛЕЙ
Не давайте волю эмоциям, это помешает принять правиль-
ные решения. Стоит выслушать мнение коллег или членов 

семьи, потому что могут возникнуть какие-либо нюансы. В области 
отношений нужно заботиться о взаимопонимании, если что-то идет не 
так, стоит поговорить по душам. Хорошо было бы со второй половинкой 
устроить небольшое путешествие.

РЫБЫ
Держитесь как можно дальше от ссор как на работе, так и в 
личной жизни. Все вопросы решайте спокойно и обдуманно. 

На работе возможны новые предложения и перемены, которые окажут-
ся для вас преимуществом. В выходные желательно выйти в общество 
и увидеться с друзьями. 
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На сеансе у психотерапевта: 
- Итак, чего вы хотите? 
- Я хочу найти себя. 
- Так вот же вы! 
- Точно, спасибо, доктор, вы мне очень помогли!

Чапаев учит Петьку, как быть хорошим командиром: 
- Вот, допустим, приходишь ты, Петька, ко мне, а 
я сижу, чай пью. И ты садись, чай пей. Приходишь 
ты, а я сижу, мясо ем. И ты садись, чай пей!

- Могу легко сосчитать до трех миллиардов! 
- Но это же не возможно!!! 
- Почему же: один миллиард, два мил-
лиарда, три миллиарда.

Однажды за завтраком жена говорит мужу: 
- Ты сегодня ночью говорил во сне. 
- Надеюсь, я тебя не перебивал?

Мода - это такая вещь, что если кто-то посто-
янно ходит в трениках с оттянутыми коленя-
ми, то даже он когда-нибудь будет в тренде.

– Надо произносить больше позитивных слов: счастье, 
радость, умиротворение.  
– Как это умер от варенья???

- У меня друг в горах пропал. 
- Встретитесь еще. В горах долго живут.

Кандидат в женихи спрашивает у свата: 
- А девушка красивая? 
- Красивая и богатая. 
- Меня это устраивает. А сколько у неё тысяч приданого? 
- Столько, сколько ей лет. Двадцать. 
- Жаль. Мне надо бы постарше...
 
- Хочешь я сделаю для тебя то, что не делала до тебя 
ни одному мужчине?  
- Фаршированную рыбу?

Комментатор ведёт репортаж: 
- Наш спортсмен буквально уничтожил своего сопер-
ника. Правый хук, затем левый и в завершении 
нокаутирующий апперкот. Да это конечно безус-
ловное победа. Но коллегия судей все-таки реши-
ла дисквалифицировать нашего шахматиста.

- Помнишь, на мое предложение показать свои сиськи, 
ты сказала: «Только после свадьбы!»? 
- Ты опоздал - у меня уже есть муж! 
- Ну так - давай, показывай!
 
В тюрьме разговаривают два заключенных: 
- И что тебя сюда привело? Тяга к алкоголю? 
- Нет, конечно. Ведь еще на свобо-
де я знал, что здесь нет бара.
Служащий отеля стучит в дверь номера: 
- Месье, вам телеграмма. 
- Суньте ее под дверь. 
Но служащий, понимая, что иначе он не получит чае-
вых, отвечает: 
- Не могу, она на подносе!
 
- Я не говорю, что я Бэтмен, но обратите вни-
мание, что еще никто никогда не видел меня 
рядом с Бэтменом в одно и то же время...

- Я очень извиняюсь, Моня, а Вы кем доводитесь юби-
лярше? 
- Любовником... От первого брака...

- Министр экономики, какие новости? 
- Плохая и хорошая. 
- Начните с плохой. 
- Экономика в ужасном состоянии, все показатели 
рушатся, банкротства, пенсии... 
- Достаточно, достаточно! Что с хорошей? 
- Это состояние экономики невероятно стабильно.

Задержали прокурора, который торго-
вал наркотой... А вы говорите - все проку-
роры зарабатывают коррупцией. Вот нель-
зя огульно обвинять прокурорских. Не все...

- Марьиванна, в соцсетях пишут, что в следующем году 
учебники покупать самим придется. 
- Не верь слухам, Сидоров. В следующем году ника-
ких соцсетей не будет.Из объяснительной: «Я напился, 
потому что попал в плохую компанию. 
У меня была водка, остальные пить не стали».

- Вот мне стало интересно, куда за молоком ходила 
мама семерых козлят, если она сама коза? 
- Любой маме нужен аргумент, чтобы иногда сва-
лить из дома, где сидят её семеро детей.

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ «VENTSPILNIEKS.LV»:
Несмотря на то что у торговых центров и похоронных бюро нет ничего общего, бывают и исключения. Одно из них – 
дошедшее до cуда Видземского предместья города Риги дело о товарном знаке «Akropolis», который зарегистрирова-
ло как похоронное бюро ООО «Loader», так и представители строящегося в Риге торгового центра «Akropole» – торго-
вого гиганта UAB «Akropolis Group».

• • •
КОММЕНТАРИИ РЕДАКЦИИ.
В девяностые годы, когда и в Латвии стали понемногу принимать меры по защите товарных знаков, одно за другим 
стали появляться предприятия, названия которых и даже предлагаемые продукты удивительным образом напомина-
ли известные мировые бренды. Предприимчивая публика часто судилась с крупными брендами и продуктами из-за 
«использования названия в Латвии».  Бизнес тут простой: учитывая, что крупным брендам зачастую было проще дого-
вориться с «мелкими бизнесменами» о паре десятков тысяч за прекращение судопроизводства, чем долгое время 
судиться, такая «предпринимательская деятельность» процветала. Казалось, что сейчас у нас система приведена в 
порядок, и такая, наполовину серая деятельность больше невозможна, однако оказалось, что есть способы побороть-
ся на этом фронте рискованного бизнеса. К тому же, как известно, похоронные бюро и торговые центры нам будут 
нужны всегда… 
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создателя биологической концепции стресса Ганса Селье об 
альтруистическом эгоизме и бескорыстной филантропии, суть 
которых заключается в следующем: всемерной похвалы заслу-
живает и умён тот человек, который стремится быть полезным 
другим, получая от этого удовлетворение. Как сейчас говорят 
– два в одном – радостно от того, что людям рядом с тобой 
тоже хорошо…  

МНОГОЦВЕТНЫЙ ДИЗАЙН ЖИЗНИ 
Если справедливость этой теории нуждается в подтверж-

дении, то остаётся только посмотреть, что для благоустрой-
ства своего гостевого дома сделали Ланге.   

«Если бы нужно было дать самооценку, то я причислила 
бы себя к «дизайнеру жизни». В том смысле, что мне очень 
нравится расцвечивать физическое пространство жизни и 
атмосферу взаимоотношений людей в приятные яркие тона. 
Это абсолютно нелёгкий, но безусловно творческий процесс 
приносит мне огромное удовлетворение.  И оно удваивает-
ся, когда я вижу, что от этого радостно и другим людям, в 
конкретных условиях – нашим гостям», Аманда перечисля-
ет и показывает видимые во дворе и в помещениях реаль-
ные элементы дизайна, инвентарь и оборудование, которые 
думаны для развлечения и отдыха детей и взрослых, рас-
сказывает о нестандартных сценариях свадеб, которые они 
реализовали вдвоём с Раймондом, будучи шаферами.  Она 
признаёт, что идеи о каких-либо нововведениях чаще прихо-
дят на ум ей, но если их надо воплотить в дереве или метал-
ле, за работу своими золотыми руками берётся Раймондс.  
Хотя – панно в банкетном зале из деревянных брусочков от 
начала и до конца сделано Амандой, по поводу чего жен-
щина смеётся – ген воображения у неё от матери-поэтессы, 
а воплотить его в жизнь ей помог унаследованный от отца 
талант изобретателя и трудовые навыки, перенятые у него 
в столярной. 

ТАНДЕМ С ЦЕННЫМИ ДОБАВКАМИ 
«Однако то, когда и у кого из нас возникнет новая идея, 

предусмотреть невозможно, и в целом мы работаем как тан-
дем, который в случае необходимости дополняет и моя мама 
Илга с богатым жизненным опытом, и специально учившаяся 
таким работам в высшем учебном заведении младшая дочь 
Арланда”, Аманда подчёркивает, что “AMRAI” не старается 
баловать и удивлять своих гостей экзотическими услугами 
или предложениями бытовых удобств, главным считая ува-
жительное и сердечное отношение к ним. 

«Нам непонятна и неприемлема наблюдаемая в дру-
гих местах тенденция – превратить приём гостей только и 
единственно в источник получения прибыли.  Конечно, ни 
один бизнес не может быть долгосрочным, если работаешь 
с убытками. Но суть услуг, на наш взгляд, выражает само 
название – «гостевой дом». В нём должно быть радушие и 
любовь к гостям.  Но любовь за деньги, как известно, нель-
зя ни купить, ни продать, тогда она будет называться дру-
гим словом», иронизирует Раймондс. А Аманда с улыбкой 
рассказывает случай, когда они для нужд семьи во дворе 
построили баню, и она так всем понравилась, что банные 
радости решено было предложить и гостям, потому как – что 
может быть лучше гостя, телом и духом релаксирующегося 
в тепле сауны?  

МОЛОДОЙ ИНЖЕНЕР И ХОХОТУШКА-ПОРТНИХА
Совместный жизненный путь Аманды и Раймонда начал-

ся в возрасте семнадцати лет, когда учащийся Каздангского 
сельскохозяйственного техникума на одном молодёжном 
вечере в «городе ветров» увидел симпатично смеющую-
ся изящную брюнетку, которая, как оказалось, приехала в 
Лиепаю из Вентспилса учиться на портниху.  Когда они созре-
ли для перемен в личной жизни, у молодых людей были 
планы – вить семейное гнездо в богатом колхозе «Друва» 
Салдусского района, где Раймондс после окончания техни-
кума получил должность инженера. Его планы – остаться 
в родных местах, были достаточно серьёзными, по вече-
рам и по выходным дням строил дом, а для Аманды рабо-
та нашлась в местном кафе. Однако глобальные измене-
ния в общественной и политической жизни начали раскачи-
вать и в конце концов утопили флагман латвийских колхозов 
– «Друву». 

«Профессия портнихи в действительности прекрасная, 

По проторенной матерью «цветочной дороге» 

Нил возле своей недавно построенной теплицы,  
которая уже становится тесной.

Нил в Испании с дочерью Андой Кристине.
Трудолюбивая, всезнающая «цве-
точная девушка» Инесе.

Нил понемногу нашёл своё место на вентспилсском  
рынке цветов.

она даёт возможность не только шить, но творчески моде-
лировать одежду, мне эта работа нравилась и хорошо полу-
чалась. Не удовлетворяло то, что рабочие дни у портных в 
основном проходят в одиночестве, а мне всегда хотелось 
быть среди людей, доставлять им радость. После свадьбы 
Раймондс остался в «Друве», был спрос на строительство, 
и он хорошо знал все основные строительные работы. Когда 
они закончились, он перешёл на лесоразработки, где больше 
платили, к тому же приёмщиков древесины в Европе хвата-
ло. Я вернулась поближе к родителям в Вентспилс: на свет 
должна была появиться первая дочка. Это было во многих 
отношения для обоих тяжелое, но очень красивое, овеянное 
романтикой время. Каждый свободный день, на нескольких 
автобусах ехала через Кулдигу к мужу в колхоз «Друва», а 
между этими встречами писали друг другу письма, так как 
мобильные телефоны были в то время только в неизвестном 
и далёком будущем.  

РЕШЕНИЕ В ПОЛЬЗУ ВЕНТСПИЛСА
«У Раймонда дела со строительством дома шли хоро-

шо, оставались только внутренние работы, когда неожидан-
но из жизни ушёл мой отец, известный в советское время 
во всём городе изобретатель и рационализатор, инженер 
Вентспилсского торгового порта Ленартс Берницс. Родители 
жили в доме рода Берницсов в Парвенте, где отец после 
выхода на пенсию оборудовал столярную мастерскую, хотя 
всю жизнь работал с металлом», Аманда рассказала, что 
творческий подход отца выразился также и в деревообра-
ботке, и он одновременно позаботился о том, кто сможет 
перенять эстафету в столярном деле, когда ему станет тяже-

ло работать. 
«Двоих его 
с ы н о в е й 
работы по 
дереву не 
и н т е р е с о -
вали, поэ-
тому отец 
с в я з ы в а л 
надежды с 
моим мужем 
Раймондом, с 
которыми тот 
был знаком. 
Когда отца 
не стало, 
нужно было 
в ы б и р а т ь , 
что дальше.  
Оставить дом 
и мастерскую 
на улице 
С к р у н д а с , 
что означа-
ло бросить, и 
перебраться 

в Салдус? И второй вариант – продать незакончен-
ный дом Раймонда, а полученные средства вло-
жить в перестройку построенного когда-то моими 
прародителями сельского дома и в модернизацию 
столярной мастерской». Аманда вспоминает, что 
решение было принято после долгих раздумий, и 
оно было в пользу переезда Раймонда в Вентспилс. 

ПО СОБСТВЕННОЙ ВОЛЕ РОДИ-
НУ НЕ ПОКИДАЮТ 

«Наши родители и более дальние предки, 
насколько мы знаем, всегда тяжело и много работа-
ли, чтобы найти и сохранить своё место в Латвии, 
поэтому даже на ум не приходила мысль продать 
сохранённую ими собственность и возвращенную 
после получения независимости землю в пригоро-
де и уехать, чтобы искать счастья на чужой стороне, 
как это делали многие наши сверстники”, Аманда 
не пыталась изображать патриотизм, так как уваже-
ние к основным ценностям народа в ней воспитали 
родители и оно является само собой разумеющим-
ся: честный и работящей человек родину по соб-
ственной воле не покидает.  

«Выкупили у брата Аманды принадлежавшую 
ему часть дома, перестроили, я перенял столяр-
ную мастерскую тестя и клиентуру, и в ином плане 
жизнь, казалось, начала налаживаться.  Но воз-
ник вопрос – а нужен ли нашей семье такой боль-
шой дом?  И что делать с заказчиками столярных 
работ, когда видишь – им мебель и обстановка 
очень нужны, но эти люди не могут заплатить за 
работу надлежащим образом. Иногда верх брало 
чувство жалости и сочувствия, позволял себе рабо-
тать ниже себестоимости, но как долго это могло 
продолжаться?», Раймондс рассказал, что имен-
но тогда жизнь предложила решение, в котором и 
кроются зачатки теперешней предпринимательской 

деятельности, – приспособить лишние помещения для крат-
ковременного или длительного приёма гостей. Начали с раз-
мещения приехавшей из Италии семьи футбольного трене-
ра, а дальше – по обстоятельствам. 

НАСЛАЖДАЕМСЯ САМИ, ЗАРЯЖАЕМ ДРУГИХ 
«Сейчас одновременно можем предоставить ночлег при-

мерно около 40 гостям, для такого же количества людей есть 
помещения для торжественных мероприятий или поминаль-
ных церемоний, к тому же, в обслуживании гостей до сих пор 
обходимся силами своей семьи и близких», Аманда не жалу-
ется о нескончаемых работах, так как организация мероприя-
тий очень подходит её характеру, не зря она получила в этой 
сфере даже высшее образование.  Предпринимательница 
не отрицает, что иногда это, конечно, бывает тяжело, пото-
му что бесконечные обязанности порой приходится испол-
нять круглосуточно – она взяла на себя не только обслужи-
вание гостей, но и привлечение клиентов, и работу по рекла-
ме предлагаемых услуг, так как доходы пока не позволяют 
нанять специалистов.  

«Немного отдохнуть обычно удаётся зимой, когда поток 
гостей становится меньше, так как Вентспилс в это время 
пока еще не может предложить туристам возможности массо-
вого отдыха и развлече-
ний.  Тогда обычно всей 
семьёй едем погреться 
на солнышке на побе-
режье Средиземного 
моря, или, наоборот, 
насладиться настоящей 
белой суровой зимой 
в Норвегии, которая 
не сравнима с нашей 
серой зимой с привыч-
ными снегом с дождём», 
говорит Аманда и добав-
ляет, что семье Ланге 
самим удаётся в тече-
ние всего года сохра-
нять бодрость, све-
жесть и солнечный свет 
в душе и подзаряжать 
ими своих гостей. 

Во время службы в советской  
армии на юге России. 
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Музыкально и 
по-спортивному
И хотя время от времени небо 
сотрясают раскаты грома, свер-
кают молнии и льёт долгождан-
ный дождь, лето продолжает-
ся!  Для любителей сбора гри-
бов и ягод лучший отдых в это 
время в лесу, по-прежнему лето 
радует и любителей пляжных 
радостей и активного отдыха, 
в конце этой недели есть что 
посмотреть и послушать и цени-
телям и друзьям музыки.  

К онец этой недели ожи-
дается действитель-
но музыкальным, так 
как проходит XIII музы-
кальный фестиваль 

и мастер-классы в современных 
ритмах под знаком «VENTSPILS 
GROOVE 2018», который прово-
дит Вентспилсская музыкальная 
средняя школа при поддержке 
Вентспилсского культурного цен-
тра.  Как свидетельствует  само 
слово «мастер-классы”, уже в нача-
ле фестиваля, 13 августа с утра 
состоялись практические занятия 
у преподавателей игры на различ-
ных музыкальных инструментах, а 
после обеда – музицирование вос-
питанников школы в составе ансам-
блей. Достаточно серьёзно оттачи-
валось мастерство, и в пятницу и 
субботу вентспилчан порадуют кон-
церты участников фестиваля.  

17 августа, в 19:00, на Ратушной 
площади выступят Kari Antila 
Band и Элза Розентале с концерт-
ной программой «Tribute to Nina 
Simone,» а 18 августа, в 15,00 в 
Вентспилсе, на Ратушной площа-
ди можно будет послушать кон-
церт участников мастер-классов. 
Выступят в основном студенты 
отделений ритмической музыки 
музыкальных школ Латвии, объ-
единённый Вентспилсский моло-
дёжный биг-бенд.  В свою очередь 
в семь часов вечера на Ратушной 
площади прозвучит заключитель-
ный концерт с участием   “Very 
Big Bigband” – объединённого 
биг-бенда и всех преподавателей 
мастер-классов. 

В субботу все интересующиеся 
могут отправиться на вентспилс-
ский рынок Старого города, где к 
услугам покупателей -  расширен-
ная торговля и будет прекрасная 
возможность приобрести продук-
цию самих вентспилчан и других 
производителей.  

В свою очередь в воскресе-
нье развлечения в основном 
ждут маленьких вентспилчан. На 
радость детям Лиепайский бро-
дячий кукольный театр «Маска» 
подготовил музыкальный спек-
такль для детей «Приключения 
Клинькитиса, или Как Гном нашёл 
друзей”. 

В 12:00 часов спектакль покажут 
в Детском городке, а в 15:00 – в 
детском парке «Фантазия», вход на 
эти мероприятия бесплатный. 

В свою очередь на футболь-
ном поле спортивного комплек-
са «Парвента» в 15:00 молодёж-
ный чемпионат Латвии по футбо-
лу в возрастной группе U-13 -  FA 
Ventspils – JFC Skonto. И на это 
мероприятие вход бесплатный.

В субботу всех любезно пригла-
шают на праздник Пузеской воло-
сти. Праздник пройдёт в действи-
тельно спортивном духе, так как 
уже в девять часов утра в парке 
Зиру начнётся турнир по волейбо-
лу, а возле Ужавского народного 
дома приглашают собраться участ-
ников похода «Здравствуйте, суйты 
Юркалне» в рамках цикла меро-
приятий «Шагай здоровым навстре-
чу столетия Латвии». 

Этот тест поможет вам ответить на вопрос 
– уверенный ли вы в себе человек или 
только производите такое впечатление? 
 
1. Какое вы предпочитаете рукопожатие? 
а) короткое, но крепкое; 
б) продолжительное и интенсивное; 
в) легкое прикосновение.

2. Ваш знак зодиака? 
а) Лев, Овен, Козерог, Телец; 
б) Близнецы, Скорпион, Водолей, Стрелец; 
в) Рыбы, Рак, Дева, Весы.

3. Какая у вас кожа? 
а) нормальная, не требующая специально-
го ухода; 
б) нечувствительная; 
в) сухая и чувствительная.

4. В парке на лавочке сидит женщина, 
погруженная в свои мысли. Вам кажется, 

ТЕСТ

Уверены ли вы в себе? 
Результаты теста 
Если больше ответов на букву «а» – вы достаточ-
но уверены в себе, но вам не чужды ситуации, в 
которых вы чувствуете себя неуверенно. Однако вы 
можете в этом признаться, потому что вы сильная 
личность. Обычно вы добиваетесь, чего хотите. 
Если больше ответов «б» – ваша уверенность в 
себе несколько неустойчива. Если вас поддержи-
вает многолетний опыт, можете считать, что все в 
порядке. Но незнакомые люди, новые задачи раз-
дражают вас больше, чем это объективно необхо-
димо. В таких случаях вы легко теряете уверен-
ность в своих силах.  
Если больше ответов «в» – вам явно не хвата-
ет положительной самооценки. Вероятно, вы 
не привыкли доверять окружающим. Вы муча-
ете себя упреками и воспоминаниями, лишая 
себя при этом радости жизни. Постарайтесь 
найти время, чтобы проанализировать причи-
ну неуверенности в себе. Если у вас не полу-
чится, обратитесь за помощью к психологу.

что… 
а) она охотно пребывает в одиночестве; 
б) она хочет, чтобы ее пожалели; 
в) у нее какие-то проблемы.

5. Что для вас характерно? 
а) быстро забывать неприятности и огор-
чения; 
б) думать не только о себе; 
в) если кого-то обманываю, испы-
тываю муки совести.

6. Какая фигура вам больше нравится? 
а) треугольник; 
б) ромб; 
в) круг.

7. Каким видом спорта вы занимались 
бы охотнее всего? 
а) парашютный спорт; 
б) прыжки в воду; 
в) альпинизм.

История нашего города насчитывает не 
одно столетие, поэтому можно сказать, что 
60-е годы XIX века – это не такое уж и 
далекое прошлое, ведь прошло всего пол-
тора столетия. Однако ощущение време-
ни у человека стремится вперед; тем, кто 
родился после 2000 года, и ХХ век кажется 
далеким прошлым. Поэтому и рассказ наш 
начнется словами: однажды в стародавние 
времена… 

В те стародавние времена...
Взгляд в прошлое Вентспилса 
и немного статистики

За то, что мы сегодня можем 
в подробностях узнать, 
каким был Вентспилс 
более 150 лет назад, мы 
должны благодарить гене-

ральный штаб армии царской России, кото-
рый заказал детальное описание Курземской 
губернии, вероятно, преследуя стратегиче-
ские цели. 

В этом описании Вентспилс (Виндава) 
определяется как небольшой курземский 
уездный городок на левом берегу Венты, 
где тогда проживали 4434 жителя – «2175 
мужчин и 2259 женщин». Kак видно, чис-
ленность населения совсем не большая, и 
при помощи простых арифметических дей-
ствий можно понять, что 84 женщинам при-
шлось остаться без пары. Упомянутые четы-
ре с половиной тысячи (неполные) прожива-
ли в 273 домах, которые располагались на 
38 улицах, часть из которых были совсем 
маленькими переулочками. Если снова 
заняться подсчетами, то можно выяснить, 
что в среднем в каждом доме проживало 
16,5 вентспилчанина. Жилые здания с чере-
пичными крышами были различной величи-
ны, большинство из них были построены из 
дерева; в Вентспилсе в то время было лишь 
46 каменных домов. В связи с чем город был 
достаточно пожароопасным. Для того чтобы 
как-то уберечь город от пожаров, еще в 
XVIII веке городское самоуправление строго 
запретило хранить на чердаках жилых домов 
солому и сено, дважды в год требовалось 
чистить дымоходы, что дозволялось делать 
только утвержденному руководством (сегод-
ня сказали бы «сертифицированному») тру-
бочисту. К сожалению, эти правила часто 
нарушались, что характерно для человече-
ской природы. Тогда в Вентспилсе площадь 
под застройку составляла всего 50 десятин 
(приблизительно 50 гa; 1 десятина = 1,09 гa), 
а всего городу принадлежало 458 десятин, 
оставшиеся более чем 400 гектаров зани-
мали огороды горожан, поля, пастбища для 
скота и покосы – вот откуда сено и солома, 
которые нельзя было хранить на чердаках! 

Может возникнуть вопрос: чем же в те вре-
мена занимались вентспилчане, среди кото-
рых был лишь небольшой процент латышей, 
как они отдыхали, когда не было ни телеви-
зоров и радио, ни интернета. Большинство 
– и тут мы говорим только о представителях 

сильного пола – целыми днями работали и 
зарабатывали на хлеб себе и своим семьям. 
В городе было 114 мастеров-ремесленников, 
коим принадлежали мастерские, в которых 
надрывались подмастерья и ученики: кузне-
цы, седельники, портные, сапожники, вере-
вочники, пекари, мясники и т. п. Наиболее 
изысканную часть общества, представители 
которой жили в каменных домах, составляли 
14 торговцев, четверо из которых принадле-
жали ко II гильдии (до I гильдии вентспилча-
не «недотянули»). В описании перечислены 
47 магазинов, в которых продавались раз-
личные товары. Сравнение с современны-
ми супермаркетами было бы совершенно 
некорректным, тем не менее, этих магази-
нов хватало, чтобы неизбалованный вент-
спилчанин в XIX веке смог приобрести для 
себя все необходимое. И нужно помнить, что 
большая часть продуктов – молоко, яйца, 
мясо, овощи, фрукты – производились соб-
ственными силами; не зря же вентспилчанам 
давали землю под огороды и пастбища. Если 
говорить об отдыхе и развлечениях, то нужно 
упомянуть о 13 лавках, в которых торговали 
напитками, и 13 трактирах, которые одновре-
менно являлись постоялыми дворами и кото-
рые смело можно именовать барами. Однако 
не хотелось бы утверждать, что жившие 
пять поколений назад вентспилчане вместо 
отдыха предавались пьянству. Постоялый 
двор, трактир, бар – пространство, где можно 
было узнать новости, поболтать о политике и 
ценах, пошутить или даже спеть. 

О моральном облике вентспилчан заботи-
лись не только стражи порядка самоуправ-
ления, но и церковь, так как практически 
все жители принадлежали к какой-нибудь из 
четырех общин, то есть тогда в Вентспилсе 
было четыре храма: католический, право-
славный (в замке), евангелическо-лютеран-
ский и синагога. Наиболее роскошной, конеч-
но, была лютеранская церковь, построенная 
в 1835 г.

Уровень образования вентспилчан обеспечива-
ли по меньшей мере пять школ – 2 элементар-
ные (основное образование), уездная (дальней-
шее образование), школа еврейской общины и 
1–2 частные школы. Одну из них, для девочек из 
хороших семей, описала Анна Бригадере в расска-
зе «Луция Дункер». Среднее количество учащихся 
могло достигать 200 в год, что совсем не мало, учи-
тывая общую численность населения. 

Что касается здравоохранения, то в этом отноше-
нии было куда расти – всего два врача и один апте-
карь! Единственная больница, которую называли 
лазаретом, находилась на нынешней улице Саулес, 
там, где теперь старые здания Вентспилсского тех-
никума. Однако отмечается, что вентспилчане отли-
чались отменным здоровьем из-за хорошего клима-
та, даже такими заразными заболеваниями, как тиф 
и холера, заболели лишь немногие. Хороший кли-
мат объясняется близостью моря; в теплое время 
года принимать морские ванны приезжали даже 
гости из других губерний, которые останавливались 
здесь на месяц или даже больше. 

Говоря о близости моря, мы подходим к очень 
важному вопросу о порте. В описании, которое 
составил аккуратный полковник Орановский, упомя-
нуто, что в Вентспилсе порт 2-й категории III клас-
са, однако «здесь можно было бы устроить один 
из лучших балтийских портов». Как видно, оценка 
дана довольно низкая, поскольку тогда русло Венты 
было основательно засорено. Старые молы времен 
герцогства были несколько раз перестроены и вос-
становлены, особенно в первые десятилетия XIX 
в., однако бури и волны разрушили Южный мол. 
Новый проект строительства порта и молов утвер-
дили в 1852 году, отведя на это 300 тысяч рублей 
серебром, однако в то время, когда составлялось 
упомянутое описание, работы, очевидно, еще не 
были начаты. Однако порт действовал; в него захо-
дило в среднем 80 судов в год. Следует добавить, 
что семь из них принадлежали вентспилсским тор-
говцам. Основные экспортные товары того времени 
– древесина, лен, зерно, а ввозили, главным обра-
зом, соль, селедку, иногда товары категории «люкс» 
– вино, изюм, орехи, изделия мануфактуры. 
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БИЗНЕС «БЫСТРЫХ 
КРЕДИТОВ» ОГРАНИЧАТ 
ЕЩЁ СИЛЬНЕЕ 
Обеспечив кворум депутатов, комиссия 
Сейма по народному хозяйству, аграр-
ной, региональной политике и полити-
ке среды во втором чтении поддержа-
ла изменения в Законе о защите прав 
потребителей, которые предусматрива-
ют более строгие ограничения для пре-
доставляющих небанковские кредиты. 
Изменения могут основательно затро-
нуть бизнес «быстрых кредитов».  Они 
предусматривают радикальное сокра-
щение процентных платежей, приблизив 
их к установленному в Латвии потолку 
процентной ставки банка по банковским 
кредитам. 

КРУПНЫМ ПРОЕКТАМ 
НЕХВАТКА ФИНАНСОВ 
НЕ ГРОЗИТ 
Реализации четырёх крупных проектов 
в этот период планирования фондов 
Европейского Союза с 2014 года по 
2020 год – электрификация железных 
дорог, развитие инфраструктуры риж-
ского трамвая, больницы Страдыня и 
Инчукалнского сернокислого гудрон-
ного Южного пруда – не находится 
под угрозой, говорится в сообщении 
Министерства финансов о статусе вве-
дения структурных фондов ЕС и Фонда 
кохезии ЕС. В нынешний период пла-
нирования фондов ЕС в целом начаты 
проекты на 2,9 млрд евро, что составля-
ет 65% от доступных в этот период 4,4 
млрд евро.

ДИАСПОРА ВСТРЕВОЖЕНА 
ПО ПОВОДУ ВЫБОРОВ 
В СЕЙМ 
Проживающую за пределами Латвии 
диаспору латышей тревожат ожидае-
мые выборы в Сейм, так как они могут 
означать очень большие политические 
перемены в Латвии, так в интервью 
агентству LETA сказала председатель 
правления Общества свободных латы-
шей мира (ОСЛМ) Кристине Саулите. 
Зарубежная латышская диаспора очень 
обеспокоена, так как нынешнее руковод-
ство государства не делает достаточно 
больших шагов в развитии демократиче-
ского общества и по-прежнему не справ-
ляется с коррупцией, а также тратит 
много времени и энергии на строитель-
ство бюрократических структур, которые 
не позволяют и не способствуют здоро-
вому развитию и росту ни общества, ни 
государства. 

БУДЕТ КОНКУРС В ПОИСКАХ 
ПРЕЕМНИКА ЛАНЦМАНИСА 
Министерство культуры предлагает пода-
вать заявки на участие в открытом кон-
курсе на должность директора музея 
Рундальского дворца. Долголетний 
директор дворца Имантс Ланцманис в 
конце 2018 года решил уйти на пенсию. 
К претендентам на должность директора 
музея выдвинуты следующие требова-
ния: высшее академическое образование 
или высшее профессиональное образо-
вание второго уровня в сфере гуманитар-
ных или социальных наук, по меньшей 
мере двухлетний опыт работы, получен-
ный в течение последних семи лет на 
руководящей должности, отличные зна-
ния латышского языка и хорошие зна-
ния хотя бы двух иностранных языков, в 
том числе знание английского языка. У 
кандидата должны быть хорошие знания 
и понимание работы и функций музея, 
хорошие навыки сотрудничества и комму-
никации, а также хорошие навыки органи-
зации работы и управления. Заявки пре-
тенденты могут подать до 14 сентября. 

ОСТАНОВИЛИ 
ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ ГРУППЫ 
МОШЕННИКОВ С НДС 
В августе этого года должностные лица 
Управления налогово-таможенной поли-
ции Службы государственных доходов 
предотвратили деятельность преступ-
ной группы, которая при помощи мошен-
нической схемы с НДС легализовало 
около двух миллионов евро, получен-
ных нелегальным путём. В схеме были 
задействованы семь реально работаю-
щих предприятий и 50 фиктивных пред-
приятий. В результате следственных 
действий одно лицо задержано. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

так уверенно села в лужу с КОЗ, высказал-
ся в 2017 году в передаче LTV «Прямая 
речь» («Tieša runa») экс-премьер и бывший 
министр экономики Айгарс Калвитис. По его 
словам, главная причина – «синдром отлич-
ницы» в Латвии. Если уж Европа говорит, 
что в 2020 году 40% энергии должно произ-
водиться из возобновляемых ресурсов, то 
мы надуваем щеки и говорим: будет сдела-
но! Однако установленные для Латвии цели, 
касающиеся потребления «зеленой» энергии, 
вторые самые высокие в Евросоюзе, сразу за 
Швецией! 

Но вернемся к ответственности должност-
ных лиц. Юрис Пуце рассказывает, что в то 
время, когда в кресле министра экономики 
находился Артис Кампарс («Единство»), он 
выступил с предложением прервать некон-
тролируемую выдачу разрешений КОЗ без 
конкурса. Были даже подготовлены соответ-
ствующие Правила КМ, однако министр зем-
леделия Янис Дуклавс (СЗК), который тогда 
организовал два конкурса проектов на гранты 
для станций биогаза, оказал этому значитель-
ное противодействие. Упомянутые изменения 
все же были приняты, они вступили в силу на 
полтора месяца позднее, чем было предусмо-
трено, но за этот период еще десятки станций 
биогаза успели запрыгнуть в последний вагон 
уходящего поезда и получить разрешения без 
конкурса. Это, в свою очередь, увеличило и 
так немалый объем финансирования, получа-
емого подобными коммерсантами. 

«Gandrs», которое принадлежит депутату 
от фракции СЗК Аскольду Клявиньшу. ООО 
«Gandrs» занимается торговлей товарами для 
активного отдыха и с 2010 года увеличило 
оборот, который в 2016 году достиг 4,02 млн 
евро, в прошлом году оборот у предприятия 
упал. По информации «Lursoft», в прошлом 
году оборот фирмы составил 3,84 млн евро, 
что на 4,49% меньше, чем в 2016 году. 

«Оборот предприятия по торговле строй-
материалами «Iļģuciems», принадлежаще-
го депутату «Согласия» Елене Лазаревой, в 
2017 году составил 4,03 млн евро, прибыль 
после уплаты налогов – 68,77 тыс. евро. 
Декларация, поданная в СГД, свидетельству-
ет, что в прошлом году в качестве дивиден-
дов от ООО «Iļģuciems» политик получила 
56,06 тыс. евро и еще 7,06 тыс. евро – в 
качестве зарплаты за выполнение обязанно-
стей финансового директора предприятия. 
Стоит отметить, что Елена Лазарева была 
утверждена как депутат Сейма 13 июля 2017 
года, после избрания Андрея Элксниньша в 
Даугавпилсскую думу», – прокомментировала 
представитель «Lursoft» И. Уртане. 

ООО «Iļģuciems» было основано в 1991 
году, и Лазаревой в нем принадлежит 51,43% 
долей. Владельцами оставшихся долей явля-
ются мать, отец и муж политика. По инфор-
мации «Lursoft», в прошлом году предприя-
тие обеспечило 31 рабочее место, заплати-
ло налогов на сумму 871,41 тыс. евро, в том 
числе, 111,36 тыс. евро – выплаты по обя-
зательному государственному социальному 
страхованию и 75,09 тыс. евро – подоходный 
налог с населения. 

ОДНИ ИЗ САМЫХ ДОХОДНЫХ  
ПРЕДПРИЯТИЙ ПРИНАДЛЕЖАТ  
ДЕПУТАТАМ ОТ СЗК 

Среди предприятий, принадлежащих депу-
татам, в прошлом году самым прибыльным 
было ООО «Līvānu mājas un logi», в котором 
депутату от СЗК Янису Клаужсу принадлежит 
38% долей капитала. Совладельцами пред-
приятия являются Александр Сургунт (38%) 
и Ольга Михеева (24%). Оборот ООО «Līvānu 
mājas un logi», по сравнению с 2016 годом, в 

Насколько успешны предприятия, принадлежащие 
депутатам Сейма? Самые доходные – у депутатов СЗК

прошлом году увеличился на 25,09%, достиг-
нув 926,90 тыс. евро, в свою очередь, его при-
быль выросла на 76,41% и за вычетом налогов 
составила 93,60 тыс. евро, что принесет депу-
тату дивиденды в 30,40 тыс. евро. Как указано 
в представленном годовом отчете, рост обо-
рота деревообрабатывающего предприятия 
ООО «Līvānu mājas un logi» вызвало увели-
чение объема продаж, а также изготовление 
продуктов более высокой степени сложности, 
рассказала представитель «Lursoft». 

ТОП ПРЕДПРИЯТИЙ, ДОЛИ  
В КОТОРЫХ ПРИНАДЛЕЖАТ  
ДЕПУТАТАМ СЕЙМА ИЛИ МИНИСТРАМ 

Среди самых доходных – предприятия, при-
надлежащие фракции СЗК, поскольку, как сви-
детельствуют данные исследования «Lursoft», 
помимо ООО «Līvānu mājas un logi» Яниса 
Клаужса, наибольший доход приносили в 2017 
году крестьянское хозяйство «Priedule», при-
надлежащее Аугустсу Бригманису, и ООО 
«Piebalgas alus», в котором 38% долей капита-
ла принадлежит министру земледелия Янису 
Дуклавсу. 

Оборот принадлежащего Бригманису кре-
стьянского хозяйства «Priedule» в 2017 году 
составил 478,70 тыс. евро, из которых 75,3% 
обеспечила реализация зерновых, а 24,7% 
– реализация семян рапса. Хозяйство также 
получило субсидии на сумму 117,39 тыс. евро 
в растениеводстве, а также субсидии на при-
обретение техники с будущих доходов в раз-
мере 24,33 тыс. евро. Хозяйство заверши-
ло финансовый год с прибылью в 82,95 тыс. 

евро, свидетельствуют обоб-
щенные данные. 

ООО «Piebalgas alus» – 
самое доходное из предприя-
тий, принадлежащих министру 
земледелия Янису Дуклавсу. 
Предприятие, в котором мини-
стру принадлежит 38% долей 
капитала, а еще 13% – крестьян-
скому хозяйству Яунпиебалгской 
волости Цесисского района 
«Kalna-Brici», владелицей кото-
рого является жена Дуклавса, в 
2017 году увеличило оборот до 
3,62 млн евро, заработав 72,68 
тыс. евро за вычетом налогов. 

В прошлом году предприятием было произ-
ведено 3 056 576 литров пива, что на 32 597 
литров меньше, чем годом ранее. Несмотря 
на то что совладелец предприятия занимает 
высокую должность и может оказывать вли-
яние на процесс принятия законов, в годо-
вом отчете «Piebalgas alus» в качестве самых 
существенных рисков для предприниматель-
ской деятельности упомянуты частые измене-
ния в налоговом законодательстве и законо-
дательстве, регламентирующем хозяйствен-
ную деятельность, отметила представитель 
«Lursoft» И. Уртане. 

По ее словам, предприятия депутатов пози-
ции и министров, несмотря на общее паде-
ние оборота, по сравнению с 2016 годом, 
в прошлом году показали прирост прибы-
ли на 19,21% (общая прибыль предприятий 
в 2017 году после уплаты налогов – 342,03 
тыс. евро). Тем временем предприятия, при-
надлежащие депутатам оппозиции, прошлый 
год завершили с убытками в 33,17 тыс. евро. 
Правда, если сравнивать с 2016 годом, то в 
прошлом году убытки сократились почти в 
пять раз. В 2015 году предприятия оппозици-
онных депутатов получили 275,99 тыс. евро 
прибыли, тогда как предприятия позиционных 
депутатов соответствующий год завершили с 
убытками в 187,49 тыс. евро. 

*Исследование подготовлено, опираясь на 
информацию, доступную в Регистре предпри-
ятий ЛР, Центральной избирательной комис-
сии, Службе госдоходов и на домашней стра-
нице Сейма ЛР. 

КОЗ: как нам выбраться из западни?
 Окончание. Начало на 1 стр.

8 oктября с. г. в Риге, в театре «Дайлес», в 11:00 Клуб Декларации 4 мая и общественный совет Музея Народного фронта организуют 
конференцию в честь 30-й годовщины основания НФЛ. Транспорт будет обеспечен. Бывшие члены НФЛ, которые желают принять участие в 

конференции, могут звонить и сообщить о своем участии в Вентспилсский музей по тел. 63607035 или по моб. тел. 29666529 (Стелла Линденберга). 

Каков баланс этой политической безответ-
ственности? Во-первых, по подсчетам иссле-
довательского центра «Certus», этот «скры-
тый налог» все время продолжает расти и 
выкачивает все больше денег из кошельков 
латвийцев. В 2009 году это был 1,1 евроцента 
за кВт, в 2010 году – 1,7 евроцента, а в 2017-м 
– уже 2,7 eвроцента. В свою очередь, инфор-
мация, предоставленная Общественным тор-

говцем энергией, свидетельствует, что в пери-
од с 2007 по 2017 год в рамках обязательной 
закупки коммерсантам в целом выплачено 2,4 
млрд евро. Откуда они взялись? Из наших 
счетов за электричество! К тому же, присмо-
тревшись к этим счетам, мы увидим, что цена 
израсходованной электроэнергии составляет 
лишь одну треть платежа. Львиную долю съе-
дают расходы на передачу/распределение, 
плюс к этому еще КОЗ. 

Сейчас правительство должно решить, что 
же делать с системой КОЗ. К тому же, будем 
надеяться, что не будет принято необдуман-
ных решений в предвыборной атмосфере 
популизма. Пока эксперты правительственной 
группы предлагают отменить систему КОЗ в 
течение трех лет, введя налог на субсидиро-
ванную электроэнергию, реформируя плате-
жи по мощности и внедрив «зеленые сертифи-
каты» или модель эффективности рыночной 
цены. Одним словом, вместо КОЗ будет НСЭ, 
и все будут счастливы… Однако Латвийская 
конфедерация работодателей уже успела 
предупредить, что доклад Министерства эко-
номики об отмене компонента обязательной 
закупки электроэнергии не дает представле-
ния об уменьшении цен на электричество для 
конечных потребителей. По сути, это и являет-
ся самым существенным вопросом, поскольку 
ни для кого уже не секрет, что именно из-за 
высокой стоимости электроэнергии латвий-
ские предприниматели, по сравнению с рабо-
тодателями из соседних стран, серьезно про-
игрывают в конкуренции, что не способствует 
развитию нашего народного хозяйства. 
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Завершилось возведение конструкции здания Вентспилсской музы-
кальной средней школы. Работа идет в соответствии с планом, поэ-
тому предположительно объект будет сдан в эксплуатацию в срок – в 
первом квартале 2019 года. Но есть несколько вопросов, которые хоте-
лось бы прояснить прежде, чем будет перерезана красная ленточка. 

Строительство Вентспилсской музыкальной школы: несколько вопросов

О бщая площадь нового здания 
составит 6883 м2, а в концерт-
ном зале, который разместится 
в здании, планируется 600 зри-
тельских мест. 76% помещений 

будет отведено для нужд школы, а 24% – для 
реализации коммерческих и некоммерческих 
функций концертного зала. Общие затраты на 
проект составят 31 миллион евро. 

«Ventspilnieks.lv» уже рассказывала о том, 
что, согласно информации, предоставленной 
нашим читателем, рабочие, занятые на стро-
ительстве упомянутого объекта, получают за 
свой труд не только официальную часть зар-
платы, но и часть денег «в конверте». К 
тому же, зарплату значительно задерживают, 
и многие в знак протеста не выходят на рабо-

ту, пока боссы все же не найдут возможным 
рассчитаться с ними. Вентспилчане имеют 
право знать, действительно ли за строитель-
ство этого грандиозного объекта строителям 
платят «в конвертах», и если да, то кто это 
допустил, какое должностное лицо закрыло 
на это глаза. 

Особенно важно это и потому, что льви-
ную долю средств на строительство 
Вентспилсской музыкальной школы состав-
ляет финансирование фондов Евросоюза и 
госбюджета. Для строительства этого объек-
та в свое время удалось привлечь 15 милли-
онов евро из средств, предусмотренных на 
уменьшение эмиссий газов для снижения пар-
никового эффекта, и даже прозвучали подо-
зрения, что объявленный VARAM в 2015 году 

конкурс «Открытый конкурс проектов, финан-
сируемых инструментом тендеров эмиссион-
ных квот «Уменьшение эмиссий газов для 
снижения парникового эффекта – для здания 
низкого энергопотребления» был организован 
благодаря особенной благосклонности прави-
тельства лишь для того, чтобы Вентспилсское 
самоуправление получило уже упомянутые 15 
миллионов. Год назад Госконтроль признал, 
что цель, ради которой присвоено финансиро-
вание на строительство музыкальной школы, 
– уменьшение эмиссий диоксида углерода – 
достигнута не будет. 

Строительство Вентспилсской музыкаль-
ной школы финансируется не только из «эмис-
сионных средств». 10 миллионов евро полу-
чены из средств структурных фондов учреж-
дений образования и культуры, еще полтора 
миллиона – из так называемых депутатских 
квот. Само Вентспилсское самоуправление 
вложило в этот объект сравнительно неболь-
шие средства. 

Интересен также и вопрос, почему затра-
ты на строительство Вентспилсской музы-
кальной школы – уже упомянутый 31 мил-

лион евро – лишь немногим меньше, чем 
стоимость лиепайского «Большого янтаря», 
который обошелся в 38 миллионов. В мно-
гофункциональном восьмиэтажном комплек-
се «Большой янтарь» – зал, в котором более 
1000 зрительских мест, располагается симфо-
нический оркестр и музыкальная школа. На 
строительство сданного в 2013 году в эксплу-
атацию комплекса Латгальское посольство 
«Gors» было израсходовано немногим более 
18 миллионов евро, общая площадь здания 
– 11 166 м2, в большом зале его мультифунк-
ционального центра – 1000 зрительских мест, 
а в малом зале – до 250. Стоимость сданного 
в 2014 году в эксплуатацию Видземского реги-
онального концертного зала «Цесис» – непол-
ные 14 миллионов евро, и в распоряжении 
его посетителей – акустический концертный 
зал с 800 зрительских мест, камерный зал, 
органный зал, кинозал и выставочный зал. В 
здании Видземского концертного зала бази-
руются как цесисские коллективы самодея-
тельности и Видземский камерный оркестр, 
так и Цесисская музыкальная средняя школа 
имени Альфреда Калниньша. 

Ежегодно паломники со всей Латвии, в 
том числе из Вентспилса, отправляются в 
Аглону, чтобы принять участие в праздни-
ке Вознесения Пресвятой Девы Марии. Это 
самый большой католический праздник в 
году, и в Аглоне собираются тысячи като-
ликов и представителей других конфессий 
как из Латвии, так и из других государств. 

15 августа – праздник Вознесения Пресвятой Девы Марии

A глонская базилика являет-
ся важным католическим рели-
гиозным центром и святым 
местом международного зна-
чения. Здесь хранится извест-

ная икона «Аглонская Чудотворная Божия 
Матерь», датируемая XVII веком. Ее можно 
увидеть лишь во время религиозных празд-
ников. Особенно важным событием как для 
Аглоны, так и для всех христиан Латвии стал 
визит Папы Иоанна Павла II в сентябре 1993 
года, когда впервые нашу страну посетило 
самое авторитетное для католической церкви 
лицо, когда Латвия только начала свой путь 
к свободе. Тогда впервые икона Аглонской 
Чудотворной Божией Матери была вынесе-
на на сакральную площадь в процессию. 
Папа Иоанн Павел II принес в дар Аглонской 
Богоматери свои четки, а базилике – свою 
чашу, которая применяется во всех празднич-
ных богослужениях. 

Аглона тесно связана с упоминаниями о 
явлении Богоматери. Легенда гласит, что 15 
августа 1698года Дева Мария явилась Анне, 
юной служанке из поместья Вышкова.  

Aнна читала вечернюю молитву, когда ей 
явилась Святая Дева Мария. Богоматерь дер-
жала на правой руке Иисуса. Это произо-
шло на холме между нынешней церковью 
и старым кладбищем. Холм древние лат-
галы использовали для жертвоприношений. 

Основателя Аглонского монастыря – прио-
ра Вильнюсского доминиканского монастыря 
отца Ремигия Мосаковского, который явился в 
Аглону в 1698 году, также посетило видение – 
он узрел белую церковь с высокими башнями.  

Икона Аглонской Богоматери уже с самого 
начала была известна как чудотворная. Она 
является точной копией иконы Божией матери 
из Тракая, которую византийский император 
Мануил II в 1384 году принес в дар велико-
му князю Витаутасу, когда Литвой стал управ-
лять христианский король. Однако существует 
точка зрения, что в Аглоне находится ориги-
нал иконы Тракайской Богоматери. 

О чудесах, связанных со святыней, стали 
рассказывать уже вскоре после ее возве-
дения. Как только распространилась слава 
об Аглоне, по разным причинам люди стали 
искать покровительства Девы Марии, направ-
ляясь в эту доминиканскую церковь. Шли все, 
кого поразила тяжелая болезнь или постигло 
несчастье. Помощи Аглонской Божией Матери 
искали и лица высокого ранга, которым врачи 

не оставляли надежд на излечение. Многие 
болящие получали исцеление, впоследствии 
они оставили в церкви свидетельства своего 
чудесного излечения и выражения благодар-
ности. Эти знаки признательности теперь раз-
мещены по краям иконы Аглонской Божией 
матери. В Аглоне множество подобных знаков 
от благодарных верующих, различных форм 
и стоимости. Особым свидетельством благо-
дарности стала корона, украшенная золотом 
и драгоценными камнями, которую в нача-
ле XVIII века анонимно подарила женщина, 
исцелившаяся благодаря молитвам Аглонской 
Божией Матери от продолжительной болезни. 
Корона была выставлена в церкви до 1812 
года, а затем она была пожертвована церк-
ви в Одровне. Раньше доминиканцы фикси-
ровали многочисленные чудеса и исцеления, 
которые произошли благодаря заступниче-
ству Аглонской Божией Матери, но в смут-
ные времена эти документы наряду со многи-
ми другими канули в Лету. Однако некоторые 
свидетельства об аглонских чудесах сохра-

нились в латышских католиче-
ских журналах 1922–1940-х гг. 
Так, например, сохранился рас-
сказ о пожаре, который угрожал 
существованию Аглонской церк-
ви и поселка. Монахи, собрав-
шись перед иконой Аглонской 
Богоматери, с глубоким уповани-
ем начали петь литанию, и пожар 
не затронул церковь и ближай-
шие к ней дома. Есть свиде-
тельства и о некоем крестьяни-
не Кристапе Матейсане, который 
вез крестить ребенка из поселка 
Спику. Их путь пролегал через 
озеро Цириши. Неожиданно 
на озере поднялись большие 

волны, лодку стало сильно раскачивать, и 
крестьянин, управлявший лодкой, не заме-
тил, как ребенок упал в озеро. Увидев это, он 
в отчаянии стал взывать к помощи Аглонской 
Богоматери. И в тот же миг непостижимым 
образом ребенок оказался возле берега, и 
находившиеся поблизости люди вынесли его 
из озера целым и невредимым.

По словам пробста Андрея Аглониетиса, 
на его столе также имеются многочисленные 
свидетельства различных чудесных событий. 
Например, одна женщина рассказала о том, 
как восемь лет отправлялась в паломничество 
в Аглону, и наконец появился на свет ее внук, 
тогда как ее дочь страдала бесплодием. 

Латвия – одно из редких государств, кото-
рое Папа Римский посетит дважды за 25 лет. 
Иоанн Павел II побывал в Латвии с 8 по 10 
сентября 1993 года, и ежегодно в этот пери-
од католическая церковь проводит памятные 
богослужения в честь этого события. Визит 
Его Святейшества Папы Римского Франциска 
состоится 24 сентября с. г. 

Самый результативный игрок футбольного клуба «Вентспилс» – нигерийский футболист Аделеке Акиньеми вернулся в команду и сказал, что он никогда не говорил, что вентспилс-
ский клуб ему угрожал. Конфликт исчерпан, однако более недели назад, когда Акиньеми без предупреждения покинул команду, это вызвало настоящую бурю в латвийских футболь-
ных кругах. Сейчас нигерийский спортсмен вновь в распоряжении вентспилсского клуба. «Все в порядке, и я рад быть вместе с командой», – заявил Акиньеми, который в понедель-
ник провел полный матч в игре высшей лиги против «Лиепая/Мого», в которой, благодаря голу Анастасия Мордатенко, вентспилчане выиграли со счетом 1:0.

У ФK «Вентспилс» снова все в порядке. Аделеке Акиньеми вернулся в команду

С кандал вокруг пропажи Акиньеми 
начался 7 августа, когда вент-
спилсский клуб обратился в 
Государственную полицию с 
заявлением о пропаже игрока. У 

полиции не было оснований предполагать, 
что произошло несчастье, так как в ее рас-
поряжении была информация, что с игроком 
удалось связаться в социальной сети. В то же 
время масла в огонь подлил Адебайо Адигун, 
который, по его словам, является агентом 
Акиньеми. Он заявил, что на пропавшего 
спортсмена вентспилчане оказывали давле-
ние, чтобы он подписал новый договор, фут-
болист испугался и поэтому скрылся. 

Не дремал и ФК «Вентспилс». По словам 
клуба, к команде за последние десять дней 
обращались несколько человек, которые, по 
мнению представителей клуба, являются пре-

ступной группировкой. «Эти люди старают-
ся принудить клуб к неприемлемым усло-
виям договора, которые связаны со сроком 
контракта и трансферной ценой. (..) Если их 
требования не будут удовлетворены, футбо-
лист не вернется в нашу команду, заявляют 
они. С учетом того, что Акиньеми в составе 
«Вентспилса» сейчас демонстрирует хоро-
шие результаты, мы убеждены, что футболист 
похищен с целью материальной наживы». 

Все разрешилось в понедельник, когда 
Акиньеми вернулся в команду, извинился 
перед другими игроками и пообещал, что 
больше такое не повторится. «Если между 
нами нет конфликтов, у меня нет причин так 
поступать. Иногда случаются недоразумения, 
но сейчас все в порядке». 

Истинная причина скандала, вероятно, 
известна лишь самим его участникам. Однако, 

по всей вероятности, свою роль здесь сыграл 
и тот факт, что талантливым нигерийским 
спортсменом интересуются и другие клубы. 
Sportaziņas.com, ссылаясь на турецкий пор-
тал «Gunebakis», сообщил, что интерес к 
Акиньеми проявляют около 15 различных 
европейских футбольных клубов. 19-летнего 
нападающего в своих рядах желают видеть 
такие известные клубы, как белградский 
«Crvena Zvezda», турецкий «Trabzonspor», а 
также чешская дружина – пражский «Dukla» и 
бельгийский «Waasland-Beveren». К тому же, 
стоимость Акиньеми на футбольном рынке 
сейчас достигла полутора миллионов евро. 

Стоит отметить, что время от времени в 
мировых медиа появляется информация о 
похищении спортсменов. Правда, обычно 
такое происходит ради выкупа или в странах 
с выраженной криминогенной средой. Так, 

например, в 2016 году в медиа сообщалось, 
что в Мексике был похищен футболист мек-
сиканской сборной Алан Пулидо, когда он воз-
вращался домой с вечеринки. В поисках были 
задействованы большие силы федеральной 
полиции и полиции штата, и в течение суток 
спортсмена нашли и освободили. 

В свою очередь, незадолго до Олимпийских 
игр в Рио-де-Жанейро одетые в полицей-
скую форму люди похитили чемпиона по 
джиу-джитсу из Новой Зеландии Джейсона Ли. 
«Полицейские» остановили автомобиль спор-
тсмена, указали ему на то, что иностранец без 
паспорта не имеет права управлять машиной, 
потребовали 2000 бразильских реалов за то, 
что он не будет задержан (около 555 eвро), а 
затем, пригрозив оружием, сопроводили до бли-
жайшего банкомата, где спортсмен был вынуж-
ден снять и заплатить требуемую сумму. 
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Предприятие «Bio-venta» произвело 
на 50% больше 
ООО «Bio-Venta» за первое полугодие 
этого года произвело биодизельного топли-
ва на 50% больше, чем в прошлом году.  
Максимальная производственная мощность 
производства – 100 000 тонн биодизельно-
го топлива. Работая с полной мощностью, 
ООО Bio-Venta могло бы производить 12% от 
израсходованного в Латвии дизельного топли-
ва, которое в настоящее время импортирует-
ся. В прошлом году производство работало с 
оборотом 66,005 млн евро, что на 18,6% боль-
ше, чем в 2016 году, в свою очередь потери 
предприятия выросли на 53,1% и составили 
4,831 млн евро. 

В Стикли выбран новый 
руководитель детского дома 
На заседании Вентспилсской краевой думы 
официально планируется назначить руково-
дителем детского дома “Стикли» в данный 
момент исполняющего обязанности руково-
дителя Арвиса Андершмитса, который испол-
няет эти обязанности с мая месяца.    

Пройдут масштабные учения по 
гражданской обороне
В четверг, 23 августа пройдут масштабные 
учения по гражданской обороне. Учения 
пройдут на территории ООО «VARS», на 
улице Дзинтару, 66H, в них также примет уча-
стие Государственная пожарно-спасатель-
ная служба. Цель практических занятий – 
определить внутренние и внешние риски 
и предусмотреть мероприятия гражданской 
обороны, чтобы устранить или уменьшить 
имеющуюся угрозу для работников, жите-
лей, собственностей и для среды, а также 
проверить готовность участников учений 
в рамках системы гражданской обороны и 
сотрудничество между задействованными 
учреждениями.   

Объявлен конкурс на лучшее 
предприятие питания 
Центр туристической информации 
Вентспилсской думы объявил конкурс 
«Лучшее предприятие питания в Вентспилсе 
2018», в котором принимают участие все 
зарегистрированные в Вентспилсе предприя-
тия, которые оказывают услуги общественно-
го питания. Участников конкурса будут оцени-
вать в следующих группах: кафе (обслужива-
ние за столиками) (I группа); кафе (без обслу-
живания за столиками) (II группа); предприя-
тия питания быстрого обслуживания, бистро 
(III группа); кафетерии (IV группа). Оценивать 
участников будет конкурсная оценочная 
комиссия, и оценка пройдёт в три этапа.   

Дополнительный приём в рамках 
программы «Jauniešu garantija» 
До 31 августа в Вентспилсском техникуме 
проводится дополнительный приём в рам-
ках программ “Jauniešu garantija” («Гарантия 
молодым») молодых людей от 17 до 29 лет, 
которые не работают. В Вентспилсском техни-
куме можно освоить три профессии: сварщик 
дуговой сварки на механизированном обору-
довании в среде активного газа (MAG); свар-
щик ручной дуговой сварки (MMA); помощник 
повара.
Молодые люди могут быть учащимися вечер-
ней школы, получить среднее образование 
путём дистанционного обучения или учиться 
по программам неполного времени обучения. 
Потенциальные учащиеся могут быть зареги-
стрированы также в Государственном агент-
стве занятости как ищущие работу и одно-
временно получать пособие по безработице. 
Необходимо основное образование, среднее 
образование или среднее профессиональное 
образование, однако может быть получено и 
высшее образование.  В течение обучения 
учащиеся, успешно осваивающие образова-
тельную программу, получают стипендию от 
70 до 115 евро в месяц, а также необходимые 
учебные пособия и бесплатное место в слу-
жебной гостинице.

НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Что ни страница – то слон, то львица». 
(из стихотворения для детей В. Маяковского) 

• • •

Н астоящую бурю в наших краях вызвала совсем не боль-
шая заметка на портале «pietiek.com» – в ней говорится, 
что Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией 
(БПБК) начало проверку в связи с «актуализированными 
в социальных сетях изображениями, на которых испол-

нительный директор Вентспилсской городской думы Алдис Абеле с 
огнестрельным оружием в руках позирует возле трупов убитых экзо-
тических животных». Заметка дополнена весьма «впечатляющими» 
фото – суперохотник возле мертвого слона и убитого леопарда. Так 
сказать, вот, как я могу… 

Конечно-конечно, вероятнее всего, БПБК рассмотрит, сколько 
такая охота на слонов или леопардов стоит, и где исполнительный 
директор взял такие деньги. Однако, зная, каковы объемы заработ-
ков в коридорах нашей городской власти, с такой же уверенностью 
можно утверждать, что какие-то «пустячные» пару десятков тысяч за 
убитого зверя для наших власть имущих – вполне доступны и честно 
заработаны. Так что, по крайней мере, в этом отношении – допустим 
– мы узнаем, что все здесь чисто, все в порядке. 

Однако совсем другая картина перед нами открывается, если мы 
станем оценивать сами опубликованные фотографии. Правда, про-
блема больше в морально-этической, чем в юридической плоско-
сти. Ведь одно дело – подстрелить косулю в лесной чаще в Пузес, а 
потом честно разделить добычу среди охотников на колбасу, котле-
ты и жаркое, и совсем другое дело – вот так, только ради «трофея» 
отстреливать слонов или леопардов, которых, между прочим, даже в 
пищу нельзя использовать. Убийство ради убийства. Которое, к тому 
же, можно наглядно продемонстрировать, выставив фото на всеоб-
щее обозрение. И это уже не охота, а просто убийство. 

Нет-нет, не стоит заниматься морализаторством по поводу охра-
няемых видов, по поводу того, что в той же Африке одни отчаян-
но борются за выживание слонов, леопардов, носорогов и других 
животных, а другие тем временем из чистого удовольствия эти же 
виды животных отстреливают... Ведь это же допускает законодатель-
ство Намибии, Ботсваны, Зимбабве или Мозамбика. Судя по тому, 

То слон, то львица…
что мы видим на фото, от такого морализаторства исполнительному 
директору ни холодно ни жарко. Ну нравится мне убивать слонов! И 
что вы мне сделаете?.. 

Пару лет назад несколько высокопоставленных чиновников ЕС 
были вынуждены оставить должности, так как большой резонанс в 
обществе получил подобный случай – так сказать, парни померя-
лись ружьями и фотографиями подстреленных животных. Масла 
в огонь подлил тот факт, что один из «героев», который позировал 
на фоне охотничьего трофея – в принципе, охраняемого животного, 
незадолго до того с пламенной речью выступал на конференции по 
защите видового разнообразия, отметив успехи своей страны (или 
свои лично?) в этой области... В этом отношении не доводилось слы-
шать откровений господина Абеле, однако нет оснований сомневать-
ся, что и он, в принципе, за охрану природы, разнообразие видов и 
бережливое отношение. Вы спросите, а как же тот слон и леопард? 
Что вы, их ведь легально прикончили – лицензионно. 

Tут стоит вспомнить, что всего несколько десятков лет назад 
богатые, обеспеченные или просто жаждущие приключений «белые 
люди» из благополучной Европы могли отстреливать в бедной 
Африке все что движется. Просто так – ради собственного удоволь-
ствия. Из-за рогов, клыков, голов, которые вешались на стену в охот-
ничьем домике. И все романтические разговоры о «равном противо-
стоянии человека и природы» всего лишь миф: интересно, сколько в 
процентном отношении шансов у жирафа остаться живым, если на 
него направлена «пушка» с оптическим прицелом, из которой можно 
даже мухе в глаз попасть с полукилометра без особенной трениров-
ки. Те абсолютно легальные увеселительные поездки «белого чело-
века» в Африку, Австралию, Южную Америку, на Тасманию стоили 
природе многих исчезнувших видов. И даже не нужно далеко ходить 
– и у нас примеров достаточно… Наиболее бедные африканские 
государства и сегодня весьма щедро выдают «лицензии», позволя-
ющие охотиться на слонов, леопардов и других охраняемых живот-
ных – в конце концов, деньги ведь не пахнут. Да и что такое на общем 
фоне еще один слон или леопард, убитый ради удовольствия? 
Наверняка всякие фонды что-нибудь придумают, и мы не останемся 
совсем без животинки, на которую можно поохотиться...

Но вопрос к чиновнику остается: оно того стоило? Пустить пулю в 
лоб слону? И сколько тысяч стоило бы заплатить, чтобы прикончить 
какого-нибудь амурского тигра или черного носорога? Наверняка и 
на их убийство есть своя цена... 

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

«Два года назад мы стали полноправными 
членами ассоциации «Cruise Europe», благо-
даря чему улучшился обмен информацией и 
появилась возможность рекламировать себя 
в тематических медиа и на выставках», – рас-
сказывает руководитель коммерческого отде-
ла NNVT Артис Шенкевицс. Терминал вместе 
с партнерами вел переговоры и убедил извест-
ных во всем мире операторов круизных судов 
отметить на своей карте и Вентспилсский 
порт, использовать очень выгодное геогра-
фическое положение терминала, преимуще-
ства инфраструктуры NNVT для обслужива-
ния подобных судов, а также богатый опыт 
компании в сфере обслуживания пассажиров.  
Ежегодно поток туристов, которые отправля-
ются в Швецию или прибывают из этой страны 

на пароме, значительно превышает 130 000.
«Свои маршруты и порты для посещения 

линии планируют за 2-3 года. В результа-
те вложенного нами труда капитаны круп-
ных лайнеров выбрали именно наш тер-
минал, который обладает важными навы-
ками в обслуживании пассажиров. Кроме 
того, параметры причалов, инфраструкту-
ра подходят для судов длиной даже до 
240 метров, с глубиной погружения 14,2 
м. Иностранные туристы будут посещать 
городские достопримечательности, осматри-
вать природные богатства приморья и самый 
широкий европейский водопад в Кулдиге. В 
своем календаре мы отметили посещение 
Вентспилсского порта 8 такими судами», – 
отметил А. Шенкевицс. 

Первым в Вентспилсский порт зайдет судно 
«AMADEA» самой популярной немецкой кру-

изной компании «Phoenix Reisen». За его 
передвижением по Вентспилсскому каналу 
можно будет наблюдать 18 августа незадолго 
до наступления полдня, свой трап на террито-
рию терминала он опустит в 12:00.  

Спустя два дня, 20 августа, «Noble 
Caledonia» направляет к нам свое маленькое 
и своеобразное судно «SERENISSIMA», кото-
рое планирует войти в порт утром, около 8:00.

А «десерт» нас ожидает 24 августа незадол-
го до 9:00, когда к причалу NNVT пришвартует-
ся пятизвездочный отель на воде «SEABOURN 
OVATION». Корабль совсем новый, начал 
ходить в море в мае этого года, в Вентспилс он 
привезет 600 пассажиров из Великобритании. 

NNVT приглашает всех заинтересованных 
встречать эти красивые корабли и понаблю-
дать, как горделиво они пройдут по Венте 
вдоль променада. 

«Noord Natie» развивает новую нишу – 
привлекает в Вентспилс круизные суда 

За семь месяцев 2018 года в латвийских портах больше всего было 
перевалено сыпучих грузов – 20,585 млн тонны, что на 1,1% больше, 
чем годом ранее, сообщает агентство LETA. Количество переваленного 
угля составило 11,185 млн тонны (-3,6%), химических сыпучих грузов – 
1,549 млн тонны (-6,8%), а древесной щепы – 872,9 тыс. тонны (+1,8%).

В Вентспилсском порту грузооборот сократился 
на 14,7% по сравнению с прошлым годом

За семь месяцев текущего 
года в латвийских пор-
тах перевалено 9,436 
млн тонны наливных гру-
зов, что на 15,7% мень-

ше, чем год назад. Большую часть составля-
ют нефтепродукты – 8,619 млн тонн (-19,6%).

Генеральных грузов с начала года пере-
валено 7,815 млн тонны, что на 17,6% боль-
ше, чем за соответствующий период 2017 
года: грузов в контейнерах – 2,82 млн тоны 
(+8,4%), древесных материалов – 2,625 млн 
тонны (+34,8%), грузов «roll on/roll off» – 2,046 
млн тонны (+14,9%).

Лидером по грузообороту остается 
Рижский порт – 20,884 млн тонны, что на 
4,5% больше, чем за аналогичный период 

2017 года. Затем следует 
Вентспилсский порт – 11,58 
млн тонны (-14,7%), а на 
третьем месте Лиепайский 
порт – 4,411 млн тонны 
(+20%).  

Среди малых пор-
тов самый большой гру-
зооборот за семь меся-
цев был в порту Скулте – 
554,2 тыс. тонны (+9,7%), 
порту Мерсрагса – 269,5 
тыс. тонны (+1,5%) и порту 
Салацгривы – 224,1 тыс. 
тонны (+48,4%). 

Всего в малых портах Латвии за семь 
месяцев текущего года был перевален 1,099 

млн тонны грузов, что на 14,7% больше, 
чем за соответствующий период прошлого 
года. 
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ПОЧЕМУ ТАК ТРУДНО НАЙТИ 
НОВОГО ГЕНДИРЕКТОРА СГД?

Служба государственных доходов Латвии 
учреждена в 1993 году и, подчиняясь мини-
стру финансов, уже 25 лет ведет учет нало-
гов и их плательщиков. Как признается сама 
Даце Пелека, СГД «богата» на структурные 
подразделения с различными функциями. 
Однако с 10 марта, когда неожиданно скон-
чалась гендиректор СГД Илзе Цируле, крес-
ло руководителя службы пустует.

Даце Пелека признается, что послед-
няя гендиректор СГД Илзе Цируле, придя 
в ведомство из бизнеса с новыми идеями, 
стала «небольшой шоковой терапией» для 
работников: по отдельным вопросам, когда 
казалось «нет, тут ничего не получится», 
она давала решения, которые раньше не 
рассматривались.

«Долгие годы работы в государственном 
управлении вынудили взглянуть на мно-
гие вопросы под совершенно другим углом. 
Сейчас, без гендиректора СГД, мы продол-
жаем то, что начали при Илзе Цируле. Так 
что намеченные задачи являются боль-
шим вызовом и на их выполнение требует-
ся много времени», — сказала она и доба-
вила, что за последние полгода СГД ни на 
минуту не останавливалась в своей работе 
и развитии.

На вопрос «Выгодно ли кому-то так долго 
оставлять службу без руководителя?» испол-
няющая обязанности ответила отрицатель-
но и пояснила: «Министр финансов Дана 
Рейзниеце-Озола сказала, что до выборов 
лучше не устраивать конкурс. Я согласна 
с этим, потому что перед выборами вели-
ка вероятность того, что кандидаты, сами 
того не желая, могут стать частью кампании 
какой-то партии».

«Нельзя отрицать потребность в лидере 
для такого крупного учреждения, как СГД, 
— подчеркивает Даце Пелека. — Роль руко-
водителя в мотивировании работников чрез-
вычайно велика. Работники хотят видеть на 
этой должности человека, за которым хоте-
лось бы идти, с которым хотелось бы рабо-
тать и меняться».

Она добавила, что на поиски нового ген-
директора влияет также большое внимание 
со стороны общественности и публичность: 
«Нужно быть готовым к тому, что СМИ будут 
уделять много внимания не только руководи-
телю, но и членам его семьи». Достаточно 
ли привлекательная зарплата для тех кан-
дидатов, которые приходят из бизнес-среды, 
этого Пелека не смогла прокомментировать.

BNN уже писал о намерении директо-
ра Государственной канцелярии Яниса 
Цитсковскиса больше задействовать Бюро 
по предотвращению и борьбе с коррупцией 
(БПБК) и Полицию безопасности в оценке 
кандидата на должность гендиректора СГД.

Конкурс на должность руководителя СГД 
может быть объявлен в конце июля или нача-
ле августа. Претендентам будет дано много 
времени на запись. «Решение о новом руко-
водителе СГД должно быть принято после 
октябрьских выборов в Сейм, чтобы умень-
шить напряженность, которую создает пред-
выборный период», — говорила министр 
финансов.

Даце Пелека ранее говорила, что еще не 
решила, будет ли подавать заявку на кон-
курс на должность гендиректора СГД, так 
как сперва хочет посмотреть положение о 
конкурсе.

КАК СГД СПРАВЛЯЕТСЯ 
С НЕДОБРОСОВЕСТНЫМИ 
РАБОТНИКАМИ?

Даце Пелека подчеркивает, что декла-
рации работников СГД проверяются очень 
тщательно. Они рассматриваются в прио-
ритетном порядке, то есть до деклараций 

Пелека: глава СГД должен быть 
лидером, за которым хочется следовать
Можно ли доверять Службе государственных доходов (СГД)? 
Кому выгодно, что у СГД до сих пор нет руководителя? Видят 
ли люди смысл платить налоги и почему надо заботиться и о 
работниках СГД? Эти и другие вопросы BNN задал в интервью 
с и. о. гендиректора СГД Даце Пелекой.

других государственных должностных лиц. 
«Наша задача — оперативно идентифици-
ровать любой сигнал, который может сви-
детельствовать о чем-нибудь подозритель-
ном в декларациях должностных лиц. У 
нас есть специальное управление, которое 
изучает все потенциально подозрительные 
декларации чиновников СГД. К сожалению, 
были случаи, когда мы обнаруживали, что 
отдельные наши работники не были добро-
совестны, и тогда принималось решение об 
их отстранении от должности. Такие случаи 
были. С ними мы обращались в БПБК», — 
признается Пелека.

По поводу прозвучавших в СМИ случаях, 
когда сотрудников СГД выставляли весьма 
состоятельными, так как в их декларациях 
появлялись объемные суммы, Пелека гово-
рит следующее: «Работники СГД тоже могут 
ошибаться при заполнении деклараций. В 
последние месяцы в соцсетях публикова-
лось чрезвычайно много полуправды, кото-
рую мы пытались по крайней мере понача-
лу разоблачить, но никто не хотел нас услы-
шать. Этот человек вовсе не миллионер. Он 
случайно вписал в декларацию, к примеру, 
один ноль. При повторном изучении выписки 
со счета конкретного работника, докумен-
тов, обосновывающих сделки, видно, что в 
декларации должностного лица была допу-
щена ошибка».

МОГЛА БЫ СГД РАБОТАТЬ «ПРОЩЕ»?
«Надо говорить о том, насколько про-

сты или сложны налоговые и бухгалтерские 
законы. Чем сложнее написаны нормы зако-
ны и чем сложнее требования со стороны 
государства, которые необходимо выпол-
нять предпринимателям и населению, тем 
больший ресурс приходится вкладывать и 
СГД: сперва эти нормы надо понять, а затем 
написать к ним пояснительные материалы», 
— говорит Пелека.

Исполняющая обязанности гендиректора 
рассказывает, что один способ оптимизиро-
вать работу СГД — пересмотр процессов, 
то есть надо найти работу, которую инфор-
мационные системы могут делать вместо 
человека. Во-вторых, служба подает много 
предложений и Министерству финансов, и 
Министерству экономики. «Если предпри-
нимателю, к примеру, будет проще делать 
бухгалтерские отчеты, то тоже можно умень-
шить ресурсы СГД», — пояснила она.

Пелека привела в пример Эстонию: 
«Поставщик услуги отправляет информацию 
налоговой администрации, и она уже знает, 
что человек получил эту услугу. В процесс 
выплаты не вовлекается житель».

Также она предложила способ умень-
шить бюрократическое бремя малых пред-
принимателей — плательщиков подоходного 
налога с населения (ПНС) — крестьянских 
хозяйств, тех, кто ведет хозяйственную дея-
тельность: «Мы всегда ставили акцент на 
том, чтобы освободить малых предпринима-
телей от требований бухгалтерского учета, 
заполнения различных налоговых деклара-
ций и максимально перейти на постоянные 
платежи — что-то типа патентной платы, 
когда малый предприниматель платит кон-
кретный платеж и работает спокойно. Тогда 
СГД, видя, что получила государственные 
деньги от предпринимателя, больше его не 
беспокоит. Я все же хочу сказать, что наши 
предприниматели в Латвии платят налоги 
добровольно».

«По сравнению с налоговыми администра-
циями других стран у латвийской СГД беско-
нечно много функций, — говорит Пелека. — 
Нас нередко пытаются сравнивать с эстон-
ской налоговой администрацией, в которой 
наполовину или еще меньше работников, 
но не говорят о структурах. СГД имеет свое 
управление кадров, свой ИТ-департамент, а 

также бухгалтеров, как и любое учреждение. 
В налоговой администрации Эстонии нет всех 
этих обслуживающих функций. Еще у сосе-
дей гораздо меньше таможенников, так как у 
эстонцев граница короче, чем у Латвии».

«А есть вещи, которыми налоговые адми-
нистрации соседних стран не занимаются», 
— отметила Пелека. Она пояснила, что лат-
вийская СГД наделяет общества статусом 
общественно полезных организаций и сле-
дит за их деятельностью. В других нало-
говых администрациях этого не делают. 
Пелека добавила, что в СГД есть специаль-
ное структурное подразделение — управле-
ние по предотвращению легализации пре-
ступно нажитых средств. В соседних странах 
такого управления нет.

Алдис Гобземс (KPV LV) в июньском интер-
вью Radio SWH назвал нескольких работни-
ков СГД, которые поддерживали правона-
рушения убитого администратора неплате-
жеспособности Мартиньша Бункуса. Среди 
них Артис Наглис, Алета Левинска, Расма 
Цепле, Юрис Петровс, Сигне Белова и Линда 
Айзстраута.

Он говорил также, что в процессе неплате-
жеспособности ООО Rego Trade СГД поддер-
живала не только несоразмерные гонорары, 
но и позволяла на протяжении нескольких 
лет не готовить годовые отчеты, чтобы нель-
зя было проследить действия кредиторов.

Пелека прокомментировала это так: «Мы 
подробно проверяли названное господином 
Гобземсом предприятие. Со стороны пред-
принимателей было весьма много недобро-
совестных действий и желание реализо-
вать корыстные интересы, чему противосто-
яли и представители СГД как представители 
кредиторов».

«По поводу упомянутых господином 
Гобземсом случаев в СГД были служебные 
проверки. Управление внутренней безопас-
ности тоже проверяло названных людей. 
Никаких правонарушений мы не констатиро-
вали», — добавила она.

ВОЗМОЖНА ЛИ «ДРУЖЕСТВЕННАЯ»
К ПРЕДПРИНИМАТЕЛЯМ СГД?

Хоть СГД особо и не назовешь самым 
любимым учреждением у населения, но, как 
говорит Пелека, за последние годы служба 
смогла улучшить показатели доверия. Если в 
2016 году службе доверяло всего 33% жите-
лей, то в 2017 году уже 60%, то есть более 
половины клиентов СГД положительно оце-
нивали работу ведомства.

Исполняющая обязанности гендиректора 
отмечает, что один из признаков качества 
работы СГД — сами налоги в госбюджете, 
выполняется ли план по доходам, то есть 
как СГД способна выполнять свою непосред-
ственную функцию — администрирование 
налогов.

Доходы бюджета в первой половине 2018 
года составили 4,65 млрд евро, что обе-
спечило выполнение плана по доходам на 
101,4%. По сравнению с аналогичным пери-
одом 2017 года доходы увеличились на 0,47 
млрд евро или 11,1%.

Пелека отмечает, что самая большая 
работа в администрировании налогов — кон-
сультативная работа. «И тут можем говорить 

о доверии: соответствуют ли закону ответы, 
данные налоговым консультантом, одинако-
вы ли они во всех возможных случаях», — 
поясняет она.

«В конце концов надо говорить о самом 
большом доверии со стороны населения 
и предпринимателей — доверии к самому 
государству. Видят ли люди пользу для себя 
от того, что заплатили государству нало-
ги? Целесообразно, небессмысленно ли они 
потрачены?» — говорит Пелека.

Когда мы позаботились о своих людях, они 
больше не стесняются говорить, что работа-
ют в СГД

«Мы всегда говорили, что все платят нало-
ги добровольно. Не СГД собирает, а пред-
приниматели уплачивают налоги. Но все 
равно репрессивная функция СГД сохраня-
ется», — поясняет Пелека.

Говоря о том, как улучшить работу служ-
бы, она рассказывает, что много обсуждает-
ся процесс дигитализации. «Мы учим своих 
работников не тому, чтобы взять старый про-
цесс и перенести его с бумаги в электронную 
среду, а, дигитализировав процесс, посмо-
треть, можно ли что-то делать иначе. Когда 
в конце 2016 года начался пересмотр дей-
ствий, со стороны работников было сопро-
тивление, так как многим казалось, что «ну 
пересмотрят то, что я делаю».

Исполняющая обязанности гендиректора 
СГД рассказывает, что в налоговых админи-
страциях рассматривают различные робо-
тизированные решения по обслуживанию 
и консультированию клиентов. Также оце-
ниваются действия, которые клиенты могут 
делать на так называемых порталах само-
обслуживания. Пелека признается, что это 
вызывает некоторое беспокойство у работ-
ников: «Значит мы опять будем лишние». 
«Мы рассказываем своим работникам: «Нет, 
ты не будешь лишним, потому что должен же 
кто-то учить роботе с этими  порталми, гото-
вить ответы, которые робот сможет давать 
клиенту. Для этих задач нужны работники 
совсем другого качества. Значит, ты и сам 
будешь расти. Ты больше не будешь зани-
маться рутинной работой, а будешь совсем 
на другом уровне, с другой зарплатой, так 
как твоя работа будет выше цениться», — 
сказала она.

Пелека признается, что нелегко убе-
дить работников в желаемых изменениях: 
«Невозможно сегодня устроить собрание, 
рассказать и полгода не волноваться, так как 
все поняли, чего от них ждут. На своем опыте 
я поняла, что если на собрании 25 человек, 
то, уходя с него, информацию слышали все, 
а услышали, возможно, всего пятеро. Если 
удается «поймать» этих пятерых, то они 
могут стать посланниками, которые разви-
вают идею дальше, рассказывая ее своим 
подчиненным».

«Одна вещь, которая упомянута в нашей 
стратегии [2017–2019 года] и которую нам 
нельзя забывать — это работники. Когда 
работники довольны работой, понимают, 
каковы ценности учреждения, чего ждет 
руководитель учреждения, клиент, тогда они 
работают так, что и клиент доволен». 

Автор текста на латышском 
языке — Элизабете Межуле
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По проторенной матерью 
«цветочной дороге» 
Есть дела, которые по 
собственной воле не 
возьмутся делать недобрые 
по своей сути люди.  Одно 
из таких, безусловно, это 
описанная ещё в Святом 
Писании профессия садовода. 
Не зря роль Садовника в 
упорядочении человеческих 
взаимоотношений, 
согласно Библии, еще с 
незапамятных времен   взял 
на себя сам Господь Бог. В 
фольклоре и в литературе 
человек, ухаживающий 
за виноградниками или 
декоративными растениями, 
обычно светлый образ, который 
часто жертвует своей личной 
жизнью ради работы.   
Владелец и садовод питомника саженцев и цветов 
“Sarmas 7” Нил Таубе с улыбкой признаёт, что на 
философские размышления о своей миссии в этой жизни 
у него остаётся совсем мало времени, потому что каждый 
день нужно переделать сотни и тысячи практических 
дел. Он убедился на практике, что растения наградят 
хорошим урожаем и цветением только тех, кто к ним 
относится с полным уважением и любовью, и таким 
образом – конечно, конечно! – делая положительным 
и самого садовника. И он удовлетворен тем, что ему в 
жизни пришлось это испытать снова и снова.

ПРОДОЛЖАТЬ  
ДИНАСТИЮ ТРУДОМ 
И С РАДОСТЬЮ 

И Аманда, и Раймондс 
уже в течение многих лет 
эпизодически ездили на 
заработки в Скандинавию: 
Аманда к выращиваю-
щим тюльпаны в Швеции, 
Раймондс на стройки в 
Норвегии. Цель у обоих 
была одна – скопить как 
можно больше денег 
для укрепления и разви-
тия семейного предприя-
тия в Вентспилсе, так как 
«Династия», с их точки зре-
ния, -дело святое, за ней 
нужно ухаживать также, как 
и за цветком.  После воз-
вращения из-за рубежа, 
они каждый раз убежда-
лись, что нигде не бывает 

так хорошо, как дома… На 
вопрос, почему они выбра-
ли именно эту нишу пред-
принимательской деятель-
ности, где в последние 
годы появилось бесконеч-
но много конкурентов (хотя 
Ланге предпочитают назы-
вать их доброжелательнее 
– коллегами), Аманда отве-
чает очень просто: «Потому 
что это доставляет нам 
радость!».   

Если людям посчастли-
вилось найти работу, кото-
рая даёт не только сред-
ства для проживания, но и 
удовлетворение, то как не 
вспомнить и не отнести к 
супругам Ланге слова попу-
лярного канадского учёного,  

«Noord Natie» развивает новую нишу – привлекает 
в Вентспилс круизные суда 
В конце этой недели в Вентспилсский порт войдет первое из привле-
ченных ООО «Noord Natie Ventspils Terminals» (NNVT) круизных судов. 
NNVT подчеркивает, что развитие круизного бизнеса как нового про-
дукта будет способствовать прогрессу в туризме города и региона, 
окажет положительное воздействие на экономику и повысит узнавае-
мость NNVT и города.  

До сих пор круизный бизнес в Вентспилсе был неактивным, поскольку нет ни 
одной институции или предприятия, которые занимались бы привлечени-
ем круизных линий и координацией задействованных сторон, чтобы линии 
в Вентспилсе могли успешно работать. В недавнем прошлом недалеко от 
Вентспилсского мола останавливались некоторые круизные суда, но с учетом 

того, что его нельзя назвать полностью приспособленным, чтобы могли причаливать такие суда 
и можно было обслуживать пассажиров, несколько лет назад NNVT начал новую инициативу по 
привлечению круизных лайнеров. 

С 2005 года, 
когда Сейм 
принял Закон о 
рынке электро-
энергии, вме-

сте с которым появилась и 
система КОЗ, Министерство 
экономики подписало 1036 
разрешений на продажу 
произведенной электроэ-
нергии в рамках обязатель-
ной закупки. Правда, многие 
из них с течением времени 
были аннулированы, если 
предприятие не выполня-
ло условий, оговоренных 
в разрешении. Многие из 
этих разрешений подписал 
нынешний министр окружа-
ющей среды и регионально-
го развития, тогда еще госсе-
кретарь Министерства эко-
номики Каспарс Герхардс 
(Нацобъединение). Тот 
самый Герхардс, который в 
прошлом году, когда начи-
нался скандал с КОЗ, при-
знал, что компонент обяза-
тельной закупки, который 
составляет третью часть 
счетов жителей за элек-
тричество, «не самый вер-
ный подход, и неправиль-
но, что государство в свое 
время взяло на себя эти 
тяжелые обязанности». 
Юрис Пуце, который под-
писал множество разреше-
ний, будучи госсекретарем 

КОЗ: как нам выбраться 
из западни?
Понравится ли вам, если кто-то бессовестно запустит 
руку вам в кошелек и потребует заплатить за услугу, 
которой вы не получали? Именно так и произошло в 
случае с КОЗ – компонентом обязательной закупки. По 
сути, КОЗ – это налог, который обязан платить каждый 
потребитель электроэнергии в Латвии, а значит, и каж-
дый вентспилчанин. Каждый из нас, рассчитываясь за 
электроэнергию, платит и за возобновляемые энерго-
ресурсы, и за так называемую когенерацию. И прези-
дент страны, и глава правительства, и министр эко-
номики признали, что введение КОЗ было большой 
«макроэкономической ошибкой». Только как теперь 
исправить эту ошибку так, чтобы Латвия не оказалась 
вовлеченной в бесчисленные судебные процессы? 

Министерства экономики 
(«Для развития/За!»), сей-
час известен как один из 
самых больших критиков 
системы КОЗ. 

Ю. Пуце на пресс-конфе-
ренции, которая была созва-
на специально для поясне-
ний по вопросу КОЗ, отме-
тил, что, несмотря на то, 
что систему КОЗ ввели во 
время работы правитель-
ства Айгара Калвитиса в 
2005 году, все самые боль-
шие проблемы в этой связи 
начались в 2008 году, когда 
«правительство Ивара 
Годманиса, в котором 
министром экономики был 
К. Герхардс, а госсекрета-
рем Анрийс Матисс, внес-
ло изменения в упомяну-
тый закон, которые предпо-
лагали значительную под-
держку тем станциям коге-
нерации, мощность кото-
рых превышала 20 MВт, в 
результате в выигрыше ока-
зались станции Рижской 
ТЭЦ, а также станции био-
массы и биогаза мощностью 
свыше 1 МВт. Из-за этого 
решения Латвия получила 
самые большие финансо-
вые обязательства». 

Возможно, наиболее 
точно о том, почему Латвия 

Садовод Нил Таубе 
среди создан-
ного им цветочно-
го великолепия. 

Политики, которым принадлежат доли в предприятиях 
и которые являются бенефициарами обществ капитала, 
сейчас в меньшинстве. По информации «Lursoft», доли 
капитала в предприятиях в данный момент принадлежат 
35 депутатам Сейма и министрам Кабинета министров. 
Всего политики являются участниками 48 предприятий, 
из них наиболее активно в предпринимательской дея-
тельности участвует депутат фракции «Союз зеленых и 
крестьян» (СЗК) Валдис Калнозолс (участник на шести 
предприятиях). Депутатам Сейма от фракции СЗК при-
надлежит 20 предприятий, 12 – депутатам от фракции 
«Согласие». 

Насколько успешны предприятия, 
принадлежащие депутатам Сейма? 
Самые доходные – у депутатов СЗК

«Lursoft» было 
п р о вед е н о 
исследова-
ние, в кото-
ром оценива-

лось, насколько депутаты и 
министры 12-го Сейма суме-
ли совместить свои должно-
сти с предпринимательской 
деятельностью. 

«Tрое депутатов оппози-
ции – Владимир Никонов, 
Янис Тутинс и Иван Рыбаков 
– являются не только кол-
легами в Сейме, но и биз-
нес-партнерами. Названным 
политикам совместно с еще 
тремя физическими лица-
ми принадлежит зарегистри-
рованное в 2006 году ООО 
«Saknes Plus», основной дея-
тельностью которого являет-
ся выпуск журналов и дру-
гих периодических изданий. 
Однако если проанализиро-
вать представленные годо-
вые отчеты, то становится 
ясно, что за эти годы предпри-
ятие так и не начало достой-
ной внимания хозяйствен-
ной деятельности», отмети-
ла представитель «Lursoft» 
Индра Уртане. 

По данным исследова-
ния, в прошлом году обо-
рот предприятий, принадле-
жащих депутатам Сейма и 
министрам, составил 17,96 
млн евро, доход – 308,86 тыс. 
евро, обеспечено 336 рабо-
чих мест, в качестве налогов 

в госбюджет выплачено 3,05 
млн евро. 

«Правда, не все предпри-
ятия отличаются высоки-
ми результатами. Например, 
у двух предприятий (ООО 
«BBF Consulting», доля в кото-
ром принадлежит Рихардсу 
Козловскису, ООО «Kalnozols 
un partneri», которое принад-
лежит Валдису Калнозолсу) 
сейчас зарегистрирован про-
цесс неплатежеспособности, 
а у девяти – активные зало-
ги. Интересно, что из шести 
предприятий, принадлежа-
щих Валдису Калнозолсу, 
только у ООО «Dizaina līnija» 
сейчас не зарегистрирова-
но ни одного отягощения, так 
как у остальных предприятий 
прекращена хозяйственная 
деятельность, объявлено о 
прекращении деятельности, 
зарегистрирована неплате-
жеспособность или залоги», 
– рассказывает И. Уртане. 

САМЫЙ БОЛЬШОЙ  
ОБОРОТ – У ТОРГОВЫХ  
ПРЕДПРИЯТИЙ 

ООО «Iļģuciems», при-
надлежащее представи-
телю «Согласия» Елене 
Лазаревой, благодаря росту 
оборота на 8,74% в про-
шлом году обошло лидера 
среди «предприятий депу-
татов и министров» – ООО 


